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 مدیریت جهادی 

 مراسم دکتر بهادر

مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری ،  به مناسبت درگذشت استاد ممتاز دانشگاه رئیس دانشگاه پیام تسلیت 

 در مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( برگزار می شود 1401اردیبهشت  3

پیامی   درگذشت دکتر مسلم بهادری استاد ممتاز دانشگاه و رئیس دفتر ارتباط با دانش  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در 

اردیبهشت    3صبح روز شنبه    10آموختگان دانشگاه علوم پزشکی تهران را تسلیت گفت. مراسم تشییع پیکر استاد بهادری ساعت  

 .در مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( برگزار می شود  1401

 

 ، متن پیام به شرح زیر است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 بقاء مختص ذات یگانه اوست 

شد.  تالم  و  تاسف  موجب  ایران  در  نوین  پزشکی  پیشکسوتان  و  نامدار  استادان  از  بهادری  مسلم  دکتر  درگذشت   خبر 

آخرین لحظات حیات، در امر آموزش و پژوهش فعالیت داشتند را به خانواده محترم ایشان، دانشجویان و دانشگاهیان،  فقدان این استاد ارزشمند که تا  

  خصوصا شاگردان و همکاران ایشان در دفتر ارتباط با دانش آموختگان تسلیت عرض نموده، از خداوند منان برای آن فقید سعید، غفران و رحمت 

گرامی آن مرحوم و سایر بازماندگان محترم، صبر، شکیبائی و طول عمر همراه با سلامتی، عزّت و سربلندی مسئلت  واسعه الهی و برای خانواده  

 می نمایم.

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

  بیمارستانی   مجتمع   در   1401اردیبهشت    3صبح روز شنبه    10توضیح اینکه مراسم تشییع پیکر استاد بهادری ساعت  

 .شود می برگزار( ره)خمینی امام

گرفت. خواهد  آرام  آوران  نام  قطعه  در  فرهیخته  استاد  این  پیکر  تهران،  محترم  شهردار  مساعدت  و  هماهنگی   با 

 مصاحبه استاد بهادری در تاریخ شفاهی دانشگاه 

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/%D8%AA%D8%A7%D8%B1%DB%8C%D8%AE-%D8%B4%D9%81%D8%A7%D9%87%DB%8C-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87/(%E2%8A%95-%D9%81%DB%8C%D9%84%D9%85)-%D8%B7%D9%84%D8%A7%DB%8C%D9%87-%D8%AF%D8%A7%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87%E2%81%84-%D8%AF%DA%A9%D8%AA%D8%B1-%D8%A8%D9%87%D8%A7%D8%AF%D8%B1%DB%8C:-%D8%AA%D8%A7%D8%B1%DB%8C%D8%AE%DA%86%D9%87-%D8%AA%D9%85%D8%A7%D9%85%DB%8C-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D9%87%D8%A7%DB%8C-%DA%A9%D8%B4%D9%88%D8%B1-%D8%A8%D9%87-%D9%86%D9%88%D8%B9%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D9%85%D8%A7%D8%AF%D8%B1-%D8%A8%D8%A7%D8%B2%D9%85%DB%8C-%DA%AF%D8%B1%D8%AF%D8%AF
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هزار    ۱۷زمینی به مساحت تقریبی    ۱۳۹۷خورشیدی در تنکابن چشم به جهان گشود. وی در سال    ۱۳۰۵توضیح اینکه دکتر بهادری اول بهمن  

 متر مربع برای احداث مرکز درمانی و خدماتی در منطقه افشره تنکابن وقف کرد.

 

دکتر قناعتی: امیدوارم راه استاد بهادری را که  ، مراسم تشییع پیکر استاد ممتاز دانشگاه علوم پزشکی تهران

 راه حکمت و دانش بود ادامه دهیم

نوین با حضور دکتر حسین  همزمان با سالروز شهادت امام علی )ع(، مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری پیشکسوت پزشکی  

دانشگاه قناعتی، و   رئیس  از مسئولان  فرهنگستان علوم پزشکی، جمعی  رئیس  مرندی  علیرضا  دکتر سید  تهران،  پزشکی  علوم 

 .خمینی )ره( برگزار شد کارکنان دانشگاه و نیز شاگردان و ارادتمندان او در مجتمع بیمارستانی امام 

 

با بیان فرمایشی از امام پنجم گفت:   ۱4۰۱اردیبهشت    ۳، دکتر قناعتی در مراسم روز شنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

اند ولی مقاومت  کنند؛ گروهی مانند شیشه صافه اسم ما سو استفاده میوسیلفرماید »شیعیان ما سه دسته هستند: گروهی که به امام باقر )ع( می

ها و بلایا  گروهی که مانند طلای سرخ )باارزش( هستند که هرچقدر با آتش سختی -شوند و  ها و مشکلات( شکسته می ندارند )در برابر سختی 

 اد بهادری را خوانده باشید ازجمله شیعیان امیرالمؤمنین بودند که از همه نامه استوی افزود: اگر زندگی   .رودها بالاتر میسوزانده شوند ارزش آن 

بیرون آمد. سفر آسمانی ایشان تقارن زیبایی با نوزدهم ماه مبارک رمضان بود و امروز در روز شهادت امیر    های زندگی سربلند و موفق بحران 

وی با بیان اینکه از زمان ریاستش در دانشگاه چهار   .طرش برای ما مانده استگیرد. استاد بهادری رفت و فقط خامؤمنان در آغوش خاک آرام می 

کرد؛ میبار دکتر بهادری را در دفتر کارش و دفتر خودش ملاقات کرد گفت: استاد در مورد تمامی مسائل دانشگاه با دقت و اشتیاق ما را راهنمایی  

کرد و تجربیات  آموختگان را دورهم جمع کنیم. در بسیاری از مسائل با ما همفکری میتوانیم دانش گفت بحران کرونا رو به پایان است و میمی

 .دادارزشمندش را در اختیار ما قرار می 

مندی از مند شدم. امیدوارم بهره رئیس دانشگاه اضافه کرد: آخرین باری که ایشان را دیدم حدود دو هفته قبل از رحلتش بود و از حضورش بهره

 .د بهادری برای همه جوانان درس زندگی باشدتجربیات استا

طور که در کلیپ مشاهده کردید استاد بیان کرده در انجام امور و مسائل ممکن است اشکال وجود داشته باشد اما باید اشکال را برطرف کرد  همان

های جنگ با نداشتن سلاح و امکانات اندک در  ما در جبهه  گونه که جوانان رزمندهو این هنر است که انسان در مقابل مشکلات بایستد همان

 .دمقابل دشمن جنگیدند و این کشور را حفظ کردند و تحویل ما دادند جوانان ما نیز برای ارتقای سلامت مردم، اخلاق، مروت و انسانیت بکوشن

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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 .یم راه ایشان را که راه حکمت و دانش بود ادامه دهیمشاءالله بتواندکتر قناعتی با بیان اینکه استاد بهادری علاوه بر طبابت حکمت داشت افزود: ان 

قدر تسلیت گفت و اضافه کرد: قطعاً فاجعه از دست دادن ایشان هرگز جبران نخواهد شد. باید صبر کرد وی در پایان به فرزندان این استاد گران 

 .که دگر مادر گیتی بزاید چو استاد را

آموختگان مقام دفتر ارتباط با دانش شهادت امیرالمؤمنین علی )ع( برگزار شد، دکتر منصور گتمیری، قائم  در ابتدای این مراسم که همزمان با سالروز

و پروفسور بهادری در سال جاری، فقدان این اساتید را اندوهی بزرگ برای دانشگاه علوم    ۹۶دانشگاه با اشاره به درگذشت دکتر یلدا در سال  

 .بهادری افزود: دکتر بهادری ظرف علم بودپزشکی تهران خواند و در وصف دکتر 

آموختگان دانشگاه علوم وی در ادامه ضمن تسلیت به فرزندان و خانواده مرحوم دکتر بهادری به فرزندان معنوی آن استاد بزرگوار که همان دانش 

موختگان دانشگاه علوم پزشکی تهران که مایه  آپزشکی تهران در سرتاسر جهان هستند نیز تسلیت گفت. دکتر گتمیری افزود: در سراسر دنیا دانش 

 .کنندمباهات ما هستند در حال فعالیت هستند و همگی به شاگردی در محضر استاد بهادری افتخار می

بسیار  دکتر سید علیرضا مرندی رئیس فرهنگستان علوم پزشکی نیز مرحوم بهادری را استاد استادان خواند و بیان کرد: دکتر بهادری از عمر خود   

ای را از دست نداد و در انتشار علم پیشرو بود. دکتر بهادری تنها استادی بود که علیه طاغوت در میان دانشجویان عالی استفاده کرد، ایشان دقیقه

کرد تنها تلاش می ه کرد. ایشان ن داد. استاد بهادری متدینی بود که از ظاهرسازی دوری می چیز را به دانشجو آموزش می حضور پیدا کرد. استاد همه 

 .کردپژوهی آشنا کند، بلکه در پروش اساتید هم همت میرا بیاموزد و دانشجویان را با دانش علم

وقت از ذهن ایشان نرفت و خداوند در ازای این رفتار، نعمت طول عمر به ایشان عنایت کرد و این استاد عزیز، از  عشق به وطن به مردم، هیچ 

فاده کرد و همین مایه علو ایشان در آخرت خواهد شد. ما شاگردانش باید همین راه ایشان را ادامه دهیم. اگر ما به ایشان  بیشترین دقایق آن است

را علاوه  علاقه داریم در همه مسائل باید از آن استاد پیروی کنیم. مهم این است دانشجویانی امیدوار تربیت کنیم و به قول خود استاد، روح امید  

 .دانشجویان ارتقا ببخشیمبر علم در 

کرد. پیگیری  دکتر محمد رئیس زاده رئیس سازمان نظام پزشکی با تأکید بر حسن اخلاق مرحوم دکتر بهادری بیان کرد: استاد ادب را شرمنده می

آموختگان نقش خود را  گرداوری دانشهای اجتماعی با  پذیری و فعالیتزدنی بود، در حیطه مسئولیتوپرورش شاگردان مثالایشان در امر آموزش

مداری زبان زد بود. ما دانشجویان استاد باید اخلاق، منش و ادب  داری و دینخوبی ایفا کرد. دکتر بهادری روحیه مبارزه انقلابی داشت، در مردم به 

 .ایشان را سرلوحه کار خود قرار دهیم

ایندگی از خانواده آن مرحوم دقایقی به سخنرانی درباره مسیر پیشرفت پروفسور بهادری همچنین دکتر پیشوا برادر همسر مرحوم دکتر بهادری به نم

کنندگان در این مراسم قرائت از زمان کودکی تا استاد ممتازی دانشگاه علوم پزشکی تهران پرداخت و پیام تقدیر فرزندان دکتر بهادری را از شرکت

 .کرد

 .هل بیت)س(، دقایقی را به ذکر مصیبت و نوحه پرداختدر ادامه این مراسم محمود اشتیاقی مداح ا

الاسلام میرمجید سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، از مقابل  پیکر استاد بهادری پس از قرائت نماز به امامت حجت 

ن استاد فقید تشییع و برای مراسم تدفین، راهی قطعه  بیمارستان امام خمینی )ره( تا درب شرقی مجتمع بر روی دوش شاگردان و دوست داران آ 

 .زهرا )س( شدآوران بهشتنام
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دکتر قناعتی: استاد بهادری معتقد بودند در هر شرایطی باید در کشور ماند و آن را  ،  یادبود استاد مسلم بهادری

 ساخت

مند به میهن بود و کارهای علمی و خیر ارزشمند بسیاری از خود  علاقه، دکتر بهادری را استاد ممتازی توصیف کرد که  رئیس دانشگاه

 .به یادگار گذاشته است

در مسجد دانشگاه تهران    ۱4۰۱اردیبهشت    ۵که   بهادری  مراسم یادبود دکتر ، در حاشیه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

استاد ممتاز داریم، که یکی  4عنوان استاد ممتاز یادکرد و گفت: در دانشگاه فقط برگزار شد، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه از دکتر بهادری به

توانند آن را دریافت  لاترین مرتبه دانشگاهی است که اساتید می ها استاد بهادری بودند. جایگاهی که رسیدن به آن کار سختی است و این بااز آن 

 .کنند

در تنکابن مازندران به دنیا آمدند و شرایط بسیار سختی را پشت   ۱۳۰۵دکتر قناعتی با اشاره به زندگی پرتلاش دکتر بهادری گفت: ایشان در سال  

  باوجود   و   شدند   پزشکی  رشته   وارد   و  کردند  تحصیل   بسیار  مشکلات   با   و  آمدند   تهرانکه از تنکابن پیاده و یا با استر و اسب به  طوریسرگذاشتند. به 

 .بودند  ممتازی شاگرد مسائل، این همه

های علمی، در مسائل سیاسی هم مشارکت فعال داشتند  های سیاسی دکتر بهادری گفت: ایشان افزون بر فعالیترئیس دانشگاه، در توضیح فعالیت

 .دهی دانشجویان از مبارزات ایشان حمایت کردندرژیم طاغوت به زندان رفتند و با سازمان و در مبارزه با 

ها  که کلیپطوریگرفتند به دکتر قناعتی با اشاره به روحیه معنوی استاد بهادری گفت: ایشان از روحیه معنوی خود برای رشد بیشتر علمی کمک می

کنم حتماً کتاب خاطرات سفر حج استاد را بخوانید. در این کتاب ایشان از ارتباط معنوی  وصیه می مانده که تهای بسیاری از ایشان باقیو کتاب

 .کردندشد و همواره در جهت رضای خدا حرکت میوقت ترک نمیکنند. نماز اول وقت دکتر بهادری، هیچخود به زیبایی یاد می

های بسیاری داشتند اما در کشور ماندند چون  از انقلاب، باوجوداینکه ایشان فرصتدوستی دکتر بهادری گفت: پس  رئیس دانشگاه، درباره میهن

تشویق می  ماندن در کشور  به  نیز همواره  را  داخلی  دانشجویان  ایشان  را ساخت.  و آن  ماند  باید در کشور  بودند در هر شرایطی   .کردندمعتقد 

آموختگان دانشگاه کارهای خیر و ارزشمند  عنوان مسئول دانش گان گفت: ایشان به آموختدکتر قناعتی با اشاره به حمایت دکتر بهادری از دانش 

آموختگان ایرانی داخل و خارج از کشور بودند و هوای آنان را داشتند. امیدوارم بتوانیم خلا این استاد  بسیاری را انجام دادند و همواره مراقب دانش 

 .بزرگ را جبران کنیم
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دکتر عزیزی: دکتر بهادری استادی نمونه با شخصیت معنوی ممتاز ،  در حاشیه مراسم تشییع دکتر مسلم بهادری

 بود

اسوه پزشکی و فردی خلاق و  در حاشیه مراسم تشییع دکتر مسلم بهادری، دکتر عزیزی، عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی کشور، ایشان را  

 .با صداقت خواند

، دکتر فریدون عزیزی، استاد دانشگاه شهید بهشتی و عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

رستان امام خمینی دانشجو بودم، در آن زمان استاد بهادری جز استادیاران جوان  در بیما  ۱۳44تا    ۱۳4۰کشور گفت: هنگامی که در سال های  

وی با اشاره به همکاری نزدیک با دکتر بهادری   بخش پاتولوژی بودند و از همان ابتدا، علم، صداقت و ایمان ایشان مورد توجه همه دانشجویان بود.

در معاونت علمی فرهنگستان بودم به دلیل اینکه ایشان مسئول گروه علوم پایه بودند در فرهنگستان علوم پزشکی، خاطر نشان کرد: هنگامی که 

  همکاری نزدیکی با ایشان داشتم و باید بگویم که استادی بسیار نمونه در کشور بودند و از لحاظ خصوصیات فردی نیز شخصیت ممتاز ایشان از 

 لحاظ معنویت و صداقت، خلاقیت و پاکی زبانزد بود. 

دکتر عزیزی افزود: ایشان در مقام مدیر گروه علوم پایه، خلاقیت های عجیبی داشتند که سبب تحرک جوانان به سمت علم و تولید علم می شد  

تند و ما واقعا چنین نمونه هایی را در کشور بسیار کم داریم. البته همه این عزیزان به عنوان اسوه های علوم پزشکی هستند و همین ها توانس

وی با   انانی را تربیت کنند که در مواقع بحرانی جنگ و کرونا، سلامت کشور را به خوبی حفظ کنند و در پیشگیری های مختلف موفق باشند.جو

یادآور شد: امیدوارم همه فرزندان، پزشکان و دانشجویان، اسوه های حسنه   "امیدوارم خداوند روح ایشان را با اعلاعلیین محشور کند "بیان اینکه  

 ایشان را سرمشق زندگی خود قرار دهند.

 

 

 

 

 

 

 

دکتر لباف: قدرت حافظه و توانایی تحلیل مسائل استاد بهادری ،  مراسم تشییع مرحوم استاد دکتر مسلم بهادری

 آور بودحیرت

مو توصیف کرد و از   بینی و مجنون پیچشمعاون آموزشی تخصصی و فوق تخصصی دانشکده پزشکی، نظرات استاد بهادری را مصداق تو مو می 

 .اینکه از دریای دانش و تجربه ایشان محروم شدیم، ابراز تأسف کرد

تهران به گزارش پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  که  روابط  بهادری  مسلم  استاد  پیکر  تشییع  مراسم  در حاشیه  مجتمع    ۱4۰۱اردیبهشت    ۳،  در 

ی  بیمارستانی امام خمینی برگزار شد، دکتر علی لباف معاون آموزشی تخصصی و فوق تخصصی دانشکده پزشکی، بابیان اینکه در مورد استاد بهادر

رئیسه  توان بسیار سخن گفت، تصریح کرد: اگرچه من دانشجوی مستقیم ایشان نبودم؛ اما از محضرشان )تا همین هفته پیش(، در جلسات هیئتمی

وی در توصیف حافظه قوی و قدرت تحلیل مسائل استاد بهادری گفت:    .کردمشکده پزشکی که ایشان عضو افتخاری آن بودند استفاده می دان
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  العاده فوق   مسائل،   کرد و قدرت تحلیلشان نسبت به استاد بااینکه سن و سالی از ایشان گذشته بود؛ حافظه عجیبی داشتند که همیشه ما را متحیر می 

عنوان دستور جلسه مطرح کردم. چالشی بود که دنبال ی را به تخصص  آموزش  مسائل  از   یکی  جلسات،  از   دریکی  پیش،  چندماه  هست،   خاطرم .  بود

سال پیش در دانشکده    4۷راهکار آن بودیم و من پیشنهادی را مطرح کردم. سپس استاد شروع کردند به صحبت و گفتند ما این چالش را حدود  

 .ز این روش استفاده کردیم و به نتیجه نرسیدم و پیشنهاد دیگری را مطرح کردندپزشکی داشتیم و ا

  از    بینی و مجنون پیچش مو« بود.دکتر لباف در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: قدرت تحلیل استاد و نظرات ایشان، مصداق »تو مو می 

 .هستیم محروم تجربه و دانش از دریایی چنین از دیگر که متأثرم بسیار و شدیممی  مند بهره حضورشان

کنم کتاب ایشان را که حاوی  معاون آموزشی تخصصی و فوق تخصصی دانشکده پزشکی، در توصیه به دانشجویان گفت: به دانشجویان توصیه می

 .شان باشدقدری است مطالعه کنند تا راهگشای آیندههای بسیار گران نکات بسیار ارزشمند و توصیه 

 

 

 

 

 

 

 

 ای: استاد بهادری مردی مسلمان و بدون هیچ تظاهری بود دکتر منصور جمالی زواره

 .استاد بازنشسته دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: دکتر بهادری مانند چراغی همیشه روشن بود و خدا را شاکرم که شاگرد ایشان هستم

ای استاد بازنشسته دانشگاه علوم پزشکی تهران در حاشیه مراسم  ، دکتر منصور جمالی زوارهروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

کاملاً ایرانی، مسلمان و بدون هیچ با استاد آشنا هستم و همکار ایشان بودم وی مردی    ۱۳۶۰تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری گفت: از سال  

وی با اشاره به اینکه استاد بهادری مسلمانی   .تظاهری بودند، من اولین نماز در دانشگاه علوم پزشکی تهران را در اتاق خصوصی ایشان خواندم

ای را در ن و کشور بودند و خدمات شایسته کردند و عاشق ایران و ایرانی بودند بیان کرد: دکتر بهادری به فکر مردم، بیمارابودند که تظاهر نمی 

های آخر هرماه در بیمارستان آموختگان دانشگاه تهران داشتند، چهارشنبه خصوص در مورد دانش های زیادی بهزمان حیات ارائه دادند و مسئولیت

 .کردندامام خمینی )ره( حضور و جلساتی را برگزار می 

کردیم و وی باروی  مانند چراغی همیشه روشن بودند و ما هر زمان سؤالی داشتیم به ایشان مراجعه می   ای گفت: دکتر بهادریدکتر جمالی زواره 

 .خوش پاسخگو بودند و من خدا را شاکرم که شاگرد ایشان هستم و برایشان رحمت الهی مسئلت دارم
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 دلسوزی بودند دکتر محمدحسین عزیزی: دکتر بهادری مظهر لطف، مهربانی، دانش و

علمی فرهنگستان علوم پزشکی در حاشیه مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری اعتقاد به ایران، سربلندی علم و کمک به هم نوعان عضو هیئت

 .را از خصوصیات بارز وی دانست

علمی فرهنگستان علوم پزشکی در حاشیه مراسم ، دکتر محمدحسین عزیزی عضو هیئتتهرانروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی   به گزارش

 .تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری گفت: سعادت داشتم چندین سال در مجله انگلیسی فرهنگستان با دکتر بهادری همکاری کنم

د و بسیار پیگیر امور علمی در کشور بودند و فقدان ایشان ضایعه  دکتر عزیزی ادامه داد: دکتر بهادری مظهر لطف، مهربانی، دانش و دلسوزی بودن

وی بابیان اینکه اعتقاد به ایران، سربلندی علم و کمک به هم نوعان از خصوصیات بارز استاد بهادری بود . بزرگی برای جامعه پزشکی کشور است

ای باشد تا برای آیندگان ماندگار و قابل استناد  گونه شود باید به کارهایی که انجام میگفت: استاد بهادری درزمینۀ تحقیقات پزشکی اعتقاد داشتند 

 .باشد
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تهران علوم پزشکی  دانشگاه  ممتاز  استاد  پیکر  بی ،  مراسم تشییع  الگویی  بهادری  استاد  و  دکتر میری:  بدیل 

 همتا برای دانشگاه علوم پزشکی تهران بودندبی

سرطان انستیتو کانسر مجتمع بیمارستانی امام )ره( با تاکید بر تعهد کاری بالای مرحوم بهادری؛    علمی گروه جراحیعضو هیئت 

 .نگری استاد را باید دانشجویان نسل جدید سرلوحه کار خود قرار دهندخاطرنشان کرد: دوراندیشی و ژرف

 

 

 

 

 

 

 

 

کسوت  زمان با سالروز شهادت امام علی )ع(، مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری پیش، هم علوم پزشکی تهران روابط عمومی دانشگاه   به گزارش 

فرهنگستان علوم پزشکی، جمعی  علوم پزشکی تهران، دکتر سید علیرضا مرندی رئیس   رئیس دانشگاه پزشکی نوین با حضور دکتر حسین قناعتی،

در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار شد. در   ۱4۰۱اردیبهشت  ۳از مسئولان و کارکنان دانشگاه و نیز شاگردان و ارادتمندان او روز شنبه 

تانی امام )ره( با بیان اینکه »بعد  علمی گروه جراحی سرطان انستیتو کانسر مجتمع بیمارسحاشیه این مراسم دکتر سید روح اله میری عضو هیئت 

ترین  وی مهم  .شاءالله روح استاد با امیرالمؤمنین )ع( محشور باشدهای مردم عارف مزار ماست«؛ گفت: ان از وفات تربت ما در زمین مجو؛ در سینه

بود اما تفکراتی داشت که در حال حاضر   نگری عنوان کرد و افزود: سن استاد بهادری حدود یک قرنویژگی استاد بهادری را دوراندیشی و ژرف

 .  نگری و تفکرات را ندارندهای کشورمان این آیندهخیلی از جوان 

رنگ  دکتر میری با اشاره به بارزترین ویژگی استاد؛ تصریح کرد: همه را دوست داشت چه خوب و چه بد. در تمام افراد متأسفانه این موضوع کم

رو بود، حتی در برخی از جلسات دانشکده پزشکی  وی در ادامه افزود: استاد خیلی خوش  .گویمد تسلیت میشده است. به همه دوستداران استا

دهد و این اتفاق  کرد که این نشان از تعهد کاری بالا میبه اینکه تازه از بیمارستان مرخص شده بودند حضور پیدا میمرحوم استاد بهادری باتوجه 

 .کردیط سنی و بیماری این کار را میخیلی عجیبی است که در این شرا

همتا برای دانشگاه علوم پزشکی تهران بودند و اینکه تصور نبودن وجود استاد بهادری برای همه همکاران و دانشجویان  بدیل و بی ایشان الگوی بی 

 .شخصه خیلی سخت و ناگوار استدانشگاه علوم پزشکی تهران و برای من به 
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ام را مدیون استاد دکتر جمشیدی: سرمایه زندگی،  تشییع پیکر استاد ممتاز دانشگاه علوم پزشکی تهرانمراسم  

 بهادری هستم 

ب بودند؛ گفت: ایشان  بزرگی  انسانیت، شرافت و همچنین عالم  بارز اخلاق،  نمونه  اینکه مرحوم بهادری  بر  تاکید  با  بیمارستان شریعتی  ه  رئیس 

 .آموختندو انسانیت میدانشجویان خود درس زندگی 

کسوت  زمان با سالروز شهادت امام علی )ع(، مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری پیش، هم روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

علوم پزشکی تهران، دکتر سید علیرضا مرندی رئیس فرهنگستان علوم پزشکی، جمعی   رئیس دانشگاه پزشکی نوین با حضور دکتر حسین قناعتی،

شد. در   در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار ۱4۰۱اردیبهشت  ۳از مسئولان و کارکنان دانشگاه و نیز شاگردان و ارادتمندان او روز شنبه 

انشجویی  حاشیه این مراسم دکتر احمد رضا جمشیدی استاد دانشگاه و رئیس بیمارستان شریعتی با اشاره به اینکه افتخار این را داشتم که در دوره د

حال تواضع از  و دستیاری شاگرد استاد بودم؛ گفت: استاد بهادری نمونه بارز اخلاق، انسانیت، شرافت و همچنین عالم بزرگی بودند ولی درعین 

گرفتند بلکه  دیدند فقط از استاد درس علم نمی وی ادامه داد: افرادی که با استاد ارتباط داشتند و ایشان را از نزدیک می.  خصوصیات بارز ایشان بود

 .آموختنددرس زندگی و انسانیت می 

کردند این نشان آموختگان دانشگاه را اداره میی امور دانش سالگ  ۹۶دکتر جمشیدی افزود: تا همین چند روز پیش هم مرحوم استاد بهادری با سن  

کرده به دفتر کار خود مراجعه و کارها را وسال در خدمت به مردم و دانشگاه برای ایشان مطرح نبوده و به ناتوانی فکر نمی داد که اصلاً سنمی

 .نسانی بود که تمام زندگی خودش را برای وقف علم و کشورش کرده بوددادند واقعاً مرحوم بهادری اکردند. همیشه به ما راهنمایی میپیگیری می

های خودشان فرموده بودند که باید زحمت  دکتر جمشیدی در ادامه با اشاره به توصیه برای دانشجویان نسل جدید؛ تصریح کرد: استاد در صحبت

طور کردن به مردم را با عشق و علاقه انجام داد؛ اگر این خدمتکشید و کارکرد و مردم را دوست داشت و به همکاران احترام گذاشت همچنین  

 .رسدمراتب بالا حتماً میکردن به کشد و کنار خدمتکند و زحمت میباشد انسان تلاش می 

ت سال یک  ای از دوران دانشجویی خود که در خدمت استاد بهادری بوده است اشاره کرد و گفت: زمانی که رزیدندکتر جمشیدی به بیان خاطره 

استاد    داخلی در بیمارستان سینا بودم بیماری به من با یک بیماری ناشناخته مراجعه و متأسفانه از دنیا رفت، خدمت استاد بهادری رسیدم و گفتم

ت کنم گفتم اجازه خواهد بدانم تا بتوانم به بقیه مردم خدمدانم که این بیمار با چه تشخیصی و پیچیدگی که داشته از دنیا رفت اما دلم می نمی

یا معاینه پس از مرگ به کالبدشکافی شود« در آن زمان خیلی این امر رایج نبود ایشان وقتی دیدند   (autopsy) بدهید که این بیمار »اتوپسی

این کار را   بار رفتم ومند هستم بهم گفت به یک شرط اینکه خودت هم آنجا حضور داشته باشی. من هم برای نخستینکه من دانشجویی علاقه 

انجام دادم بعد که خدمت ایشان برگشتم گفتم که استاد خیلی کار سختی بود گفت باید یاد بگیری که برای پیداکردن و کسب علم باید تلاش 

 .کنی. واقعاً این »سرمایه زندگی« من شد
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 دکتر احمدرضا دهپور: استاد بهادری برای وطن و دانشگاه دلسوز بود 

کده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران در حاشیه مراسم تشییع پیکر دکتر بهادری به علاقه وی به علوم پایه  استاد ممتاز دانش 

 .و ارتباط علوم پایه با بالینی تأکید کرد

ممتاز دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران در حاشیه  ، دکتر احمدرضا دهپور استاد  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 .شناسم و خاطرات فراوانی از وی دارمسال است که استاد بهادری را می ۵۰مراسم تشییع پیکر دکتر مسلم بهادری گفت: بیش از 

گفت: با از دست دادن این استاد فرهیخته این نگرانی    دکتر دهپور با تأکید به علاقه استاد بهادری به علوم پایه و ارتباط علوم پایه با علوم بالینی

وی ادامه داد: دلسوزی استاد بهادری برای وطن و دانشگاه از ویژگی    .وجود دارد که این ارتباط و حلقه مهم در ارتباط علوم پایه و بالینی سست شود

خواهد که استاد با صرف انرژی بر این دو اصل تأکید داشتند و  نظر باشد انرژی زیادی میبارز وی بود و هر کس بخواهد در این دو حیطه صاحب 

 .تواند الگویی برای نسل جوان باشد تا ناامید نباشند و آینده را بهتر ازآنچه که است ببیننداین می
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 تقدیر مراجع عظام تقلید قم از عملکرد وزیر و وزارت بهداشت

های دکتر  در دیدار وزیر بهداشت با مراجع تقلید در قم، مراجع عظام تقلید، آیت الله نوری همدانی و آیت الله سبحانی از تلاش 

 .اللهی، وزیر بهداشت و مجموعه وزارت بهداشت در مهار کرونا تقدیر کردندعین 

 

تان در مجموعه وزارت بهداشت توانستید خدمت  به گزارش وبدا، آیت الله نوری همدانی در دیدار وزیر بهداشت، خطاب به وی گفت: شما و همکاران 

 .بسیار بزرگی در زمینه مهار کرونا انجام دهید

ایام کرونا تاثیر اقدامات وزیر و وزارت بهداشت در جامعه بسیار زیاد بود و زمانی که فعالیت ها همراه با اخلاص باشد تاثیر خود را وی افزود: در  

 .گذاردمی

توان  می   گیری از معارف ناب اسلامآیت الله نوری همدانی با اشاره به جایگاه رفیع طبابت و معالجه بیماران در دین مبین اسلام، گفت: با بهره

 .ظرفیت خدمت به مردم را افزایش داد

  مسئولیت شما عبادت است

  همچنین آیت الله سبحانی در دیدار وزیر بهداشت گفت: شما در سخت ترین شرایط به لحاظ شروع کرونا مسئولیت را بر عهده گرفتید که بحمدالله 

 .موفق بودید

بهداشت و درمان و توجه به نیاز بیماران، بیان داشت: این مسئولیت شما و خدمتگزاری نیروهای  آیت الله سبحانی با بیان اهمیت فعالیت در حوزه 

 .بهداشتی و درمانی عبادت است و باید در تمام امور خدا را در نظر گرفت و به خدا متکی بود

 .م است را به وزیر بهداشت اهدا کردآیت الله سبحانی همچنین کتاب فروغ ولایت که در خصوص زندگی امیرمومنان حضرت علی علیه السلا
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دکتر قناعتی: خودتان را در معرض نقد قرار دهید و از نقد  ،  رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست هیئت

 شدن نهراسید

رئیسه گفت: تعرفه گذاری باید توسط کارشناسان دارای صلاحیت انجام شود نه اینکه بر  این هفته هیئت در جلسه   رئیس دانشگاه 

 .گیری شودها تأمین شود تصمیم اساس سلیقه و براساس اینکه منافع بیمه 

 

در سالن مدافعان سلامت با خیرمقدم   ۱4۰۱اردیبهشت    4قناعتی در جلسه روز یکشنبه  ، دکتر  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

عنوان سرپرست داروخانه های دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستان دانشگاه گفت: امیدوارم با همکاری معاون غذا به دکتر مجتهدزاده به

 .های شهری بیشتر شودشاءالله نظارت بر داروخانه ان   ها مرتفع وو داروی دانشگاه مسائل و مشکلات داروخانه

ریزی جدی برای رسیدگی به این مهم را خواستار  های وزیر بهداشت در زمینه نحوه توزیع دارو در شهرری، برنامه رئیس دانشگاه با اشاره به نگرانی 

های پزشکی را یادآور شد  و حقوق مردم رعایت شود بحث تعرفه   ها باید جدی گرفته شوندوی با تأکید به معاونان خود مبنی بر اینکه نظارت   .شد

ها درست نیست، دولت هم باید این مسئله را مدنظر قرار دهد که تعرفه گذاری توسط کارشناسان دارای  و گفت: همه ما قبول داریم که تعرفه

 .گیری شودشود تصمیمها تأمین صلاحیت انجام شود نه اینکه بر اساس سلیقه و براساس اینکه منافع بیمه 

ها درست انجام نشود و این روال ادامه پیدا کند بالاخره یک روز با کاهش جدی گروه پزشکی و رئیس دانشگاه هشدار داد: اگر تعرفه گذاری

وارم مسئولان کننده است که امیدپرستاری مواجه خواهیم شد چنانچه همین الان کوچ کادر درمانی به بخش خصوصی و به خارج از کشور نگران

وی افزود: خوشبختانه مصوبه حذف سقف حقوق و مالیات پلکانی در حال نهایی شدن است که اگر    .ها را ببینند و مسئله را حل کننداین واقعیت 

 .های ما در حوزه درمان حل خواهد شداین مهم رخ دهد مقداری از چالش

تر حرکت کنیم افزود: از پایان رسیده و با استقرار تیم جدید باید به سمت کارهای پیشرفتهدکتر قناعتی با بیان اینکه چیدمان مدیریتی تقریباً به  

صورت های فرهنگی، آموزشی، پژوهشی و درمانی به خواهم برنامه مشخصی را برای نشست با افراد صاحب صلاحیت و توانمند در حوزهمعاونان می

های سیاسی مختلف بیایند صحبت کنند زیرا دانشگاه جای همین نقدهاست و بسیار  با گرایش  چهار بار در یک فصل طراحی و تنظیم کنند تا افراد

برنامه بنابراین  باشیم  داشته  دانشگاه  از  بیرون  نقد  که  است  هیئتمهم  در  موضوع  این  برای  را  کنیدهایتان  اجرا  آن  از  پس  و   .رئیسه مصوب 

گیریم درست هایی که میعنوان رئیس دانشگاه نباید فکر کنم که همه تصمیمود: من نیز به رئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه از نقد نهراسید افز

 .کاری و مداخله دارد بنابراین خودتان را در معرض نقد قرار دهید و از نقد شدن نترسیداست بلکه نیاز به چکش 
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المللی برای رشد دانشگاه بسیار گفت: من باور دارم که ارتباطات بین  المللی و به لزوم رعایت همه ضوابط اشاره کرد ودکتر قناعتی به ارتباطات بین 

شود  ها میبندی دانشگاهالمللی که باعث رشد دانشگاه در سطحدهد بنابراین ضوابط بین بندی را افزایش می ها و معیارهای رتبهمهم است و شاخص 

 .را باید رصد کنید

هایی از نامه میر مجید سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه بخشوالمسلمین  الاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

 .های گذشته بررسی کردحضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته 

بیگ محمدی،  در این جلسه دکتر رضا شروین بدو رئیس مرکز طبی کودکان گزارش برنامه چهارساله این بیمارستان را بیان و دکتر محمد تقی  

 .رئیس دانشکده پزشکی گزارشی از ارزشیابی گروه آموزشی طب اورژانس ارائه کرد

 .رئیسه پخش شدتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به مرکز قلب تهران داشت برای اعضای هیئت

 

 دکتر قناعتی: زندگی دانشجویی فرصتی مغتنم برای خودسازی است، با دانشجویان رئیس دانشگاه افطاری

دانشجویان در محل مسجد کوی دانشگاه، میزبان دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر صادقیان معاون فرهنگی و دانشجویی و جمعی از مدیران  

 .معاونت فرهنگی و دانشجویی بودند
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ترین تکلیف ما شناخت کامل و دقیق زمان، مکان و شرایط مردم است تا بتوانیم حرکت  مهماللهی:  دکتر عین

 تأثیرگذاری انجام دهیم 

، مسئولان و کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران، نشستی با عنوان یاران عاشورایی روز رئیس دانشگاه با حضور وزیر بهداشت،

 .در شبستان مسجد دانشگاه تهران برگزار شد  1401جمعه نهم اردیبهشت  

 

بری در دانشگاه، نشست یاران عاشورایی با حضور دکتر بهرام نهاد نمایندگی مقام معظم ره روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

کل سازمان نظام پزشکی، معاونان پشتیبانی، درمان و امور  زاده، رئیس اللهی، وزیر بهداشت، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، دکتر رئیسعین

 .در مسجد دانشگاه تهران برگزار شد ۱۸از ساعت  ۱4۰۱اردیبهشت  ۹دانشگاهی، جمعی از پزشکان و کارکنان، روز جمعه 

اللهی، ضمن عرض خیرمقدم و با اشاره به حضور پرشور مردم در راهپیمایی روز قدس، گفت: ما امروز در روز قدس، شاهد  در این مراسم، دکتر عین

وی در ادامه اظهار داشت: یکی از افتخارات ما بعد از  . انقلابی مردم همچنان پایدار است  حضور و مشارکت پرشور مردم بودیم. الحمدلله که روحیه

پاافتاده ی  های پیشخاطر دارید، در دوران قبل از انقلاب، مردم مجبور بودند برای درمانطور که به انقلاب، دستاوردهای گروه پزشکی بود. همان

ب سال، هم   4۲ه کشورهای خارجی داشتیم. اما در طول این  خود نیز سراغ پزشکان غیرایرانی بروند و به همین خاطر وابستگی بسیار شدیدی 

تنها نیازهای درمانی  طوری که در حال حاضر نههای خوبی کرده است، به ی پزشکی خوش درخشیده و هم سطح علم و دانش ما پیشرفتجامعه

ترین تکلیفی که هرکدام از ما داریم؛ شناخت  موی در ادامه افزود: مه  .کنیم خوبی برطرف می کشور خودمان، بلکه سایر کشورهای همسایه را به 

به شرایط کلی جامعه بتوانیم حرکت تأثیرگذاری انجام دهیم. بسیاری از کارها اگر کامل و دقیق زمان، مکان، شرایط مردم و ... است. باید باتوجه 

 .هد گذاشتتنها مفید نخواهد بود بلکه تأثیر منفی هم خوادر موقعیت و زمان خودش انجام نشود، نه 

العالی( در سخنرانی اخیرشان اشاره کرده بودند، به  های کلی که مقام معظم رهبری )مدظلهاللهی در پایان سخنان خود با بیان سرفصلدکتر عین

زدایی هویت   های علوم پزشکی کشور وجود دارد، مفهومهایی که در سراسر دانشگاه ترین آفتتشریح مختصر هر یک پرداخت و افزود: یکی از بزرگ 

داده است. یکی  زدایی بوده که در سطوح آکادمیک رخگرفته از تربیت ناقص و هویت ی پزشکی، نشئت است. امروزه دلیل مهاجرت بسیاری از جامعه

 .ها، استقامت کرده و هویت اسلامی واقعی خودمان را حفظ کنیمترین وظایف ما این است که در برابر ناملایمتی از مهم

داده است. وقتی استادی در مجامع دانشگاهی خارجی و حتی داخلی، جرئت  زدایی رخهای مختلف فضاهای دانشگاهی، دین در عرصه   متأسفانه 

خواهیم  الله الرحمن الرحیم« در آغاز سخنرانی خودش را ندارد، در آینده چه توقعی از دانشجویانش خواهیم داشت. ما اگر میاستفاده از جمله »بسم

یم، بایستی نسل جوان را با قرآن و دین آشنا کرده و به اصل و فطرت پاک خودمان رجعت کنیم، چراکه تنها راه سعادت و موفقیت در پیشرفت کن

گرایی و داشتن  شود که ما به مقصد برسیم، دقیقاً همین آرمانوی افزود: بدون آرمان، زندگی جهنم است. آرمان و هدف باعث می  .مسیر الهی است
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ی  چندان دور فاجعهای نهلا بود که باعث شد انقلاب به ثمر بنشیند. وقتی شما یک استاد بدون آرمان دارید مطمئن باشید که در آیندهاهداف وا

بنیان ایم به اوج برسیم. امروزه بحث دانش ی آن توانستهواسطه بزرگی، گریبان قشر علمی جامعه را خواهد گرفت. دقیقاً همین استقلال است که به 

های مختلف به سایر کشورها به حداقل برسد. رسالت مهم تمام عزیزان ساز این خواهد بود که وابستگی کشور ما در حوزهو تولیدات داخلی، زمینه

  ؛یاران عاشورایی که در این جمع حضور دارید، تماس و ارتباط با نسل جوان کشور است. دشمن قشر فعال و پویای مملکت را هدف قرار داده است 

که احساس امنیت و آرامش برای دانشجو ایجاد شود و  نحوی دانشجو ارتباط مستقیم برقرار کرده، به  ۱۵بایستی حداقل با فلذا هرکدام از اساتید می 

در حال  وقت  صورت جدی و تماماند و به ی بین دانشجو و استاد به حداقل برسد. مطمئن باشید که دشمنان اسلام بیکار ننشستهرفته فاصلهرفته

 .ی اسلامی هستندسازی موانعی برای رشد و ترقی جامعهریزی و پیادهطرح

قطبی و دوقطبی نیست، بلکه حرکت به سمت ظهور منجی موعود )عج( خواهد بود  صورت تک دکتر عین اللهی ادامه داد: مروزه حرکت جهانی به 

ای تنظیم و طراحی کنیم گونه ها و فرایندها را به اهد رسید. ما باید سیستمی خودش خوو این حرکت معنوی که در دنیا ایجاد شده است به نتیجه 

ها ها، اصل اساسی هستند؛ بنابراین باید این ارزش خاطر داشته باشیم که ارزش که همگام با انقلاب بتواند حرکت کند. همواره باید این جمله را به 

تواند بسیار کارگشا و پردازی حضور فعال داشته باشند؛ چراکه میورزی و ایدهمجامع اندیشهرا حفظ کنیم. امروزه باید اساتید و دانشجویان ما در  

 .پژوهشی ایران را به نمایش بگذراندالمللی، قدرت و اقتدار علمی برآن باید اساتید ایرانی با حضور پیداکردن در مجامع علمی بین مفید باشد. علاوه 

تک العالی( باید تکعدالتی هستیم، طبق فرمایش مقام معظم رهبری )مدظلهل کشور شاهد رنج مردم از بیوزیر بهداشت تصریح کرد: امروزه در ک

محوری داشته باشد. مدیریت این نیست که فقط سهم هر شخص را مشخص کنیم، بلکه مدیر باید ایثارگری  اقدامات دولت ضمیمه و پیوست عدالت

 .کند، نه صرفاً برای ارتقاء درجه و سمت شغلیباشد که فقط و فقط برای رضای خدا کار می

بودن   محور  برنامه  ما،  وظایف  از  یکی  گفت:  عاشورایی  یاران  جمع  در  حضار  به  گویی  آمد  خوش  دانشگاه، ضمن  رئیس  مراسم  این  ادامه  در 

های بسیار خوب در  وجود ظرفیتبه  گذاری درست و منطقی حرکت کنیم، به جایی نخواهیم رسید و باتوجه هایمان، است. اگر بدون هدف حرکت

 .تک آنها به نحو احسن استفاده کنیمبایستی از تک خانه ها، می وزارت

تمامی مسائل، توجه معنوی داشته باشیم، افزود: طبق فرمایش حضرت امام خمینی )ره( »کاری که برای خدا دکتر قناعتی با بیان اینکه باید به 

ان، خدایی و قرآن محور باشد، یقیناً شکوفایی و موفقیت را به ارمغان خواهد آورد. اطاعت از دستورات مسئول  باشد، ماندگار خواهد ماند« اگر حرکتم

دهیم برای رضای  بالاتر، واجب است اما نباید فقط برای جلب رضایت و توجه بنده خدا باشد، باید همواره حواسمان باشد، هر کاری که انجام می 

ر پایان سخنان خود اظهار داشت: امروزه چشم امید بشریت به قرآن و اسلام است. هرکسی که از قطار اسلام پیاده  وی د .خدا  بنده   خدا باشد نه 

تک  چراکه  داد،  خواهد  ادامه  خودش  راه  به  و  دارد  قرار  درست  مسیر  در  قطار  این  است.  کرده  ظلم  خودش  به  فقط  و  فقط  و  شود،  آیات  تک 

 .این موضوع است های قرآن دلیل محکمی بر صحتبینیپیش

 .توضیح اینکه در پایان مراسم و بعد از اقامه نماز جماعت مغرب و عشا، حضار مهمان سفره افطاری شدند
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 مقام بزرگداشت روز استاد 

پزشکی تهران معدن اساتیدی ناب و دکتر قناعتی: دانشگاه علوم  ،  به مناسبت روز استاد رئیس دانشگاه پیام

 نظیر است بی

کنم که دانشگاه علوم  عنوان سکاندار دانشگاه خاضعانه عرض می دکتر حسین قناعتی در پیامی به مناسبت روز استاد نوشت: به

کشور است.  ترین دانش آموزان  نظیر و ساحت این دانشگاه بستر پرورش بهترین وبرجسته پزشکی تهران معدن اساتیدی ناب و بی 

عنوان خادم شما دست تمام اساتید را بوسیده و ان شاءالله با کمک شما در پرتو مدد الهی روز به روز اهداف بزرگ دانشگاه علوم  به

پزشکی تهران این امانت الهی را محقق خواهیم کرد تا در لحظه مرگ و ورود به آخرت با دلی پرامید و سرشار از ایمان و آرام از  

 .یف در محضر خدا حاضر شویمانجام تکل 

 

 ، متن پیام به شرح زیر است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 بسم الله الرحمن الرحیم 

 کنم.فرارسیدن روز استاد )سالروز شهادت استاد مطهری( را تبریک عرض می 

 پوشیدن ردای انبیا می باشد. معلمی رسالتی بس بزرگ که 

دارد.  قرار  معنوی  رتبه  بالاترین  در  آموزی  علم  و  معلمی  که  نموده  مقدر  گونه  به  عالم  خداوند  خاکی  کره  این  از  انسان  موقت  گذر   در 

 )انما یخشی الله من عباده العلما( 

  است   مانده  غافل  نقطه   یک  از  اما شد  انسان  زندگی  ارتقاء  موجب  علمی  دستاوردهای.  است   امروزه بشر در علم آموزی رتبه بالایی به دست آورده

 . است معنوی نگاه آن و

 .علم اساس  بر خدا  از دور بشر  این  کرد چه و مست زنگی دست در است  تیز تیغ نباشد معنوی و الهی نگاه با همراه علم اگر

 ریخت. ی ساخت و بر سر مردمان بی گناه فرو شیمیای بمب  و اتم بمب علم کمک با

 امروزه جهان به شدت از بی اخلاقی رنج می برد و لازمه وجود زندگی معنوی و نگاه الهی هرچه بیشتر آشکار شده است. 

 در حیطه ماموریت ما سلامت انسانها قرار داردو بنابر این ماموریت اخلاق مداری و نگاه الهی دوچندان مورد نیاز است. 
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 امیدوارکننده است. نگاه به تاریخ ایران اسلامی بسی  

اند و به گونه ای که علم و حکمت رابه هم آمیخته بودند و حکیم نامیده می نیاکان ما علاوه بر علم طب دارای اخلاق نگاه فلسفی و معنوی بوده

 شدند. 

لذا از اساتید گرام که سرسلسله    کند خطر آلوده شدن جامعه سلامت به نگاه مادیگری صرف است.آنچه امروز رسالت معلمان و اساتید را دوچندان می

رود که پرچم  ها دکتر قریب دکتر یلدا دکتر شمس شریعت دکتر بهادری و اساتید ارجمندی چون استاد یحیی عقیقی است انتظار میآنها ابوعلی

این مسئولیت عظیم را ادامه    وقفهآموزی و تحقیق و یقین به روز بودن و به هوش بودن احساس مسئولیت و تلاش بی علم و ایمان تقوا و دانش 

های  دهند و به حواشی و مشکلات کمتر توجه نموده و همه وجود خود را وقف رضای خدا و خدمت به خلق و تربیت بهترین عالمان و برترین انسان

 گناهی نابخشودنی باشد. فرهیخته مزین دانش و تقوی نمایند بدیهی است خداوند عالم ناظر اعمال ما و هرگونه کوتاهی در این زمینه شاید 

نظیر است و ساحت این دانشگاه بستر کنم که دانشگاه علوم پزشکی تهران معدن اساتیدی ناب و بی عنوان سکاندار دانشگاه خاضعانه عرض میبه 

 ترین دانش آموزان کشور است. پرورش بهترین وبرجسته

کمک شما در پرتو مدد الهی روز به روز اهداف بزرگ دانشگاه علوم پزشکی تهران  عنوان خادم شما دست تمام اساتید را بوسیده و ان شاءالله بابه 

  خدا   محضر  در  تکلیف  انجام  از  آرام  و    این امانت الهی را محقق خواهیم کرد تا در لحظه مرگ و ورود به آخرت با دلی پرامید و سرشار از ایمان

 .شویم حاضر

ساله دانشگاه آماده شده است برای اساتید ارسال خواهد شد خواهشمند است با دقت مطالعه فرموده و ما را در رفع اشکالات   4مدیریت    جامع  برنامه

 آن یاری فرمایید تا نقشه علمی دانشگاه در این چهار سال با کمترین نقص اجرایی شود. 

هوای نفس و شیطان حفاظت فرما. در پایان فرارسیدن عید فطر را نیز   ده از شرنمو  حفظ  خود  پناه  در  را   خدایا به حق محمد و آل محمد همه ما

 نمایم.به عزیزان تبریک عرض می 

 موفق و پیروز و سربلند باشید. 
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حضور   دانشگاهبا  شد رئیس  برگزار  استاد  قدر  نگه،  جشن  زنده  قناعتی:  و  دکتر  معنویت  در داشتن  اخلاق 

 دانشجویان، رسالت ملی و اخلاقی اساتید است 

 .منظور نکوداشت اساتید منتخب و برگزیده دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شدچهارمین دوره جشن قدر استاد به

 

گزارش   تهرانبه  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  شنبه  روابط  بعدازظهر  که  مراسم  این  در  ابن   ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۷،  تالار  شد؛  در  برگزار  سینا 

این سالصعود  سیر  به  اشاره  با  دانشگاه،  رئیس  قناعتی  حسین   دکتر تاکنون گفت: دانشگاه در تمامی  از زمان دارالفنون  ها ی علم در دانشگاه 

اندوزی و ارتقا  دهد جدا از نگاه سیاسی و اعتقادی افراد، علم را داشته که نشان می وقت دچار افت نشده و همواره حرکت علمی روبه رشدی  هیچ

 .علمی دانشگاه همواره در اولویت قرار داشته است

های بهتری را  رئیس دانشگاه تحولات علمی بشر را نیازمند پیشرفت معنوی دانست و گفت: پس از پیروزی انقلاب، انتظار این است که شاخص 

های بزرگ دنیا از شرق و غرب سرنوشت بشریت را دستخوش  ریم. بشر امروز ازلحاظ علمی و معرفت رشد متناسبی نداشته و قدرتبه دست آو

اند. این درحالی است که ما معتقدیم نبود معنویت در کنار رشد علمی باعث به وجود آمدن مشکلات امروز بشر شده  ناملایمات و نگاه مادی کرده

ها  داشتن معنویت و اخلاق در دانشجویان را رسالت ملی و اخلاقی دانست و افزود: باوجود همه ضعف سخنان خود زنده نگاه  وی در تکمیل  .است

نمونه آن بزرگانی همچون مولانا و   .کنیم  مراقبت  آن  از   باید  که  آورد  وجود   به  را  ایجوهره   و  هسته   و مشکلات کشور، ورود اسلام به ایران،

فرمایند هرچه کردم کند و حافظ هم میترین مولد فرهنگ بشریت معرفی می عنوان بزرگ مولانا را به  یونسکو و هستند اسلام  از برآمده  که  حافظ

های اخلاقی، الهی، عرفانی و معنوی را در دانشجویان  اندوزی باید تلاش کنیم شاخص همه از دولت قران کردم. بنابراین در کنار علم افزایی و علم

 .داریم که این رسالت ملی، اخلاقی و انسانی ماستده نگه زن

دهنده آن ترویج اخلاقیات و انسانیت است افزود: اگرچه برخی  دکتر قناعتی بابیان اینکه بشر امروز در لبه پرتگاه سقوط اخلاقی ایستاده و نجات 

شده و جایگاهی برای معنویت تعریف اما این رشد درجایی متوقف   اندهکرد  رشد  عدالت  کردن  نهادینه  ٔ  کشورها مانند اسکاندیناوی و استرالیا درزمینه

 .تواند مدل خوبی برای حل مشکلات بشریت باشدمان می که ما معتقدیم عرفان، اخلاق و فرهنگ ایرانی اسلامی نکرده اند درحالی

 های نگاه   توانیم به حرفه خودمی  ما:  گفت   های ایشانژگی رئیس دانشگاه در بخش دیگری از سخنان خود با گرامیداشت یاد استاد بهادری و بیان وی

توان  ریزی نادرست مسئولان، تلاش خود را کمتر کنند. اما می نحوه پرداخت کارانه و برنامه   بهانه  به   است  ممکن   برخی.  باشیم  داشته   متفاوتی

جبهه را به    و  دفاع  کشور  از  وجود  تمام با   دادند امارویکرد دیگری داشت و همانند رزمندگان دفاع مقدس عمل کرد. مگر به آنان چقدر حقوق می 

  .باشد آینده روبه و خدایی نگاهمان  العمل بهتر استرد عمل و عکس جای رویکدانشگاه تبدیل کردند. بنابراین به 
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ائل  دکتر قناعتی بابیان خبر خوش برداشتن قانون مالیات پلکانی و افزایش سقف کارانه گفت: البته وظیفه مسئولان دانشگاه است که با تلاش مس

 .را پیگیری کنند و بهترین شرایط کاری را فراهم کنند

دوراز رویکرد مدیریتی را نیازمند اقتدار دانست و گفت: اینکه یک نفر چند ماه در محل خدمت خود نباشد و حقوق دریافت کند به رئیس دانشگاه،  

کند باید با تمام وجود وقت بگذارد و کنم. فردی که قبول مسئولیت میعدالت است و من در این موارد با قاطعیت و با حفظ شأن افراد برخورد می

 .رودمی  آن از بالاتری بسیار خروجی  انتظار شد انجام عشق  با وقتی کاری

  و   تأکیددارم  امر  این  بر  هم   ضوابطی دارند که باید رعایت شود. من  دنیا  هایدانشگاه  همه:  گفت  دانشگاه  ضوابط  رعایت  بر  تأکید   دکتر قناعتی با

 .حال معتقدم نباید در امور شخصی افراد دخالت کردانحراف بخصوص در مسایل مالی حساس هستم اما درعین  به نسبت

های پژوهشی  رئیس دانشگاه با اشاره به روش جدید توزیع بودجه مراکز تحقیقاتی گفت: دکتر فتوحی و همکارانشان مدلی را برای توزیع بودجه 

  .مرکزی بصورت کاذب بزرگ شود و به مراکز دیگر بودجه کمی برسد  که  نیست  درست   این   ده است. طراحی کردند که نحوه توزیع آن شفاف ش

وی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: مشی و رویکرد ما در دانشگاه براساس عدالت است باور دارم بسیاری از مشکلات کشور با عدالت  

ند اگر کسی که به عدالت تن ندهد باید منتظر عواقب بدتر باشد. همگان باید به عدالت تن  گونه که امیرالمؤمنین فرمودشود همانمحوری حل می

 . بدهیم تا انشاء الله نهادینه شود

ب باتوجه  اساتیدی که  این جشن و  برگزیده در  اساتید  از  اساتید دانشگاه قدردانی کرد و گفت:  از تمامی  ه رئیس دانشگاه در پایان سخنان خود 

کنند. در دانشگاه علوم کنم. همه اساتید با تمام وجود در راه ارتقا دانشگاه تلاش می در لیست اساتید برگزیده نیست تشکر می   محدودیت نامشان

 .پزشکی تهران هیچ محدودیتی برای رشد و ارتقا وجود ندارد

معنوی اساتید و دانشجویان  ارتباط برقراری بر و خواند مقدس را علم استاد، روز گرامیداشت با   سپس دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی

 .تأکید کرد

 .در ادامه دکتر نیما رضایی دبیر جشن قدر استاد، با گرامیداشت یاد استاد بهادری، فرایند انتخاب اساتید منتخب و برگزیده را تشریح کرد

 برگزیده بخش آموزشی پزشکی عمومی: 

 بهادری استاد  جایزه مرحوم

 بیوشیمی گروه از پاسالار پروین دکتر

 حداد  دکتر مرحوم جایزه

 می از گروه داخلیتسلی  رضا دکتر

 برگزیده بخش تخصصی و فوق تخصصی: 

 جایزه مرحوم دکتر ابوالفضل شجاعی فرد

 دکترشهریار نفیسی از گروه مغز و اعصاب 

 جایزه دکتر مرحوم مریم خوشنویس 

 دکتر کاوه حسینی از گروه قلب و عروق
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 آموزشی علوم پایه:  برگزیده بخش

 جایزه مرحوم دکتر فخرالدین قوامی 

 دکتر رقیه گندم کار از گروه آموزش پزشکی عمومی

 برگزیده بخش پژوهش علوم بالینی: 

 جایزه مرحوم دکتر میرسپاسی

 دکتر شاهین آخوندزاده از گروه روانپزشکی 

 برگزیده بخش پژوهش علوم پایه: 

 جایزه مرحوم دکتر جواد توکلی 

 دکتر حمیدرضا میرزایی از گروه ایمونولوژی 

 برگزیدگان بخش ویژه 

    :برگزیده بخش استاد جوان

 جایزه مرحوم دکتر سید حبیب اله دشتی

 دکتر محمد حسین نبیان از گروه ارتوپدی

   برگزیده بخش استاد پیشکسوت: 

 جایزه مرحوم دکتر غلامحسین نادری 

 د رضا نیکوبخت از گروه اورولوژی دکتر محم

 :برگزیده بخش هیئت داوران

 جایزه مرحوم دکتر کمال هدایت 

 قعرو و قلب گروه از ستارزاده رویا  دکتر
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چهارمین دوره جشن قدر  ،  استاد برگزیده بخش آموزش، پژوهش و ویژه دانشکده پزشکی تهران  10عرفی م

 استاد با یاد استاد بهادری برگزار شد

از  دفتر   با معرفی و تقدیر  استاد    10چهارمین دوره جشن قدر استاد دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

برگزیده در بخش های آموزشی، پژوهشی و بخش ویژه و قدردانی از چهل استاد منتخب گروه های آموزشی در تالار ابن 

 .سینا بسته شد 

 

دانشکده پزشکی، چهارمین دوره از جشن قدر استاد با یاد استاد بهادری و نامگذاری جوایز    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

، دکتر محمدتقی بیگ محمدی رئیس دانشگاههر بخش به نام یکی از اساتید درگذشته دانشکده در سال گذشته، با حضور دکتر حسین قناعتی  

اردیبهشت جاری به صورت   ۱۷رئیس و اعضای هیت رئیسه دانشکده پزشکی، اعضای هیات علمی و اساتید منتخب و برگزیده دانشکده روز شنبه  

 حضوری در تالار ابن سینا و پخش بر خط در فضای اسکای روم برگزار شد.

کتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی ضمن خیرمقدم به اساتید و ابراز خرسندی از برگزاری این مراسم خطاب به اساتید گفت: افرادی که  د

دارد.  قرار  خداوند  عنایت  مورد  قطعا  و  است  متبرک  و  مقدس  جلسه  این  بزرگواران  شما  یمن حضور  به  و  هستند  مقدس  هستند  علم   صاحب 

ه امام سجاد به موضوع حقوق مقابل استاد و شاگرد پرداخت و افزود: شاگرد در ارتباط با استاد خود نباید صدای خود را بالا  وی با اشاره به رسال

رابطه مرید  ببرد، مانند رابطه پدر و فرزندی و استادی موهبتی الهی است و استاد در ارائه دانش خود نباید کوتاهی کند و ارتباط شاگرد و استادی و 

 .ی باید حفظ و تقویت شود و مراد

ود دکتر بیگ محمدی با تاکید بر تقویت رابطه مرید و مرادی میان شاگرد و استاد گفت: ما باید شاگردانی تربیت کنیم که افضل اساتید زمان خ

 باشند. 

ان مجازی مراسم گفت: اسفند  دکتر نیما رضایی دبیر اجرایی چهارمین جشن قدر استاد نیز ضمن خیرمقدم به حاضران در سالن و شرکت کنندگ

سینا برگزار  رئیسه در تالار ابن   برای اولین بار و در راستای تکریم اساتید اولین جشن قدر استاد دانشکده پزشکی با مصوبه و حمایت هیئت  ۹۷سال  

 شد.  داوران، تقدیرهای مختلف آموزشی، پژوهشی، استاد جوان و پیشکسوت و برگزیده هیئت و از اساتید در حیطه 

نفر، بخش آموزش    ۲نفر، بخش آموزشی تخصصی و فوق تخصصی    ۲کی عمومی  پزش   آموزشی   بخش   بخش  در   دبیر اجرایی جشنواره گفت: 

نفر، بخش استاد جوان، پیشکسوت و برگزیده هیات داوران هر کدام یک نفر معرفی    ۲نفر، بخش پژوهشی بالینی و علوم پایه    ۱تحصیلات تکمیلی  

وی ادامه داد: ریاست دانشکده، معاونین آموزشی، پژوهشی، تحصیلات تکمیلی، امور هیات علمی، دانشجویی فرهنگی به    د.و تقدیر خواهند ش

عنوان اعضای حقوقی و چنند تن از اساتید برگزیده سنوات قبل به عنوان اعضای حقیقی هیات داوران جشنواره را تشکیل می دهند، همچنین  
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وی با اشاره به روند انتخاب    نتخاب توسط فراگیران نمیتوانند به عنوان استاد منتخب یا برگزیده معرفی شوند.اعضای هیات داوران علی رغم ا

  آوری   جمع  از  پس  که  بود  فراگیران  آرا    اساتید منتخب و برگزیده گفت: در انتخاب استاد برگزیده و منتخب آموزشی ملاک اصلی در انتخاب اساتید،

سال اخیر، برگزاری جلسه با مدیران گروه های    ۵اساتید در    سالانه  امتیازات   بررسی  ها،  بیمارستان   آموزشی  معاونان  و   گروه  مدیران  نظرات   آرا،

وی    آموزشی و معاونین آموزشی بیمارستان ها، بررسی نتیجه این جلسات و آرای فراگیران توسط هیات داوران در انتخاب نهایی تاثیرگذار بود. 

زیده پژوهشی دو نفر از اساتید در بخش بالینی و پایه معرفی خواهند شد که انتخاب بر اساس آرا فراگیران، منتور و راهنمای افزود: در بخش برگ

 ایندکس و استناد مقالات در سامانه علم سنجی صورت گرفت. Hپژوهشی بودن اساتید و تعداد مقالات رجوع به

سال و در بخش استاد پیشکسوت    ۵سال به شرط خدمت زیر    4۵  زیر  علمی  هیات  یک  از    دکتر رضایی ادامه داد: امسال در بخش استاد جوان

سال و استاد برگزیده هیئت داوران در بخش رول مدل تقدیر خواهد شد. که این افراد علاوه بر حائز شرایط بودن برگزیده آموزشی    ۶۵استاد بالای  

 دل نیز مطرح هستند. و پژوهشی و فعالیت های اجتماعی و فرهنگی به عنوان رول م

ن آراء را  دبیر اجرایی جشنواره قدر استاد در ادامه به تفکیک آرا اخذ شده از فراگیران پرداخت و گفت: اساتید منتخب به عنوان اساتیدی که بیشتری

وزشی بسته به تعداد اعضای در بخش نظر سنجی از فراگیران، گروه های آموزشی و معاونین آموزشی بیمارستان ها کسب کردند، که از هر گروه آم

ساتید برگزیده نیز پس از بررسی آرای فراگیران و نتیجه جلسات مدیران گروه ها و معاونان آموزشی و نظر  ا   و    گروه یک یا دو نفر معرفی شدند 

 نهایی هیات داوران به صورت محرمانه انتخاب و در اختیار ریاست دانشکده و دبیر جشنواره قرار داده شدند. 

ه  ک از بخش های جشنواره پیش از معرفی افراد برگزیده به نام یکی از اساتید فقید دانشکده که اخیرا دارفانی را وداع گفتند نام گذاری شدهر ی

 بود. 

ار  و در هر بخش دکتر قناعتی، دکتر بیگ محمدی و دکتر رضایی به همراه توضیح این که اسامی اساتید برگزیده تنها در اختیار دبیر مراسم قر

داشت که پس از معرفی اساتید منتخب تقدیر از اساتید منتخب توسط یک استاد پیشکسوت گروه مربوطه به همراه دانشجو، و اجرای برنامه های 

متنوع موسیقی اعلام شد و لوح تقدیر، مدال و تندیس جشنواره که منقش به آرم قدیم دانشکده پزشکی و آثار هنری خلق شده توسط اساتید و  

 جویان به اساتید برگزیده اهدا شد، و هر یک از برگزیدگان دقایقی سخنرانی کردند. دانش

برگزیدگان و اعضای هیئت رئیسه و هیئت داوران جشنواره امضا شد. برگزیدگان عکس یادگاری گرفتند و لوح یادبود مراسم توسط   در پایان 

ت کرد و کلیپ استاد بهادری و اجرای دکتر حسین نژاد از گروه طب اورژانس  همچنین دکتر ستاره اشجعی سروده خود در وصف قدر استاد را قرائ

 نیز در حین مراسم پخش شد. 
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 دل: علم و دانشی منتفع و ارزشمند است که بتواند در خدمت جامعه قرار بگیرد دکتر ابوالفضل زنده 

توانند نقش بسیار مهمی در حل مشکلات سلامت جامعه و  می های علوم پزشکی  رئیس بیمارستان رازی با تاکید بر اینکه دانشگاه 

بنیان نیز در این راستا تأثیرگذار  های دانش های اجتماعی داشته باشند، گفت: نقش اساتید و دانشجویان و حمایت از شرکت پیشرفت 

 .است

 

منظور نکوداشت اساتید منتخب و برگزیده دانشگاه علوم  ، چهارمین جشنواره قدر استاد، به انروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهربه گزارش  

بعدازظهر   تهران،  ابن   ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۷پزشکی  تالار  زندهدر  ابوالفضل  دکتر  مراسم  این  در حاشیه  شد؛  برگزار  پزشکی  دانشکده  دل سینای 

خبین این دوره بود، با اشاره به اینکه در دانشگاه اجتماعی علم و دانشی منتفع و ارزشمند  علمی دانشگاه که از منتمتخصص داخلی و عضو هیئت 

های دانشگاه در واقع منتخبین جامعه هستند، جامعه مدنی از این افراد انتظار دارد که با  است که بتواند در خدمت جامعه قرار گیرد، گفت: ورودی

حدی از رشد و پیشرفت دست پیدا کنند که بتواند مشکلات جامعه را مرتفع کند و در واقع این علم،    تحصیل و تولید علم در دانشگاه بتوانند به

مثال؛  عنوان های بهداشتی جامعه، به توجه است، اول کمک به حل بحران های مختلف قابلعملاً در خدمت جامعه قرار گیرد. این موضوع در جنبه

بود،   بیماری و تدوین در بحران کووید که یک بحران جهانی  دانشگاهیان و مراکز معتبر علمی دنیا نقش بسیار مهمی در پیشگیری و درمان 

های ما بسیار پررنگ بود و اساتید و دانشجویان نخبه و برتر  الگوهای محافظت فردی و اجتماعی داشتند، در یک چنین شرایطی نقش دانشگاه

 .دانشگاه در مدیریت این بحران بسیار مؤثر بودند

های ناب دانشگاهی  ایده  :بنیان، افزودهای دانشگذاری سال توسط مقام معظم رهبری، در راستای حمایت از شرکت چنین وی با اشاره به نامهم

تنها در  های مختلف( بود که نهواکسن کووید )در پلت فرم  تحقق یافت، نتیجه آن تولید  بنیان عملاًهای دانش وقتی در چهارچوب این شرکت

کننده بود، بلکه زمینه را برای صادرات این محصول استراتژیک فراهم کرد. همچنین در شرایط خاص تحریمی، ای تأمین نیاز کشور کمکراست

ها و با مشارکت فعال دانشگاهیان تولید شد  های بهداشتی توسط این شرکتنیازهای بهداشتی و اقلام متعدد موردنیاز جامعه نظیر ماسک و محلول

 .نیاز کردها بیا از واردات این محصول و کشور ر
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 دکتر سعید سهراب پور: قدردانی از استاد، چشم انداز مثبتی برای دانشجویان جوان ایجاد می کند

ها میدان و  های فکری، علمی و هوشی خواند که باید به آنعلمی دانشگاه در بیمارستان امیراعلم، دانشجویان را سرمایهعضو هیئت 

 .بیشتری داده شودتوجه 

در تالار  ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۷، در حاشیه چهارمین دوره جشن قدر استاد که بعدازظهر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران،  گردن و عضو هیئت سینا برگزار شد؛ دکتر سعید سهراب پور متخصص گوش و حلق و بینی جراحی سر و  ابن

انداز مثبتی را ترها نیز دارای بعد تشویقی است. همچنین می تواند برای دانشجویان، چشمگفت: این مراسم بسیار خوب و مفید است و برای جوان 

 ایجاد کند که انشالا در این مسیر با استقامت بیشتری پا بردارند. 

شود، اگر درراه  کارهای پژوهشی و علمی که در دانشگاه انجام می ی نهایی تمامزمه فعالیت ها دانست و تصریح کرد: قطعا نتیجه وی علم نافع را لا

ه  خدمت مردم و جامعه نباشد در اصل کاری بیهوده خواهد بود. بنابراین این کارها زمانی ارزشمند است که نتیجه نهایی آن در راستای خدمت ب

 جامعه باشد. مردم و سلامت 

 که است ما آرزوی این عضو هیات علمی دانشگاه، با ابراز امیدواری از اینکه مسیر حرکت برای افراد نخبه و تلاشگر بازتر شود، خاطر نشان کرد: 

 ت بهداشت و دولت برای خدمت به جامعه و مردم نهایی کنند.وزار کمک با  را شانپژوهشی کارهای دانشجویان تمام

ی ها میدان و توجه بیشتری داده شود قطعاً نتیجههای فکری، علمی و هوشی ما هستند و اگر به آن سهراب پور افزود: دانشجویان سرمایهدکتر  

بهتری خواهیم گرفت. اگر فکر یک دانشجو حول پژوهش و مسائل علمی باشد ما نتیجه بهتری خواهیم گرفت تا بخواهد به دغدغه های معیشتی 

 د. انبی بپردازو موضوعات ج
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دکتر حسین  های ماندگار دکتر شریفیان  مراسم بزرگداشت مقام استاد در گروه بیماری های داخلی و قدردانی از تلاش

 ها نیست قناعتی: عرق و غیرت در دانشگاه وابسته به مدیریت 

تلاش  از  قدردانی  مراسم  شریفیان  در  رمضانعلی  استاد  ماندگار  اساتید  های  از  پزشکی  دانشکده  داخلی  گروه  پیشین  مدیرگروه 

 .های داخلی هم تقدیر شدبازنشسته گروه بیماری 

 

های ماندگار دکتر رمضانعلی شریفیان که  ، در مراسم بزرگداشت مقام استاد و تقدیر از تلاش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

در تالار دارالفنون سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شد؛ دکتر رمضانعلی   1401اردیبهشت    ۱۹به میزبانی گروه بیماری های داخلی دانشگاه دوشنبه  

پزشکی با بیان اینکه برگزاری این مراسم در راستای ارزش به دانش و فراگیری دانش است؛ گفت:  شریفیان مدیرگروه پیشین گروه داخلی دانشکده  

حال پسندم معتقدم باید در هر شرایط کمکدل نگرانی زیاد دارم و هر چه که شما دغدغه دارید من هم دارم اما بار اضافه و توقع نشدنی را نمی 

های آموزشی در دانشگاه است؛ یادآور شد: اعضای ترین گروهعلمی یکی از بزرگ عضو هیئت  ۱۵۰ی با وی با اشاره به اینکه گروه داخل .هم باشیم

 .این گروه در چندین بیمارستان تابعه دانشگاه پراکنده و مشغول ارائه خدمت به بیماران هستند

شاره کرد و افزود: در مباحث بازنگری آموزش پزشکی  هایی که در گروه داخلی وجود داشت ادکتر شریفیان در ادامه به برخی از مشکلات و چالش

 .های خوبی داشته باشیم و در نهایت هم مسئولان دانشکده همکاری خوبی با گروه داخلی داشتندسعی کردیم فعالیت

همه عزیزانی که در شاکله مدار« و »انسانی« با همکار، دانشجو و بیمار برخورد کنیم. دستان این استاد تصریح کرد: باید در شرایط سخت »اخلاق 

وی یادآور شد: به شاگردی   .کنمکسوتان خودم و همکاران گرامی تشکر ویژه میفشارم و از همه پیشگروه داخلی همکاری داشتند را به گرمی می

 .مثل آن بزرگان رفتار کنمام ام که نتوانسته کنم و شرمندهکسوت از جمله؛ استاد نفیسی، استاد مرشد و ... افتخار میدر کنار بزرگان پیش

های همه دوستان و همکارانی که  دکتر شریفیان با تاکید به دانشجویان که با احترام به بیمار خدمت کنید؛ خاطرنشان کرد: از زحمات و مشارکت 

تک شما عزیزان  ای تکههای حاصله را مدیون محبتکنم چرا که پیشرفتدر این مدت که مسئولیت مدیر گروهی را به عهده داشتم تشکر می 

  .دانممی

ها و جایگاه واقعی کشور ایران بود  با اشاره به پخش کلیپ اول مراسم که در خصوص ارزش  رئیس دانشگاهسپس در ادامه دکتر حسین قناعتی  

بنماند هیچش الا هوس قمار دیگر« آغاز کرد و گفت:   -ه بباخت آن چه بودش  سخنان خود را با این بیت شعر از مولانا »خنک آن قماربازی ک

وی به پیشینه دانشگاه علوم پزشکی تهران از ابتدای دارالفنون تاکنون اشاره کرد و افزود:    .افتخار کردن به گذشته لازم است اما کافی نیست 

وده است اما مانع توقف رشد و شکوفایی مسیر دانشگاه نشده است چرا که عرق  های مختلف در آن بسلسله مدیریتی در دانشگاه باوجوداینکه نگاه

 .ها نیستو غیرت در دانشگاه وابسته به مدیریت
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شاءالله ن دکتر قناعتی با اشاره به تمهیداتی که برای برداشت سقف پرداخت کارانه در حال انجام است؛ یادآور شد: این موضوع تقریباً قطعی شده و ا

وی با بیان اینکه »گروه داخلی    .ربط آن را پیگیری کنیم و امید داریم که شرمنده شما نباشیماهد شد، وظیفه ماست که از مسئولان ذیابلاغ خو

علمی نقشی اساسی داشتند  نفر از اعضای هیئت  ۱۰۰قلب پزشکی است«؛ تصریح کرد: در تهیه و تدوین برنامه جامع بازنگری آموزش پزشکیحدود  

 .شاءالله با اجرای این برنامه تحولی عظیم ایجاد شودو ان 

  نگاه   آن  به  باید  ما   ها در امور درمان استادی صرف و غیر اخلاقی است نمونه آن القا شرکت م  نگاه   دکتر قناعتی ادامه داد: از موانع رشد علم

وی با اشاره به اینکه دانشگاه علوم   .دلیل هزینه بتراشیم. عدالت را باید برقرار و سلامت مردم را تضمین کنیمباید بی داشته و مراقب باشیم؛ ن ویژه

های علوم پزشکی است؛ خاطرنشان کرد: همیشه دانشگاه علوم پزشکی تهران مدل بوده عنوان دانشگاه مادر سرآمد بقیه دانشگاه پزشکی تهران به 

ها تعمیم توانیم به بقیه دانشگاهاند و ما میایم چرا که اساتید برجسته دانشگاه تحولاتی را ایجاد کردهها ارائه دادهبه بقیه دانشگاههای جامع  و برنامه 

 .دهیم

ر را که به  فرماید؛ »اوست خدایی که کافران اهل کتاب را )یعنی یهود بنی نظیسوره حشر که می   ۲رئیس دانشگاه در ادامه با اشاره به تفسیر آیه  

کردید که آنها از بار همگی را از دیارشان بیرون کرد و هرگز شما مسلمین گمان نمیمکر، قصد قتل پیغمبر صلّی اللّه علیه و آله کردند( برای اولین

بردند  ( خدا ازآنجاکه گمان نمی پنداشتند تا آنکه )عذابدیار خود بیرون روند و آنها هم حصارهای محکم خود را نگهبان خود از )قهر و انتقام( خدا می 

کردند، پس ای هوشیاران هایشان را ویران میها فرارسید و در دلشان )از سپاه اسلام( ترس افکند تا به دست خود و به دست مؤمنان خانهبدان 

چرا که شاهد بودم در زمان  کنم  وقت احساس خستگی و کمبود نمیعالم پند و عبرت گیرید«؛ گفت: هیچ مشکلی برای حقیر مشکل نیست و هیچ

اند. کاری که ما میکنیم در مقایسه با زحمات آنها ناچیز است. خداوند  فشانی کردهوطنان این مرزوبوم جان دفاع مقدس چه عزیزانی برای راحتی هم

 .نشدنی نیستمتعال در کنار همگی ما است و با وجود خدا هیچ مشکلی حل

ای کرد و افزود: باید همانند این استاد بزرگوار ماند و تا آخرین لحظه از حیات د استاد مرحوم مسلم بهادری اشارهای و یادکتر قناعتی به بیان خاطره

 .دادگذاشت و حتی راهکار هم می کارکرد. استاد بهادری تا چهار هفته قبل از فوت با مهربانی مسائل و مشکلات را با من در میان می 

های  دانشگاه که منتشر شده است، اشاره کرد و گفت: در تمام لایه  ۱4۰4تا    ۱4۰۰های کلان دوره چهارساله  ین برنامهرئیس دانشگاه در ادامه به تدو

وی   .ای و جهانی« حرکت خواهیم کرد، با امیدواری و مشارکت همه همکاران کار نشدنی نداریممدیریتی دانشگاه باهدف و برنامه و نگاه »منطقه

انتخاب کرده  تصریح کرد: مدل مدیریتی های  ام »مدل مسطح« است بدین مفهوم که بر خلاف سایر ساختارهای سازمانی موجود، سازمان که 

د  مسطح واقعاً مسطح هستند؛ به عبارتی هیچ عنوان شغلی، رئیس، مدیر، ارشد وجود ندارد، همه برابر هستند. »همه باید احساس کنند در پیشبر

 د.«  دانشگاه شریک هستن

  سعادت   سربلندی،  توفیق،   آرزوی  ضمن  و   قدردانی   اند،ی در خاتمه از زحماتی که دکتر شریفیان در دوران مدیریت گروه داخلی کشیدهدکتر قناعت

 .خیری برای همه کرد و اینکه در آخرت همه سربلند وارد خانه دوست شویمبه عاقبت و

ماندگار دکتر رمضانعلی شریفیان از استاد فرهاد شهرام، استاد حمیدرضا ذاکری، های  توضیح اینکه در مراسم بزرگداشت مقام استاد و تقدیر از تلاش 

 .قدردانی شد ۱4۰۰استاد محمدجعفر قره وش، استاد سیاوش ناصری مقدم و استاد شاهین مرآت اساتید بازنشسته گروه داخلی در سال 
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جامعه و افراد جامعه باید یکی از اهداف  دکتر مظاهری: ارتباط با  ،  مراسم جشن قدر استاد دانشکده پزشکی

 دانشگاه باشد

دارند علم و فرهنگ را گسترش و در پرورش افراد جوان و  کرده جامعه وظیفه علمی گروه پزشکی ورزشی دانشگاه گفت: افراد تحصیلعضو هیئت

 .نسل آینده فعال باشند

منظور نکوداشت اساتید منتخب و برگزیده دانشگاه ، در چهارمین دوره جشن قدر استاد که بهنشگاه علوم پزشکی تهرانروابط عمومی دابه گزارش  

سینا برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم دکتر رضا مظاهری متخصص پزشکی  در تالار ابن  ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۷علوم پزشکی تهران بعدازظهر شنبه 

دارند علم و فرهنگ را گسترش و در پرورش افراد جوان و نسل کرده جامعه وظیفه ن دانشگاه گفت: افراد تحصیلورزشی در خصوص اجتماعی شد

شود مگر اینکه میان همه اقشار مردم طور کامل و فراگیر باشد و به افراد خاصی محدود نباشد و این امر حاصل نمی آینده فعال باشند و این باید به 

 .وجود داشته باشدفقط بخش خاص ارتباط نه 

انشگاه  وی ادامه داد: گسترش علم و فرهنگ برای افراد دانشگاهی و غیردانشگاهی مهم است و ارتباط با جامعه و افراد جامعه باید یکی از اهداف د

 .رسندتوانند به اهداف و الویت های خود ب کدام نمیباشد و اگر ارتباط بین دانشگاه و افراد جامعه وجود نداشته باشد هیچ

های ارتباطات جمعی کار تسهیل شده است و برای اینکه ارتباطات اجتماعی بین دانشگاه  دکتر مظاهری افزود: امروزه با پیشرفت تکنولوژی و شبکه 

ای را هتر شکل بگیرد آموزش از راه دور و استفاده از فضای مجازی خصوصاً در دوران کرونا بیشتر قوت گرفت و رایج شد آن زمینو مردم راحت

 .راحتی و باکیفیت بهتری انجام بدهیم و به وظایف اصلی خودمان بیشتر جامعه عمل بپوشانیمکند تا بتوانیم این کار را به فراهم می

  

 

 

 

 

 

 

 

 دکتر مظاهری: ارتباط با جامعه و افراد جامعه باید یکی از اهداف دانشگاه باشد ،استاد دانشکده پزشکی 

دارند علم و فرهنگ را گسترش و در پرورش  کرده جامعه وظیفه پزشکی ورزشی دانشگاه گفت: افراد تحصیل علمی گروه عضو هیئت 

 .افراد جوان و نسل آینده فعال باشند 

کوداشت اساتید منتخب و برگزیده منظور ن، در چهارمین دوره جشن قدر استاد که به روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

سینا برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم دکتر رضا مظاهری متخصص  در تالار ابن ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۷دانشگاه علوم پزشکی تهران بعدازظهر شنبه 

دارند علم و فرهنگ را گسترش و در پرورش افراد جوان کرده جامعه وظیفهپزشکی ورزشی در خصوص اجتماعی شدن دانشگاه گفت: افراد تحصیل

شود مگر اینکه میان همه  به افراد خاصی محدود نباشد و این امر حاصل نمی طور کامل و فراگیر باشد و  و نسل آینده فعال باشند و این باید به

 .فقط بخش خاص ارتباط وجود داشته باشداقشار مردم نه

https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/


35 
 

انشگاه  وی ادامه داد: گسترش علم و فرهنگ برای افراد دانشگاهی و غیردانشگاهی مهم است و ارتباط با جامعه و افراد جامعه باید یکی از اهداف د

 .توانند به اهداف و الویت های خود برسندکدام نمیاگر ارتباط بین دانشگاه و افراد جامعه وجود نداشته باشد هیچ باشد و

های ارتباطات جمعی کار تسهیل شده است و برای اینکه ارتباطات اجتماعی بین دانشگاه  دکتر مظاهری افزود: امروزه با پیشرفت تکنولوژی و شبکه 

ای را بگیرد آموزش از راه دور و استفاده از فضای مجازی خصوصاً در دوران کرونا بیشتر قوت گرفت و رایج شد آن زمینهتر شکل  و مردم راحت

 .راحتی و باکیفیت بهتری انجام بدهیم و به وظایف اصلی خودمان بیشتر جامعه عمل بپوشانیمکند تا بتوانیم این کار را به فراهم می

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 توانند علم تولید شده را ارتقا دهند  دکتر رقیه گندمکار: فرهیختگان دانشگاه با شناسایی نیازهای جامعه می

کنند باعث »تغییر  ها این است که علمی را که تولید می علمی مرکز مطالعات دانشگاه تاکید کرد: فلسفه وجودی دانشگاهعضو هیئت 

 .سبک زندگی مردم و پیشرفت جامعه« شود 

منظور نکوداشت اساتید منتخب و برگزیده دانشگاه ، در چهارمین دوره جشن قدر استاد که بهروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانگزارش    به

علمی کار عضو هیئت سینا برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم دکتر رقیه گندم در تالار ابن   ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۷علوم پزشکی تهران بعدازظهر شنبه  

شود باید در خدمت جامعه  دانشکده پزشکی با اشاره به اینکه علمی که در دانشگاه تولید میمرکز مطالعات دانشگاه و مدیرگروه آموزش پزشکی  

این  باشد و کمک به بهبود و ارتقای سطح زندگی مردم کمک کند؛ گفت: الحمدلله در شرایط کنونی این اتفاق را شاهد هستیم اما باید تلاش کنیم  

کنند باعث تغییر زندگی مردم شود و جامعه به  ها این است که علمی که تولید میجودی دانشگاهوی افزود: اصولاً فلسفه و  .مهم را بهبود بخشیم

داده شود و عملاً  ها جایها خاک بخورد و یا در رساله ای از کتابخانه سمت پیشرفت گام بردارد و این علمی چیزی نباشد که بخواهد در گوشه 

 .ای از آن نشوداستفاده

کرد: در تمام مراحل تولید علم و استفاده از علم و انتقال دانش باید جامعه و نمایندگان آن درگیر باشند تا بتوانیم نیازها و  دکتر گندمکار تصریح  

توانند به هم کمک کنند تا ای و گروهی از افراد عادی جامعه اگر در کنار هم باشند می ها را داشته باشیم. به طور نمونه؛ گروه فرهیخته نظرات آن 

 .های تخصصی هم کار اصولی و درستی را شاهد باشیمزمینهدر 

گیرد هم اگر ما بتوانیم افراد جامعه را درگیر کنیم های تخصصی که »تولید دانش« صورت می علمی خاطرنشان کرد: حتی در بخش این عضو هیئت 

وطنان را بداند این پروسه کمک : اگر دانشگاه نیازهای هموی متذکر شد .ها مشارکت کنند شاهد اتفاقات اثرگذاری خواهیم بودو یا نمایندگان آن

بود که    ۱۹ها را برطرف کند و منجر به ارتقای جامعه شود. نمونه شاخص در این زمینه پاندمی کووید  شود نیاز آنکند که علمی که تولید میمی
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با برنامه و در راستای نیازهای جامعه حرکت کنیم و ارتباطات را البته کمی با تأخیر در این زمینه حرکت کردیم اما باید همچون گذشته بتوانیم  

 .قوی کنیم

  دکتر گندمکار تاکید کرد: از دستاوردهای دوران کووید بحث ارتباطات اجتماعی، مجازی و تعاملاتی که از طریق فضای مجازی صورت گرفت؛ بود 

 .هایی که در دسترس داریم بهره لازم را بگیریمیم و از مدیا و رسانه تر ارتباطات را برقرار کنتوانیم درس بگیریم و خیلی سریعکه می

 

 

 

دکتر خواجوی راد: بحث اجتماعی شدن از عناوین  ،  مراسم بزرگداشت مقام استاد در گروه بیماری های داخلی

 ها در جهان استمورد اقبال دانشگاه

علمی دانشگاه به سطح جامعه و ارتباط با مردم و  علمی و غیر هیئت هیئت علمی گروه داخلی گفت: ورود فعال اعضای  عضو هیئت 

 .پذیری منطبق با نیازهای جامعه داشته باشندها انعطاف شود دانشگاه ها منجر میاز طریق رسانه آموزش

های ماندگار دکتر رمضانعلی شریفیان که  بزرگداشت مقام استاد و تقدیر از تلاش  ، در مراسمروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

در تالار دارالفنون سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شد؛ در حاشیه این   1401اردیبهشت    ۱۹های داخلی دانشگاه دوشنبه  به میزبانی گروه بیماری

ها در دنیا  انشگاه بابیان اینکه بحث اجتماعی شدن از عناوین مورد اقبال دانشگاهعلمی گروه داخلی دمراسم دکتر نسیم خواجوی راد عضو هیئت

 .های خوبی را برداشته استدانشگاه علوم پزشکی تهران در این راستا قدم :است گفت

عنوان  که در این خصوص به آنگیرد، ابتدا رسالت آموزشی  کنیم چند حیطه موردتوجه قرار می وی ادامه داد: وقتی عنوان اجتماعی شدن را مطرح می

شوند با نیازهای جامعه علمی باید بدانیم چگونه گام برداریم که محصول کار ما که تربیت دانشجویان است وقتی وارد اجتماع میاعضای هیئت

ها بومی و منطبق با  رنامه های درسی است که لازم است این بهای آموزشی در برنامه مطابقت داشته باشد و این امر نیازمند بازنگری در مدل 

 .نیازهای ملی طراحی شود و این گام پایه و اصلی است

علمی و غیر  علمی دانشگاه افزود: گام دوم که خوشبختانه در بحران کرونا هم منجر شد این اتفاق شروع شود ورود فعال اعضای هیئتعضو هیئت 

ها است  صورت چهره به چهره و از طریق رسانه های به و وارد شدن در حوزه آموزش  علمی دانشگاه به سطح جامعه و ارتباط تنگاتنگ با مردمهیئت

پذیری منطبق با نیازهای جامعه داشته  هایی که جامعه به آن نیاز دارد وارد و انعطاف ها بتوانند در مواقع حساس در حیطه شود دانشگاهکه باعث می 

دانم که دانشگاه علوم پزشکی تهران هم تاکنون در این  ها میدر حوزه اجتماعی شدن دانشگاه  ترین گامعنوان مهمباشند، من این دو عنوان را به 

 .های بزرگی برداشته استحوزه گام
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دکتر میرزازاده: از این پس مراسم نکوداشت اساتید بازنشسته گروه داخلی ، راسم نکوداشت دکتر شریفیانم

 هرساله برگزار می شود 

 .گروه بیماری های داخلی دانشگاه، هدف از نکوداشت اساتید، را تاکید بر اهمیت مقام استاد در تربیت نسل آینده دانستمدیر 

اسم نکوداشت دکتر ، دکتر عظیم میرزازاده مدیر گروه بیماری های داخلی دانشگاه، در مرروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

شریف  شریفیان با اشاره به ضرورت گرامیداشت اساتید بازنشسته گروه بیماری های داخلی گفت: به بهانه روز استاد تصمیم گرفتیم از زحمات دکتر  

نشسته گروه، قدردانی کرد از پنج نفر از اساتید باز ۱4۰۰زاده که چندسالی مدیرگروه بیماری های داخلی بودند قدردانی کنیم. گروه داخلی در سال 

 .های آینده نیز تصمیم داریم چنین مراسمی را برای افرادی که بازنشسته می شوند برگزار کنیمو در سال

 با   که روز استادوی با بیان اینکه قدردانی از اساتیدی که سال ها در دانشگاه زحمت کشیدند هنر نیست بلکه وظیفه است افزود: امسال به دلیل این

مراسم را برگزار کردیم. به هرحال مهم حس قدردانی روح جمعی نسبت به    تأخیر  هفته  یک  با  شد،  مصادف  رمضان  مبارک  ماه  روزهای  رینآخ

  .اساتیدی است که سال ها در دانشگاه زحمت کشیدند

  به   ارشد  دستیاران    دکتر میرزازاده از اینکه تمامی اعضای گروه و دستیاران در برگزاری این مراسم مشارکت کردند ابراز خوشحالی کرد و گفت: 

  اولین  عنوان  برای سال آینده سعی می کنیم مراسم بهتری را برگزار کنیم. ولی در گام اول و به  .ها در مراسم شرکت کردند دنترزی از نمایندگی

 .نقش مهمی در آموزش بالینی بیماران و تربیت بهتر نسل آینده دارد استاد. بود استاد مقام اهمیت دادن  نشان بر تاکیدمان  تجربه

ها، عضو هیئت علمی جز گروه های بزرگ و قدیمی دانشگاه دانست و گفت: بسیاری از دانشگاه   ۱۵۰اخلی این گروه را با  مدیر گروه بیماری های د

های داخلی تربیت  دانشگاه علوم پزشکی کشور، دستیار بیماری  4۳شان کمتر از این تعداد است. گروه داخلی برای حدود  علمیکل اعضای هیئت

بنابراین رشته  ارائه خدمات سلامت است. درعین بس  می کند.  های بسیاری هم دارد که حال چالشیار برجسته و دارای جایگاه مهمی در نظام 

 .مهمترین آن، ایجاد تعادل بین خدمات تخصصی و ارائه خدمات جامع و چندجانبه است

ایم و چرا این گروه باوجود همه  بدانیم در کجا قرارگرفته   ساله گروه گفت: پیش از هر اقدامی اول باید  4دکتر میرزازاده با اشاره به تدوین برنامه  

ایم که در  ای را تدوین کردهساله 4بضاعتی که دارد بسیار قدیمی است. به این منظور با کمک مدیران شورای گروه بیمارستانی و معاونین، برنامه 

ها و ای آموزش، پژوهش، تعاملات درونی بیرونی، منابع و زیرساختبرنامه در حوزه ه  این   گیری محرمانه با درصد بالایی به تصویب رسید.رأی

علمی تدوین شده است. همچنین با ایجاد مجمع مدیران گروه ها و تعامل با دبیرخانه شورای عالی برنامه ریزی علوم پزشکی، اولویت های هیئت

 .گروه مشخص شده است
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  که    کرد و گفت: به این منظور با معاونان بهداشت، درمان و آموزش جلساتی را داشتیم  وی بر تعامل گروه داخلی با معاونت های دانشگاه تاکید

 .کنیم کمک جامعه سلامت  ارتقا به مشترک های برنامه  طریق  از بتوانیم

های تازه تاسیس دانشگاه و نحوه  بیمارستانهای آموزشی در  دکتر میرزازاده با اشاره به سیاستگذاری های آینده گروه گفت: به منظور توسعه بخش 

هایی را در نظر داریم که برمبنایی برنامه  مدل ارائه خدمت در آن، همچنین برای کیفیت آموزشی دستیاران و دانشجویان و پزشکان عمومی برنامه 

 .چهارساله دانشگاه است

معاون و دیگر اعضای هیئت علمی گروه در اجرای این    ۵بیمارستانی،    مدیر گروه  ۶مدیرگروه بیماری های داخلی دانشگاه با اشاره به همکاری  

اجرا کنیم. درست که مشکلات زیادی وجود دارد ولی با اندیشه، صبر،    خوبیبه   بتوانیم  مستمر  پیگیری   با  را   ها  برنامه   برنامه ها گفت: امیدوارم

 .قیت برسیمتحمل، همدلی، همکاری و حمایت دانشگاه و دانشکده می توانیم به موف

 

 

 

 

 

 

 

دکتر بغدادی: اساس علم پزشکی، خدمت به انسانیت و خدمت به عموم ،  جشن قدر استاد دانشکده پزشکی

 مردم است

عضو هیئت علمی دانشگاه و فوق تخصص ارتوپدی کودکان، صدر نشینی دانشگاه در مجامع جهانی را آرزوی قلبی خود خواند و  

 .دانشجویان و دانش آموختگان در جهت تحقق این آرمان تلاش کنند ابراز امیدواری کرد تا همه 

در تالار  ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۷، در حاشیه چهارمین دوره جشن قدر استاد که بعدازظهر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

به عنوان هیئت    ۱۳۶۳ادی، جراح ارتوپد و فوق تخصص ارتوپدی کودکان گفت: این افتخار را دارم که از سالسینا برگزار شد؛ دکتر تقی بغدابن

 علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران در این دانشگاه بوده ام. خوشحالم از اینکه در روز استاد، از اساتید قدرشناسی می شود. عضو هیئت علمی 

پزشکی بودن، بزرگترین افتخار است و از همه مسئولانی که قبلا تشریف داشتند و به بنده آموختند تا بتوانم  دانشگاه علوم تهران و استاد دانشکده  

وی یاد و خاطره استاد باستان حق، را گرامی داشت و گفت: از خداوند برای ایشان طلب آمرزش دارم و    استاد دانشگاه تهران باشم، تشکر می کنم.

ی یاد می کنم. دانشگاه علوم پزشکی تهران در سطح جهان و در منطقه حداقل یکی از بهترین دانشگاه ها است و  به این طریق از ایشان به نیک

ا  شاید در سطح خاورمیانه هنوز هم منحصر به فرد باشد. این افتخاری است برای ما که دانشگاه همیشه در رتبه بندی های جهانی رده بالایی ر

و من هم به این می بالم که توانستم در چنین دانشگاهی خدمت کنم، دانشجو باشم و رزیدنت داشته باشم و آنچه  داشته و باعث افتخار ایران است  

 که از دستم به عنوان وظیفه بر می آمده را اداء کنم.

ر شرف بازنشستگی هستم خاطر نشان کرد: بنده د  "آرزو دارم که دانشگاه علوم پزشکی تهران همیشه در صدر باشد"دکتر بغدادی، با بیان اینکه  

ولی تا زمانی که نفس می کشم نگاهم به این است که دانشگاه علوم پزشکی تهران به آن مرتبه اعلایی که آرزویم هست برسد و این که چه 
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اء علمی دانشگاه  کاری انجام دهیم تا به آن مراحل برسیم. امیدوارم که همه دانشجویان و دانش آموختگان نیز دیدشان و هدفشان و نظرشان ارتق

 باشد. 

سال قبل    ۵۰یا    4۵فوق تخصص ارتوپدی کودکان، فضای مجازی را موجب ورود علم به جامعه و آشنایی بیشتر با دانشگاه خواند و گفت: اگر به  

ولی در حال حاضر از   دانشگاه ها نگاه کنیم، آنقدرها مرسوم و عمومی نبود که همه مردم در جریان پیشرفت ها و مسائل علمی دانشگاه ها باشند

ن طریق فضای مجازی و ذهنیت مثبتی که همه جوانان ما و همه مردم جامعه به دانشگاه و به مسائل علمی پیدا کرده اند، من فکر می کنم به ای

 خواسته رسیده ایم و اکنون دانشگاهی اجتماعی داریم که پیشرونده خواهد بود.

ن سینا و دانشکده پزشکی گفت: اساساً علم پزشکی در خدمت عموم مردم است و به ندرت پیدا می شود  دکتر بغدادی، با اشاره به قدمت تالار اب

  وارد پزشکی دانشجوی عنوان  به و دهد می   شرایطی پیش بیایید که این علم نتواند در خدمت مردم باشد و آن کسی که روز اول این کنکور را

  . است  مردم عموم  به خدمت و انسانیت  به  خدمت بیند می که افقی   و دورنما قطعا شود، می دانشگاه

 

 

 

 

 

 

 

دکتر مهاجری تهرانی: برای اینکه دانشگاه در مسیر اجتماعی  ،  های داخلیمراسم بزرگداشت مقام استاد در گروه بیماری

 شدن گام بردارد لازم است آموزش در سطح جامعه بیاید 

 .باید سرآمد بودن دانشگاه را حفظ و به نیازهای جامعه بپردازیممدیر گروه داخلی بیمارستان شریعتی گفت: ما 

های ماندگار دکتر رمضانعلی شریفیان که  ، در مراسم بزرگداشت مقام استاد و تقدیر از تلاش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

در تالار دارالفنون سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شد؛ در حاشیه این   1401اردیبهشت    ۱۹اخلی دانشگاه دوشنبه  های دبه میزبانی گروه بیماری

امر آموزش و   اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران در  اشاره به  با  مراسم دکتر محمدرضا مهاجری تهرانی مدیر گروه داخلی بیمارستان شریعتی 

ت به بیماران سابقه طولانی دارد گفت: اساتید سرآمد کشور در این دانشگاه حضور دارند و ما باید این سرآمد  پژوهش در زمینه علوم پزشکی و خدم 

  .بودن و خدمتی که اساتید ما به جامعه کردند را حفظ و به نیازهای جامعه بپردازیم

است پیش روی ما قرار بگیرد که از قبل آمادگی آن را  وی ادامه داد: دوران کرونا به ما نشان داد که چه مشکلاتی داریم و چه مسائلی ممکن  

 .نداشتیم، اگر بخواهیم عملکرد خودمان را با دنیا مقایسه کنیم تقریباً از دنیا عقب نبودیم و در خیلی از مسائل از دنیا جلوتر بودیم

بیاید و امروزه است های نوین و فضای مجازی برای همه  فاده از روش مدیر گروه داخلی بیمارستان شریعتی افزود: آموزش باید در سطح جامعه 

های مزمن ازجمله دیابت و فشارخون مثال در زمینه بیماریعنوان توان برای آموزش رایگان به مردم استفاده کرد بهپذیر است، از این روش می امکان 

 .نگرش مردم دادهایی برای ارتقاء سطح دانش و توان آموزش شود میکه اطلاعات آن در جامعه دنبال می
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ح سط  در  و  تولید   هاهایی را در جهت پیشگیری بیماریتواند با استفاده از فضای مجازی آموزشدکتر مهاجری تهرانی در خاتمه گفت: دانشگاه می

 .های بالای درمان نیز پیشگیری خواهد شدجامعه انتشار دهد در این صورت از هزینه

  

 

 

 

 

 

 

 

 دکتر نفیسی: موفقیت دانشگاه در گروه جدیت و پشتکار اعضای آن است ، پزشکیجشن قدر استاد دانشکده 

استاد گروه مغز و اعصاب بیمارستان شریعتی، بر ضرورت انتخاب بهترین ها برای اعضای هیئت علمی تاکید کرد و جدیت و پشتکار  

 .را لازمه موفقیت دانست

در تالار  ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۷، در حاشیه چهارمین دوره جشن قدر استاد که بعدازظهر شنبه عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  روابطبه گزارش 

ما بزرگ شده و تحصیل کرده    سینا برگزار شد؛ دکتر شهریار نفیسی، استاد گروه مغز و اعصاب و رئیس بخش بیمارستان شریعتی، گفت: همهابن

تری بدرخشد و در  ر جایگاه رفیعد  جهان،   سطح از دوستداران آن هستیم و علاقمندیم که دانشگاهمان در کشور، منطقه ودر  این دانشگاهیم و

  دانشگاهی   جامعه  آحاد  تمام  که  این  جز  راهی   مسئله  این   و   نماید  عمل های آموزشی، پژوهشی و ارایه خدمت خدمت به مردم، موفقی زمینههمه

 . ندارد بردارند  گام مسیر این در جدیت با و زیاد پشتکار با

  اضافه   که  است  این  دانشگاه  پیشرفت  یلازمه وی افزود: اکنون در دانشگاه افراد بسیار شاخصی از نظر توان هوشی و استعداد حضور دارند و خب

 های موفقیت  هم  و  باشند  موفق  خود  هم  تا  دهند  قرار  کار یسرلوحه    را  جدیت   و  پشتکار  زندگی  مراحل  تمام  در  خدادادی،  استعداد  و  ذاتی  هوش  این  بر

 . بزنند رقم دانشگاه برای بیشتری

ی خود دارای دکتر نفیسی، نگاه جامع به توانمندی اساتید و استفاده از آن را موجب رشد دانشگاه خواند و تصریح کرد: قطعا هر فردی به نوبه 

های متنوعی دارد. قطعا یک نفر نمی تواند در تمام زمینه های آموزشی، پژوهشی، با توانمندیهایی است و دانشگاه نیز احتیاج به افرادی  توانمندی

زمینه  در  و  جامعه  با  ارتباط  ریشه بعد  و  جامعه  دل  به  علمی  دستاوردهای  بردن  باشد.  داشته  یکجا  را  ها  توانمندی  همه  خدمت،  ارایه  یابی ی 

  و  دارد  گسترده  بسیار  هایتوانمندی  با  افرادی  به   احتیاج  و  است  برخوردار  ایگسترده  کارکرد  طیف  از  آنها،  رفع  جهت  در  تلاش  و  جامعه مشکلات

 تمام  و  نکنیم  نگاه  افراد  به  بعدی  تک  که  است  مهم  بسیار  اما  باشد  داشته  را  هاتوانمندی  این عتا نمی توان از یک نفر انتظار داشت که همهطبی

 .کنیم کشف را آشکارشان و پنهان هایتوانمندی   و شویم عمیق  آنها در. بینیمب  را افراد استعدادهای و هاتوانمندی

وی بر ضرورت انتخاب بهترین ها برای اعضای هیات علمی و تحصیل در دانشگاه تاکید کرد و افزود: اگر قصد داریم افرادی را برای خدمت به 

  بهره  دانشگاه  ارتقای جهت در هابهترین از  و  کنیم کشف را آشکارشان   و پنهان هایتوانمندی   باید کنیم، انتخاب  دانشگاه عنوان عضو هیات علمی

هایی که برای ورود به بطن جامعه لازم های گذشته چنین عمل کرده اند اما بسیاری از توانمندیتمام مسئولان در سده  که  مطمئنم   البته.  ببریم
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های خاص که به راحتی  ها را کشف و در اختیار دانشگاه قرار دهیم چرا که بالاخره افرادی با پتانسیلهست، ممکن است در افراد نباشد و لذا باید آن

 دیده نمی شوند می توانند در ارتقای دانشگاه نقش ویژه ای داشته باشند. 

نیازهای جامعه به بهترین شکل پاسخ و در جهت  استاد گروه مغز و اعصاب بیمارستان شریعتی، دانشگاه اجتماعی را دانشگاهی دانست که بتواند به  

تر با نهادهای اجتماعی است. همچنین باید ارتباط  باط نزدیکارت رفع آنها تلاش کند و خاطر نشان کرد: لازمه این کار حضور در بطن جامعه و

 . بگیرد  نظر در را لازم ی تک تک این نیازها سازوکارهای دولتی داشته باشد تا بتواند نیازهای مردم را رصد نماید و براموثرتری با مردم و ارگان 

 

 

 

 

 

 

 

 

ها باید دانش تولید شده  دکتر محمدجعفر فره وش: دانشگاه ،  های داخلیمراسم بزرگداشت مقام استاد در گروه بیماری

 را در سطح جامعه ارائه دهند 

شود؛ گفت: گسترش و افزایش دانش در سطح جامعه می علمی دانشگاه با تاکید بر اینکه ارتباط و تعامل دوطرفه باعث  عضو هیئت 

 .تر داشته باشند این به نوبه خود یک نوع اجتماعی شدن استاساتید باید در بطن جامعه حضور پررنگ

های ماندگار دکتر رمضانعلی شریفیان که  ، در مراسم بزرگداشت مقام استاد و تقدیر از تلاش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

در تالار دارالفنون سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شد؛ در حاشیه این   1401اردیبهشت    ۱۹های داخلی دانشگاه دوشنبه  به میزبانی گروه بیماری

ی ی داخلی در واقع مادر رشته کبد بزرگسالان و متخصص داخلی با بیان اینکه رشته  تخصص گوارش ومراسم دکتر محمدجعفر فره وش فوق

وی با    .ای برای سلامت جامعه داردگیرد، بنابراین اهمیت بسیار ویژهها در رشته داخلی قرار میپزشکی است؛ گفت: اکثر دانش، مطالعات و بیماری

افزود: خوشبختانه در ایران مخصوصاً در دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیمارستان امام    های طب است«؛بیان اینکه »رشته داخلی یکی از پایه

 .وبیش در حال انجام است، قرار داردها و تحقیقاتی که کمها، ژورنال کلابخمینی )ره( این رشته در سطح خیلی بالایی در کنفرانس 

کنند ین رشته مورد ظلم قرار گرفته است و باید از اساتیدی که در این حرفه کار میدکتر فره وش یادآور شد: اما متأسفانه از نظر اقتصادی کمی ا

 .حمایت بهتری شود تا بتوانند در فرصت مناسب به مطالعه و تحقیق بپردازند

بنابراین حمایت از این  کند رشته داخلی است؛  هایی که تغییر میترین رشته با تغییر دانش یکی از سریع  :علمی دانشگاه تصریح کرداین عضو هیئت

 .شودرشته باعث حفظ و نگهداری از سلامتی جامعه می

های معروف توانند مؤثرتر باشند، در خیلی از دانشگاه گیرند خیلی می هایی که در بطن جامعه قرار میدانشگاه :علمی خاطرنشان کرداین عضو هیئت

های پزشکی هم لزوماً نباشد اما یک سری  کنند حتی ممکن است که بحث رکت می هایی وجود دارد که افراد عادی و عامی در آن شدنیا کلاس

 .شود و ورودش هم باید آزاد باشدهای اجتماعی، فلسفی، رفتارشناسی و ... انجام می بحث 
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ترتیب اینشته باشند به وجواب داوطنان فرصت سؤالدکتر فره وش تاکید کرد: باید فضایی را در نظر بگیریم، افراد متخصص را دعوت کنیم و هم 

ها باید دانش تولید شده را در سطح جامعه ارائه دهند و با این تبادلاتی که  تر باشیم. دانشگاهتوانیم دانش پزشکی را وارد جامعه کنیم و فعالمی

وی با اشاره به اینکه مردم    .یی دارندجمعی خوشبختانه مردم امروزه دانش خیلی بالاگرفته و پاسخ به سؤالات از طریق مدیا و وسایل ارتباطصورت

ارتباط و تعامل دوطرفه باعث گسترش و افزایش   :ها هستند؛ گفتاول از طرف متخصصین و اساتید دانشگاهی شنیدن مطالب جدید دستهم تشنه

 .نوع اجتماعی شدن استتر داشته باشند این به نوبه خود یک شود؛ اساتید باید در بطن جامعه حضور پررنگ دانش در سطح جامعه می 

 

 

 
 

 

 

 

 

دستیاران بیمارستان آرش از زحمات اساتید خود، در گرامیداشت روز استاد قدردانی ،  بزرگداشت روز استاد  

 کردند

با برگزاری مراسمی مقام اساتید خود را ارج نهادند و از زحمات   1401اردیبهشت    1۷دستیاران بیمارستان جامع بانوان آرش، شنبه  

 .آنها قدردارنی کردند
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 برگزاری مراسم گرامیداشت روز استاد در دانشکده توانبخشی 

 .مراسمی از اعضای هیئت علمی قدردانی کردنداعضای هیئت رئیسه دانشکده به مناسبت روز استاد، در  

 رئیس   آبادی  خاتون  احمدرضا  سید  دکتر   ۱4۰۱اردیبهشت ماه    ۱۷دانشکده توانبخشی، شنبه    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

شردوست معاون بین الملل، دکتر حمید دالوند معاون پژوهشی و دکتر سید محسن میر  ذر مهری معاون آموزشی، دکتر سیامک بآ  دکتر  دانشکده،

  اهدای   با  روز  این  تبریک  ضمن  علمی   هئیت  اعضای   دفاتر  در  حضور  با  استاد  شامخ  مقام  گرامیداشت  و معاون اداری مالی به مناسبت روز معلم و  

 . انی کردندقدرد آنان زحمات از گل
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از این ،  ضیافت افطاری بسیج دانشجویی دانشکده پیراپزشکی دکتر قناعتی: جوانی فرصت خودسازی است 

 فرصت استفاده کنید که دیگر فرصت اینچنین به دست نمی آورید

 .برگزار شد  رئیس دانشگاه ضیافت افطاری بسیج دانشجویی دانشکده پیراپزشکی با حضور

 

  

 

 

 

 

 

 

دانشکده پیراپزشکی، ضیافت افطاری به همت بسیج دانشجویی دانشکده پیراپزشکی و با   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده، اعضای هیئت رئیسه، اساتید و دانشجویان دانشکده پیراپزشکی،  حضور دکتر  

 .در تالار ابن سینا برگزار شد ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۰شنبه 

لولا أنّ الشیّاطین یحومون  "ه میفرمایند:  در ابتدای مراسم دکتر قناعتی صحبت های خود را با اشاره به روایتی از رسول اکرم )ص( آغاز کرد ک

 ."على قلوب بنی آدم لنظروا إلى ملکوت السّماء

کنند، ماه خدا، ماه مهمانی خدا، ماهی که اولیای رئیس دانشگاه در ادامه گفت: ماه مبارک رمضان در حال اتمام است و این سفره را دارند جمع می 

  بر   شیاطین  که   نبود  اگر  فرمایند،  می(  ص)  پیامبر  که  کنم  عرض  را  خواندم  که  روایتی  معنی.  کنندمی   پیدا  را   معنوی  ارتقای  بالاترین   خدا در آن

نه است و کیفیت آن چگونه است؟ ما که نتوانستیم نگاه کنیم  چگو  این  حالا.  کردمی  نگاه  آسمان  ملکوت  به  انسان  داشتند،  احاطه  هاانسان  قلوب

https://chancellor.tums.ac.ir/
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راتی به جا مانده، آثاری به جا مانده که آدم میتواند از آن آثار، حقیقت را درک کند. حقیقتا در رابطه با خود  ولی از آنها که نگاه کرده اند خاط

خداشناسی هم همینطور است، چه کسی میتواند بفهمد خدا چیست؟ چون نمیتوانیم، خدا لاتدرکه الابصار است و هیچ کس نمیتواند بفهمد خدا  

عظمت و به وجودش پی برد. برای اولیا هم همینطور است و ما نمیتوانیم بفهمیم اولیای خدا که هستند؟ چیست؟ ولی از آثارش می شود به  

بی    همانطور که وقتی تیر از پای امام علی )ع( در حال نماز خارج میکنند و ما درک نمیکنیم یا عنایتی که به سید کاظم ساروقی شد و با وجود

ست بودم به نام شهید عبدالحسین برونسی که کتاب خاطراتش با نام خاک های نرم کوشک موجود سوادی حافظ قرآن شد. من با شهیدی دو

تی  است. من شش ماه کنار ایشان بودم و ایشان فرمانده تیپ بود بعد عملیات والفجر یک، یک خاطره ای تعریف کرد که در عملیات فتح المبین وق

ب گم می شوند، با توسل به حضرت زهرا )س( مسیر را پیدا می کند و ضربه سختی به  شبانه به سمت دشمن حرکت کرده بودند در تاریکی ش 

ل کسب دشمن می زنند. یا خیلی از مسائل دیگر که میتوان تحقیق کرد درباره آنها. اولیای خدا با خود خداوند عهد بسته اند. آنهایی که به دنبا

آسان است و اصلا پیچیده نیست. باید انسان باشیم، خدا یک کتاب راهنما برای ما ارسال  مدارج معنوی و راه های عرفان هستند، بدانند که بسیار 

گر در راه کرده. قرآن کاتالوگ انسانیت است. در این قرآن آیات زیبایی هست که یکایک آنها راهنمای ما است. والذین جاهدوا فینا لنهدینم سبلنا، ا

راه را نشان می دهد. باید توکل کرد، آن وقت خداوند دست انسان را خواهد گرفت. وقتی انسان  خدا قدم برداری خدا خودش وعده داده است که  

شود. رسد آدمی به جایی که به جز خدا نبیند. همه شما الحمدلله در مسیری هستید  قلب خود را از گناهان پاک کند، انوار الهی نیز شامل حالش می

ی است و این خوبی را دارد که خداوند شفا که قدرت خودش است را به شما تفویض کرده است.  های وابسته به پزشککه مسیر پزشکی و رشته 

د همه آدمها را باید این را قدر بدانیم و آلوده به مادیات نکنیم. به بیمار فقیر کمک کنید، بین فقیر و غنی تفاوت نگذارید. اگر نگاه الهی در ما باش

کنند که نه ترس دارند و نه اندوه. به روایت اول برگردیم، قلب هایمان را دگی را اولیای خدا تجربه می یکسان میبینیم. لذت بخش ترین نوع زن

ا چگونه  پاک کنیم تا ملکوت را ببنیم. عمر بسیار کوتاه است، حیف از لحظه ای که بدون خدا بگذرد. از امیرالمومنین )ع( پرسیدند رابطه تو با خد 

هر کاری خدا را میبینم. سعی کنیم خدا را همیشه مدنظر داشته باشیم. قطعا خداوند کمک خواهد کرد. از تنهایی  است؟ گفت من قبل، حین و بعد 

نترسید، راه حق همیشه خلوت بوده. به هرحال فرصت ماه مبارک رمضان، فرصت بسیار بسیار مغتنمی است، دوستان جوان من، از این فرصت  

ه دست نمی آورید. الان و جوانی فرصت خودسازی است. به فقرا رسیدگی کنید. در جنوب شهر، کوره استفاده کنید که دیگر فرصت اینچنین ب

گرداند. در اوج برابر به او برمی   ۷۰۰های آجرپزی و سایر مکان ها به سراغ فقرا بروید. قرآن میفرماید هر کس در راه خدا ذره ای خرج کند خداوند  

را به فقرا اختصاص دهید. با این کار غنی خواهید شد. عشق خدا را داشته باشید، همه چیز خواهید    فقر بخشش کنید و درصدی از درآمد خود

 .داشت

کنم همچنین دکتر علیزاده رئیس دانشکده پیراپزشکی در این جلسه ضمن خیر مقدم به اعضا و آرزوی قبولی طاعات و عبادات بیان کرد: تشکر می 

ها و مراکز فرق قائل نیستند و مراکزی که حتی به لحاظ تعداد  که آقای دکتر دارند این است که بین دانشکدهاز ریاست محترم دانشگاه، ویژگی ای  

ی کنند. و همه را فرزندان دانشگاه می دانند که این قطعا ارزشمند است و باعث افتخار مجموعهو فضا اندک باشند را هم به یک چشم نگاه می

 .دانشگاه است

ت،  رئیس دانشکده پیراپزشکی در ادامه افزود: چیزی که از اساتید یاد گرفتیم این است که شاید خیلی اوقات عمل به واجبات و پرهیز از محرما

ن فکر ترین راه رسیدن به هدف و مقصود است که بارها در بیانات ائمه و پیشوایان ما و همینطور افراد بارزی که راه را پیدا کردند بوده و مساده

ی خودش باید به این عمل کند. قطعا  شود اضافه کرد این هست که هر کسی در حوزهکنم باید از همین پیروی کنیم. قطعا آن چیزی که میمی

ان  ای خودمی پیراپزشکی و پارکلینیکی هستیم، همین ادبیات را در بحث زندگی حرفه ما که به عنوان تیم سلامت، درمانی، علوم پزشکی و مجموعه 

های دینی هم ی ما هم به لحاظ آموزهکاری نکنیم. قطعا خدا را شکر جامعه ی کار خودمان هم کمهم انشالله به کار بگیریم و سعی کنیم در حوزه

  های اعتقادی و دینی و باوری ای غنی هست که در بحثهای اجتهادی علما به اندازه به لحاظ دسترسی به منابع و همینطور دسترسی به بحث 

کنیم این هست که این ادبیات و این باورها را در  خیلی مشکلی نداریم. شاید یکی از وظایف ما که در دانشگاه به عنوان افراد آکادمیک خدمت می

ای خودمان نشویم که استاد هم به ای خودمان هم پیاده کنیم که دچار کم فروشی یا اجحاف یا حق الناس در بحث حرفهزندگی کاری و حرفه

ترین دل ها را  ترین و صالح ترین افراد هستند و پاکی پیشوایان ما سالمیبایی به آن اشاره کردند. دانشجویان و افرادی که جوان هستند به گفته ز
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را از  ی علوم پزشکی تهران  دارند و قطعا دعاهایشان مستجاب هست. در این اوقاتی که روزهای آخر ماه مبارک رمضان هست امیدوارم که خانواده

ها را دارم و امیدوارم که عید فطر که در پیش است، عیدی باشد همراه با آمرزش  دعای خیرشان فراموش نکنند. برای همه عزیزان آرزوی بهترین

 .گناهان و انشالله اعطای بهترین ها به یکایک عزیزان

نمایند ادامه حجت الاسلام محمد حسین خان محمدیان مدیر فرهنگی سیاسی نهاد  گی مقام معظم رهبری، ضمن آرزوی قبولی طاعات و  در 

خواهد از  خواهد عاقل باشد، زمانی که میعبادات بیان کرد: از نبی اکرم حضرت محمد )ص( نقل شده که شایسته است برای عاقل، زمانی که می 

هار برنامه در طول شبانه روز برای خودمان  خواهیم از عقل خودمان استفاده کنیم، چعقل خودش استفاده کند، ما همه عقل داریم ولی اگر می 

اقع  داشته باشیم. اول ساعتی را برای مناجات با پروردگار خودمان قرار دهیم. ماه مبارک رمضان برکت دارد، برکت آن هم مناجات است. بعضی مو

جای خاصی با خدای عالم صحبت کنیم. دوم  با خود خلوت کنیم با خدای عالم صحبت کنیم. درد و دل کنیم. بالاخره ما مسلمان ها لازم نیست  

شود که انسان رشد کند.  ی نفس باعث می ی نفس خود قرار دهیم. در طول روز برای خودمان محاسبه داشته باشیم. محاسبه ساعتی برای محاسبه 

دهند، من را  اهل علمی که من را یاری   مورد سوم، ساعتی را نزد اهل علم برویم. زانو بزنیم در مقابل اهل علم. این اهل علم چه کسانی هستند؟

کنیم به متفکر  نصیحت کنند در امر دینم. به دنبال عالم عامل باشیم و اگر نشد به کتب انها مراجعه کنیم. وقتی ما کتاب شهید مطهری را نگاه می

رم هستند. در کتب شهید مطهری از یک  بریم. نزدیک شهادت این بزرگ مرد هست که امام فرمودند ایشان حاصل عمبودن شهید مطهری پی می

خواهند دید ما را نسبت به عالم عوض کنند. وقتی گفته میشود ایشان  کنند، یعنی میبینی صحبت می کنند، از یک جهانایدئولوژی صحبت می 

و از آنها استفاده علمی و دینی ببریم. و مورد دارد. قدر استادان خود را بدانیم  خوانید شما را به فکر وا می استاد متفکر اند، یعنی کتابشان را که می

ی انسان با خودش و دوستانش، یعنی دوستی که  ی انسان با خدای عالم، مورد دوم رابطه آخر ساعتی را برای خودمان قرار دهیم. مورد اول رابطه 

روی، ی را خالی کنید برای لذتهای انسانی، مثل پیادهی انسان با عالم، ساعتخواهی انتخاب کنی تو را باید در امر دین کمک کند. حالا رابطهمی

ی بالا را خوب انجام بدهیم. وقتی این چهار برنامه  ی اسب سواری، کوه نوردی، ساعتی را خالی کنید تا بتوانید سه مرحله مثل مسابقه، مثل مسابقه 

انی که ایمان در شما بالقوه است این را تبدیل به بالفعل کنید. اگر  در زندگی اجرا میشود یعنی من از عقلم به نحو احسن استفاده کرده ام. یعنی کس

 .خواهیم از عقلمان استفاده کنیم باید این چهار برنامه را در طول روز برای خودمان داشته باشیممی

تشکل خطاب به ریاست    در انتهای بخش اول این مراسم فاطمه صابری مسئول واحد خواهران بسیج دانشجویی دانشکده پیراپزشکی نامه این

 .دانشگاه را با مضمون درخواست های دانشجویان و امکانات و فضای فیزیکی دانشکده پیراپزشکی قرائت کرد

نشکده  در ادامه و پس از اقامه نماز مغرب و عشا به امامت حجت الاسلام خان محمدیان سفره افطار دانشجویان میزبان ریاست دانشگاه و اساتید دا

 .بودپیراپزشکی 

همچنین پس از افطار، دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، در فضایی دوستانه از دانشجویان دعوت کرد تا بی واسطه نکات مدنظرشان را مطرح کنند.  

با رئیس دانشگاه پرداختند. محدودیت های فضای فیزیکی، دوره های   به گفتگو  امکان پیش آمده صمیمانه  این  از  استقبال  با  نیز  دانشجویان 

رآموزی، آینده شغلی، جذب دانشجو در رشته های مورد نیاز، مسائل آموزشی و امور فرهنگی جاری دانشجویان از جمله دغدغه های مطرح شده  کا

 .آنها در حضور ریاست دانشگاه بود
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 ارک شهر در ملاقات عمومی با مردم در پ رئیس دانشگاهنشست صمیمی 

 .ها امکان پذیر استهای بین بخشی و سازماندرصد سلامت جامعه با همکاری ۷0رئیس دانشگاه گفت: تأمین 

 

اینکه در این جلسه اهمیت ، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، در حاشیه این نشست بابیان  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

های علوم پزشکی  درصد مسئله سلامت را دولت از طریق وزارت بهداشت و دانشگاه  ۳۰تا    ۲۰امنیت و سلامت برای مردم توضیح داده شد، گفت:  

خودروهای فرسوده و مثال مسئله  عنوان ها است، به های بین بخشی و سایر سازمان درصد سلامت بر عهده همکاری  ۷۰کند و  تواند تأمین می می

به کاهش مرگمرگ منجر  که  است  موارد  از  ایمنی  بستن کمربند  فرهنگ  نیز  و  جامعه  در  خودروها  این  تردد  از  ناشی  استومیر  شده   .ومیر 

واک زدن، کنترل  شاءالله روزی شاهد کاهش مصرف سیگار، الکل و استفاده از عوامل بهداشتی مانند مسرئیس دانشگاه با ابراز امیدواری از اینکه ان 

دهیم قرار  کارهایمان  سرلوحه  را  همگانی  آموزش  و  عمومی  فرهنگ  باید  داد:  ادامه  باشیم  مردم  کمک  با  چاقی  و  دیابت    .فشارخون، 

وی در خاتمه یادآور شد: کمک دانش آموزان با فراگرفتن مسائل اولیه بهداشتی و گسترش آن در سطح جامعه برای بهتر کردن وضعیت بهداشت  

 .عه مؤثر خواهد بودجام
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قدم بدون   10دکتر قناعتی: یک قدم با برنامه، بهتر از ، رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست هیئت

 برنامه است 

شود گفت: عامل رئیسه بابیان اینکه یک زیرسیستم ضعیف، موجب تضعیف کل سیستم می رئیس دانشگاه در جلسه این هفته هیئت 

های موفق سیستم خوب است اما کافی نیست و باید مراقب  ترین حلقه است. افتخار کردن به بخش زنجیر، ضعیف   کننده قدرتتعیین 

 .شود و از همان جا ضربه خواهد خوردباشیم که کجای سیستم ضعیف است چون از همان جا شکسته می 

 

در سالن مدافعان سلامت در ابتدا  ۱4۰۱اردیبهشت  ۱۸، دکتر قناعتی در جلسه روز یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی تهرانروابط عمومی به گزارش 

،  systems های اطلاعاتی ، سیستمstructure ها شامل ساختاردر مدیریت گفت: این مدل ۷Sبا تبریک عید سعید فطر و با اشاره به مدل  

کارکنان strategyاستراتژی    ، staff مهارت سبکskill ها،   ، style  ارزش مشترک  و   .است shared valuesهای 

یابید که نقص یک قطعه کلیدی در ماشین باعث  وی افزود: اگر یک مجموعه مدیریتی را با یک ماشین مقایسه کنیم و در نظر بگیریم در می 

 .ت دیگر به کار خود ادامه دهندشود و این طور نیست که یک قطعه کار نکند و قطعاازکارافتادن ماشین می

ترین حلقه کننده قدرت زنجیر، ضعیفشود گفت: عامل تعیینبابیان اینکه یک زیرسیستم ضعیف، موجب تضعیف کل سیستم می رئیس دانشگاه

ت. باید مراقب باشیم که کجای سیستم ضعیف است چون از همان جا های موفق سیستم خوب است اما کافی نیساست. افتخار کردن به بخش 

 .شود و از همان جا ضربه خواهد خوردشکسته می 

های جانبی خارج از خودش دارد گفت: یک سیستم بنزین و سیستمدکتر قناعتی بابیان اینکه یک ماشین هر چقدر هم کامل باشد نیاز به جاده، پمپ

ها ارتباط مناسبی داشته باشد طور مثال با وزارتخانه، نهاد رهبری و سایر سازمانرتباطات فراسیستمی داشته باشد و به زمانی موفق است که بتواند ا

درصد مشکلات نظام سلامت وابسته به همکاری با نهادهای فراسازمانی است. اگر بخواهید مشکل آلودگی هوا را حل   ۸۰تا  ۷۰ویژه آنکه رفع به 

به همکاری نیاز  تولید خودرو کم مصرف و بهینه و فرهنگ   کنید  برای  تولید سوخت مناسب، کارخانه خودروسازی  برای  برای  پالایشگاه  سازی 

ساز نیست بلکه باید ورزش را به مردم  استفاده مردم از وسائل نقلیه و بسیاری از عوامل دیگر است یا اینکه برای کنترل چاقی عمل جراحی چاره

 .توصیه کرد و ترویج داد

دقیقه است تأکید کرد اگر این میزان به یکساعت افزایش یابد بسیاری  ۱۵وی با اشاره به اینکه میانگین میزان تحرک در بین مردم تهران حدود  

 .های زودرس پیشگیری خواهد شدهای قلبی و مغزی و نیز مرگ از مشکلات سلامتی مثل چاقی، دیابت، فشارخون، سکته 

شود باید بهینه باشد گفت: اگر ما گیربکس بهترین ماشین جهان را روی پراید  ای که در ماشین استفاده می هر قطعه  دکتر قناعتی با بیان اینکه 

ها به دلیل توانند با هم هماهنگ شوند زیرا هر چیزی باید متناسب باشد که متأسفانه برخی سیستمایم چون نمی سوار کنیم به هر دو ظلم کرده
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شوند و هم خودشان دچار بحران  شوند که مزاحم حرکت کل سیستم میقدری بزرگ میکنند که بههایی را درست می سیستمارتباطاتی که دارند زیر 

 .شودکنند و یک قفلی ایجاد میشوند و هم سیستم را دچار بحران میمی

ها هم داشته باشیم گفت: هر تغییری مستلزم رئیس دانشگاه بابیان اینکه هر تغییری در ماشین بدهیم مجبور هستیم تغییرات را در سایر قسمت

 .های دیگر هم هستتغییر در بخش 

صورت علمی نگاه نکنیم و بردار حرکتی ما در جهت مشخص سازمانی نباشد  دکتر قناعتی تصریح کرد: اگر به مسائل مدیریتی و عملکردمان به

 .هماهنگ و هم سو باشندها با هم شویم بنابراین باید همه معاونت باعث اتلاف انرژی می 

قدم بدون برنامه    ۱۰صورت مداوم پایش شود افزود: یک قدم با برنامه، بهتر از  رئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه برنامه عملیاتی دانشگاه باید به 

 .است

ارش را برای آقای وزیر ارسال کردم و معتقدم  ها گفت: من این گزدکتر قناعتی با اشاره به گزارش معاونت غذا و دارو از بازدیدهای ویژه از داروخانه

 .عملکرد درست و خوب ما در سطح کشور و در نظام سلامت تأثیرگذار است

معاون آموزش تخصصی   لباف،  علی   در این جلسه دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت گزارش برنامه چهارساله این دانشکده را تشریح و دکتر

 .و فوق تخصصی دانشکده پزشکی گزارش از ارزشیابی گروه آموزشی طب اورژانس ارائه کرد

 .علمی دانشگاه در شعبه عراق توضیح دادکارگیری اعضای هیئتدر ادامه نیز دکتر محمدحسین آیتی درباره چگونگی به 

هایی از نامه ریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه بخشوالمسلمین میر مجید سیدقالاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

   .های گذشته بررسی کردحضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته 

 .رئیسه پخش شدتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به بیمارستان بهرامی داشت برای اعضای هیئت 

 

 دکتر قناعتی: علم دانشگاه باید در اختیار مردم باشد، برگزار شد رئیس دانشگاههمایش هفته سلامت با حضور 

در همایش هفته سلامت از »سامانه شهاب« که مربوط به آموزش هوشمند و از راه دور بهداشت به سفیران سلامت و جامعه است  

  .رونمایی شد

 

https://chancellor.tums.ac.ir/


50 
 

ها ، در این همایش که با حضور مراقبان سلامت، سفیران برگزیده سلامت، دبیران شورایاریروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

در سالن اجتماعات    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۰ها  ها و فرمانداریآموزی و نمایندگان شهرداریو برگزیدگانی از مدارس، خانه مشارکت، سفیران دانش 

ئیس دانشگاه با تبریک هفته سلامت، صحت و امنیت را دو نعمت مجهول دانست که در  ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شد، دکتر حسین قناعتی ر

میلیون از جمعیت جهان را    ۱۵گیری کرونا  سازمان بهداشت جهانی در همه   رسیم و گفت: براساس اعلام صورت نبود آن، به درک عظمت آن می

 .دی دارددهد مدیریت سلامت نیاز به توجه جاز دست دادیم که این نشان می 

 ۱۰۰: دانشگاه علوم پزشکی تهران، دوز اول واکسیناسیون را بیش از گفت  های حوزه بهداشت در دوران کرونارئیس دانشگاه با قدردانی از تلاش 

د. در واکسینه شدن  هم  بهشتی  شهید  و  ایران  هایدانشگاه   درصد پوشش داد و افزون بر جمعیت تحت پوشش دانشگاه، بخشی از مناطق مربوط به 

ای دارند را تشویق  سال سن و یا بیماری زمینه  ۶۰درصد موفقیت داشتیم و در این مرحله باید افراد چاق، کسانی که بالای    ۹۰دوز دوم، بیش از  

   .کنیم دوز سوم و چهارم را هم بزنند

  تحمیلی  جنگ  شهدای: گفت   ن یک فرد در جامعهدکتر قناعتی تلفات ناشی از کرونا را به جنگ تحمیلی تشبیه کرد و با اشاره به اهمیت حفظ جا

های  های بسیاری را در معرض آسیب در دوران کرونا پدر و مادرها جان خود را از دست دادند و این خانواده  اما  بودند  مجرد  افراد  و  جوانان  اغلب

کند که نجات جان افراد  زند و این یادآوری میهزار دلار به جامعه آسیب می  ۱۰۰افتد بیش از دهد. هر مرگی که اتفاق می اجتماعی و فقر قرار می 

 .استاز اهمیت بسیاری برخوردار 

محیطی بر سلامت گفت: مفهوم  های زیسترئیس دانشگاه با اشاره به شعار سازمان بهداشت جهانی »سلامت سیاره ما، سلامت ما« و تأثیر آلودگی

ای ه توانیم سلامت را برقرار کنیم. دنیای امروز تحت تأثیر آلودگی بسیار گازهای گلخاناین شعار این است که بدون همکاری اجزای عالم، نمی 

کنند  درصد از مردم جهان هوایی را استنشاق می   ۹۹میرند و  میلیون نفر از مردم جهان به خاطر آلودگی هوا می   ۱۳که سالانه  طوریقرارگرفته به 

قل تولید  ونحمل   وسایل  طریق   از  ایگلخانه   گازهای   درصد از  ۲۰وی افزود: باتوجه به اینکه    .که از استانداردهای سلامت کامل برخوردار نیست

بندی مواد غذایی نیز باعث  توانیم شدت آلودگی را کمتر کنیم. از سوی دیگر بسته ونقل عمومی می شود با استفاده از دوچرخه و وسایل حملمی

 .شودشود این درحالی است که بامعضل پرخوری و چاقی مواجه هستیم که از عوامل هشداردهنده سلامت محسوب می ای میتولید گازهای گلخانه 

های ما اجتماعی دکتر قناعتی با قدردانی از خیرین و سفیران سلامت، همکاری و کمک آنان با دانشگاه را خواستار شد و گفت: یکی از اولویت 

را حل  سازی دانشگاه است. علم دانشگاه باید در اختیار مردم باشد و توان مردم در اختیار دانشگاه قرار بگیرد که با کمک هم بتوانیم مشکلات  

   .کنیم

شده در دوران کرونا، افراد با تحصیلات لیسانس  رئیس دانشگاه با تأکید براهمیت جایگاه علم در ارتقا سلامت جامعه گفت: براساس مطالعات انجام

جلوگیری کند و سطح علمی   هاتواند از بسیاری از آسیبدهد علم و آگاهی میومیر شدند که این نشان می به بالا کمتر از افراد زیر دیپلم دچار مرگ

 .و فرهنگی جامعه را ارتقا دهد

داشتن فرهنگ و هویت ایرانی اسلامی گفت: متأسفانه در جامعه ما  دکتر قناعتی با اشاره به دغدغه خود در توجه به زندگی معنوی و زنده نگه

شناسی دارد. امروزه جایگاه حافظ  رد که این نیاز به آسیب گیاخلاق موردتوجه قرار می های علمای علمی و اخلاقی کمتر از یک خواننده بی صحبت

وی در تکمیل سخنان خود افزود: سلامت معنوی موردتوجه    .توانند به ارتقا زندگی معنوی ما کمک کند کمرنگ شده استو مولانا و سعدی که می 

ی دارند معمولاً از طول عمر بیشتری برخوردارند و وقتی  بیماران امیدواری که توکل و زندگی معنو .سازمان بهداشت جهانی نیز قرارگرفته است

دهند. جامعه امروز ما در معرض تهاجم به بزرگان و دستاوردهای ارزشمند قرارگرفته که این به دلیل  میرند که امید معنوی خود را از دست میمی

 .رانی اسلامی ارزشمند خود تهی کنندخواهند ما را از هویت ایریزی کلانی که پشت این مسائل وجود دارد و می برنامه 
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فرهنگ ما سرشار از گذشت، احترام به   :دکتر قناعتی در پایان سخنان خود با تأکید براینکه رسالت ما حفظ فرهنگ غنی کشورمان است افزود

نشاط جامعه نیاز داریم که این فرهنگ دیگران، مهربانی و پاسخ بدی را با خوبی دادن و نگاه عادلانه و ایثارگران است و ما برای ارتقا سلامت و  

 .داریمرا زنده و پایدار نگه 

 فرهنگ سازی، عامل بازدارنده تخریب محیط زیست 

عنوان روز  آوریل را به   ۱۷در ابتدای همایش نیز، دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه با گرامیداشت هفته سلامت گفت: در جهان  

این مهم  گذاری کردهنام جهانی سلامت   را به  به دلیل اهمیت موضوع سلامت و ارزش کار همکاران این حوزه یک هفته  اما در کشورمان  اند 

 .ایماختصاص داده

ز نیا  دکتر اولیایی منش با اشاره به شعار هفته سلامت امسال گفت: برای جلوگیری از تخریب و آلودگی آب، خاک، هوا و غذا بیش از کار اقتصادی،

وی با اشاره به    .بسیار مؤثر باشند  سازیفرهنگ   این  در  توانندمی   کنند،می   کار  سلامت،  آموزش   سازی داریم و کسانی که در حوزهبه فرهنگ 

  ۹۹میلیارد نفر دسترسی به سرویس بهداشتی و    ۳.۶در جهان دو میلیارد نفر دسترسی به آب سالم،   :محیطی گفتاهمیت توجه به مسائل زیست

 .محیطی استدهنده لزوم توجه به مسائل زیست جمعیت دسترسی به هوای پاک ندارند که این نشان  درصد

   همگان مسئول اصلاح وضع موجود

ها، مدارس و جامعه را در حفاظت از سیاره زمین تشریح کرد سپس دکتر نسترن کشاورز، مشاور سازمان بهداشت جهانی، اهمیت تغییر رفتار خانواده

دهنده پیشرو و خلاق بودن  کمان در وضعیت موجود مقصر و برای بهتر شدن آن مسئول هستیم. برگزاری این همایش نیز نشانیکای :و گفت

 .داشته باشد بیشتری تأثیرگذاری  دانشگاه علوم پزشکی تهران است که جامعه دانشگاهی را در کنار عموم جامعه قرار داده تا

  رتبه پنجم کشور در آلودگی هوا 

  کشور  جایگاه   زیست با اشاره به تأثیر عوامل محیطی و اقلیمی برسلامت؛ادامه دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت و پژوهشکده محیط  در  

هزار مرگ منتسب به عوامل خطر   ۸۰در رتبه پنجم بیان کرد و گفت: سالانه    ۲۰۱۹در رتبه ششم و در سال    ۱۹۹۰آلودگی هوا در سال    ازنظر  را

ها به این مقوله توجه  فقط امسال بلکه باید در تمامی سالدهد که نههای کشور است و این نشان میدرصد کل مرگ  ۲۰افتد که  محیطی اتفاق می 

 .کنیم
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 نواره غذای سالم با حضور دانشجویان، کارکنان و اعضای هیات علمی برگزار شد جش

با ارائه خدمات مشاوره ای سلامت روان، باروری، تغذیه و رژیم درمانی، آسیب   1401اردیبهشت    18جشنواره غذای سالم در تاریخ  

 .های طبخ شده توسط برگزار شدشناسی و حرکات اصلاحی و خدمات مشاوره ای طب ایرانی در کنار بررسی غذا
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دکتر قناعتی: خدمت رسانی در نظام سلامت، می تواند تبدیل به فرصتی  ، جشن روز جهانی ماما برگزار شد

 برای تاثیرگذاری بر فرهنگ مردم شود 

 دکتر قناعتی: نیت و نگاه انسان به شغلش در نحوه خدمت رسانی او موثر است

جهانی ماما، از تلاشگران عرصه مامایی و مقام و جایگاه ماما، در تامین سلامت مادران، بهداشت باروری و تاثیر در  همزمان با روز  

 .بهبود سیستم سلامت قدردانی شد

 

 دکتر سعید ناطقی  

 دکتر حسین قناعتی 

، همزمان با روز جهانی ماما، از تلاشگران عرصه مامایی و مقام و جایگاه ماما، در تامین تهران روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  به گزارش  

 سلامت مادران، بهداشت باروری و تاثیر در بهبود سیستم سلامت قدردانی شد. 

اماها به عنوان زحمت کشانی که شروع یک زندگی را رقم می زنند و شاهد برجسته ترین  ، از مرئیس دانشگاهدر این مراسم دکتر حسین قناعتی،  

  توجه   خلقت  اساس  به  اگر  و  هستیم  خاصی   لحظه آفرینش هستند یاد کرد و گفت: وقتی در فیزیولوژی انسان دقت می کنیم، شاهد نظم و انضباط

 . نبیند خدا  جز به  که جایی به آدمی رسد شاعر  قول به. آفرید را  انسان چرا خداوند که  کرد خواهیم درک کنیم،

ما در تولد نوزاد سالم اشاره کرد و افزود: یک تولد صحیح نقش مهمی در سلامت فرد در آینده دارد و نیت و نگاه انسان  ما  نقش  و  اهمیت   به   وی،

ته به انرژی و محبتی است که برای آنها صرف می  به شغلش در نحوه خدمت رسانی او بسیار موثر است. حتی میزان شیردهی گاوداریها نیزوابس

 شود. در واقع نگاه عاشقانه در همه جنبه های زندگی اثر گذار است. 

یک زن  رئیس دانشگاه، می توانیم با همه وجود خود را وقف کنیم برای انسان ها. در میان پرستاران میزان بالندگی آنها بسیار بالاست و اثری که

 داشته باشد زنها نیروهای عجیب و غریبی دارند که مرد ندارد و یک مادر با تمام وجود می تواند به رشد کودک کمک کند.می تواند در سلامت  

زهای  دکتر قناعتی، با بیان اینکه در روزهای آتی به مشکلات و مسائل ماماها رسیدگی خواهیم کرد، یادآور شد: قول می دهم که اگر مسئولان نیا

 کنند و به من برسانند، برای حل آنها اقدام خواهیم کرد.شما را دسته بندی 

ه تبع آن  وی افزود: علم نافع یعنی به گونه ای به افراد آموزش دهیم که فرد بتواند کارآمد باشد و امیدوارم از این پس آموزش ها مفیدتر شود و ب

 بهره وری شما نیز بیشتر شود. 
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  جامعه   این   در   نسانیت را سرلوحه کار قرار دهند و اصلاح امور را وظیفه خود بدانند و تصریح کرد:رئیس دانشگاه، از همگان خواست تا اخلاق و ا 

 کشور  اصلاح  برای  تواند  می  شما  از  کدام  هر  که  برسید  باور  این  به  بلکه  دهد؛  رخ  ای  معجزه  و  کند  حل  ما  برای  را  مشکلات  کسی  که  نباشیم  منتظر

 . کنیم رعایت را  انسانیت و  اخلاق که  باشیم افرادی. کنیم شروع خودمان از. کند اقدام آن حل  برای و بردارد قدم

تی و  دکتر قناعتی با انتقاد از اینکه در شرایط کنونی به فرهنگ کشور توجه نمی شود خاطر نشان کرد: من ناراحتم از اینکه موسیقی دان های سن

ل، میلیون ها فالور دارد و برای فحاشی هایش در کنسرت، دلار هزینه می کنند. این  فاخر ما مورد توجه قرار نمی گیرد و لی یک خواننده مبتذ

ب را  آسیب است. فرهنگ ایرانی و اسلامی ما مورد توجه جهان است. کتاب مولانااز پرفروش ترین کتابها در آمریکا است و ما نباید این فرهنگ نا

وی نظام سلامت کشور   اید آنها را بشناسند و تک تک ما موظفیم در این زمینه کار کنیم.  فراموش کنیم و به آن بی توجهی کنیم. کودکان ما نیز ب

ت در  را به چهارراهی تشبیه کرد که محل رفت و آمد تعداد زیادی از مردم کشور است و تاکید کرد: روزانه افراد زیادی برای دریافت خدمات سلام

 بر آنها تاثیر بگذاریم و برای اصلاح امور فرصت را مغتنم بشماریم.این چهاراره رفت و آمد دارند لذا ما می توانیم 

 برای ارتقای مامایی تلاش کنید 

وزی در این مراسم، دکتر شهلا خسروی، مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی، مامایی را نظاره گر تجلی خلقت خواند و گفت: روز جهانی مامایی ر

لکه باید برای تاثیری که ماماها می توانند بر سلامت جامعه داشته باشند ارزش گذاری شود و نقش آنها  برای تجلیل های مختصر از ماما نیست ب

وی با انتقاد از محدودیت های ایجاد شده برای ارائه خدمت توسط ماماها گفت: دست ماماها را برای   در سیستم سلامت به رسمیت شناخته شود.

م و اجازه دهیم از مهارت هایشان استفاده کنند. مامایی فقط برای تکمیل ورقه های اتاق زایمان نیست خدمت و پیاده سازی آموزه هایشان نبندی

 بلکه تاثرات آنها بیش از اینهاست و متاسفانه ما هموز نتوانستیم بیمه مامایی را راه اندازی کنیم.

زش و توانمند هستند و می توان مسئولیت های بسیاری به آنها محول مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی، با بیان اینکه بسیاری از ماماها با ار

ت  کرد، افزود: چرا ماما تربیت می کنیم؟ چون کرامت مادر و رنج نکشیدن او برایمان مهم است. مامایی شغلی دشوار به لحاظ جسمی و عاطفی اس

 ی ما بسیار اندک است. اما باید نشاطش بیشتر از رنجش باشد و این در حالی است که کارانه ماماها

 رضایت از عملکرد مطلوب ماماها

سپس دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه، ضمن تبریک روز ماما گفت: لحظه تولد یک نوزاد، لحظه عادی نیست و همه کسانی که به تولد  

  بنابر  است ارزشمند و دشوار بسیار همکاران فعالیت و است مقدسی رشته مامایی، رشته  کودک کمک می کنند، شرایط خاصی را تجربه می کنند.

وی با بیان اینکه فردی که برای زایمان مراجعه می کند، بیمار نیست، خاطر نشان کرد: باید نگاهمان به    نم.ک  می  عرض   تبریک   را   خوب   روز  این

ن، جای دیگری را خراب کنیم. قطعا حل بخش سیستم سلامت، نگاهی جامع نگر باشد و نباید برای مدیریت یک بخش و اصلاح و آباد سازی آ

 عظیمی از مشکلات ماماها به دست وزارت خانه است و دستورات باید از آنجا به دانشگاه ها ابلاغ شود. 

ین  معاون درمان دانشگاه، تداخل کاری در برخی از رشته ها را امری طبیعی و قابل اصلاح خواند و گفت: در همه رشته های دیگر نیز کمابیش ا

ف  تداخلات وجود دارد و البته من هم معتقدم که ماماها توانمندی ویژه ای دارند و مشکلات آنها قابل حل است. باید مرز بندی و تعیین تکلی

 مشخصی در این خصوص صورت گیرد.

ان ماما، آنچه از سوی وزارت بهداشت  دکتر ناطقی، ضمن قدردانی از عملکرد ماماها، آن را بسیار مطلوب توصیف کرد و گفت: در مورد کارانه همکار

 تصویب شده، نیم درصد از درآمد اختصاصی بیمارستان ها است و اگر این عدد بالاتر رود ما نیز تابع خواهیم بود. 
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 رد پای ماما در تیم سلامت مادران 

معاونت درمان به دلیل حمایت های بسیاری  دکترنسرین چنگیزی، رئیس اداره سلامت مادران وزارت بهداشت، نیز ضمن تبریک این روز گفت: از

که در طی دو سال و نیم پاندمی کووید در جهت حمایت از مادران داشت قدردانی می کنم و موفقیت های این دوره میسر نشد مگر به دلیل کار 

  و  نقش   گروه، اعضای  از کدام هر  که است   این امیدمان: گفت و خواند  سلامت   بسته  عنوان به را  باردار مادران به   خدمت ارائه  وی  تیمی همکاران. 

 . قطعا همکاران مامای ما نیز عضوی از تیم هستند و بسیار زحمت می کشند.دهند انجام  و بشناسند درستی  به را خود کار

تصریح کرد: امیدوارم این مسائل در کشور  مادر را مطابق با استانداردهای جهانی نداست و    ۱۰تا    ۸دکتر چنگیزی، در نظرگرفتن یک ماما برای هر  

 اصلاح شود. 

ی ماما  رئیس اداره سلامت مادران وزارت بهداشت، با تاکید بر اینکه سعی نکنیم به یکدیگر افسردگی و یاس را تزریق کنیم، خاطر نشان کرد: رد پا

ه با همت تیم سلامت مادران، توانستیم مرگ و میر مادران هزار ماما در بخش درمان داریم ک  ۱۳در تمام سیستم سلامت به چشم می خورد. اکنون  

درصد کاهش دهیم. از دانشگاه علوم پزشکی تهران می خواهم به منظور بهره مندی افراد در مناطق محروم، در بحث تله   ۶۷تا  ۲۰۱۷را در سال 

 مدیسین نیز همکاری کنند. 

 اسامی ماماهای نمونه  

 نی )ره(عصمت نیکخواه، بیمارستان امام خمی

 طیبه مختاری، بیمارستان امام خمینی )ره( 

 ثنا کونانی، بیمارستان شریعتی

 فرزانه معظمی، بیمارستان آرش 

 زهرا تنهایی، بیمارستان آرش 

 فروزان چارکامیانی، بیمارستان یاس 

 مهدیه خاکسار، بیمارستان یاس

 زینب محمدی تنورلوئی، بیمارستان بهارلو 

 بیمارستان بهارلوفاطمه کاظم دخت، 

 نسرین دادپور، بیمارستان ضیائیان

 طیبه قرائی، بیمارستان امیرالمومنین

 پروین نصیری، بیمارستان نجمیه 

 مریم اسماعیلی، بیمارستان کاشانی 

 سمیه فیض الله، بیمارستان مفرح 

 منصوره تاج احمدی، بیمارستان امام زمان
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 سحر محمدی، بیمارستان صدیقه زهرا

 بیمارستان پارسا ندا دلیلی، 

 ساناز سیفی، بیمارستان شهریار

 کبری بابایی، بیمارستان امام رضا

 سمانه سادات تقوی، بیمارستان مدائن 

 ماریا امین املشی، بیمارستان اقبال 

 زهرا اسکندری، بیمارستان آزادی 

 فریده عزیزی، بیمارستان بابک 

 الهه خالو تنظری، ستاد معاونت درمان

 

 الملل دانشگاه به اقلیم کردستان عراق بینسفر رئیس و معاون 

علوم پزشکی تهران در سفر به اقلیم کردستان عراق با مسئولان دانشگاه های سلیمانیه و   رئیس دانشگاهدکتر حسین قناعتی،  

 .حلبچه دیدار کرد

 

 دکتر حسین قناعتی 

انجام شد،    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۳و   ۲۲الملل، در این سفر که پنجشنبه و جمعه،  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

و دکتر عظیم میرزازاده، مدیر  ها و مراکز علمی اقلیم کردستان عراق  های علمی دانشگاه با دانشگاهدکتر کوروش جعفریان، مسئول میز همکاری

 .های داخلی دانشگاه نیز حضور داشتندگروه بیماری
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المللی علوم پزشکی با حضور رئیس دانشگاه سلیمانیه، رئیس دانشکده  طی روز نخست، هیأت دانشگاه در مراسم افتتاحیه چهارمین کنگره بین

نفر از اساتید و محققان، شرکت    4۰۰ر علوم و بهداشت اقلیم کردستان و بیش از  پزشکی این دانشگاه، مدیرکل سلامت شهر سلیمانیه، معاونان وزی

 .کردند

های  یدر این برنامه دکتر قناعتی و دکتر آیتی به عنوان روسای پنلهای رادیولوژی و طب داخلی حضور داشتند و دکتر میرززاده، مدیر گروه بیمار

 .ع آموزش پزشکی و اعتباربخشی برگزار کردداخلی دانشگاه نیز ضمن سخنرانی، کارگاهی با موضو

ها و مراکز علمی اقلیم کردستان با حضور های علمی دانشگاه با دانشگاه الملل دانشگاه با همراهی مسئول میز همکاریدر ادامه، رئیس و معاون بین 

پزشکی دانشگاه سلیمانیه، دکتر شعبان نصرالدین،  در دانشگاه سلیمانیه، از این مجموعه بازدید و با پروفسور کوثر محمد علی، رئیس دانشکده  

 .بندی، رئیس بیمارستان هیوا دیدار کردندمدیرکل سلامت سلیمانیه، دکتر شرمن هما صالح، معاون دانشکده پزشکی دانشگاه سلیمانیه و دکتر نقش

مدت و مهارتی موردنیاز اساتید دانشگاه سلیمانیه  کوتاههای  های توریسم سلامت و برگزاری دورهدر این دیدار همکاری میان دو دانشگاه در زمینه

 .در دانشگاه علوم پزشکی تهران مورد تأکید قرار گرفت

های این دفتر با هدف همچنین با تکیه بر فعالیت دفتر دانشگاه علوم پزشکی تهران در دانشگاه سلیمانیه، دو طرف در خصوص توسعه فعالیت

 .نظر رسیدند های تحقیقاتی مشترک به اتفاق مدت و اجرای پروژههای کوتاهه افزایش جذب دانشجو، برگزاری دور

تشکیل صندوق حمایت از تحقیقات مشترک نیز در نشست مذکور مورد بحث قرار گرفت و مقرر شد با حمایت مالی دانشگاه سلیمانیه و دانش  

 .زمینه انجام شودها در این ریزیعلمی و فنی اساتید دانشگاه علوم پزشکی تهران، برنامه 

موعه و  در دومین روز این سفر نیز هیأت دانشگاه از دانشگاه حلبچه بازدید کرده و در نشست مشترکی با دکتر مهاباد کامیل عبدالله، رئیس این مج

 .ء رسید، شرکت کردندبه امضا ۱4۰۰نامه همکاری دو دانشگاه که اواخر سال معاونان آموزشی و اداری مالی آن با رویکرد عملیاتی شدن تفاهم

وی   .اندازی دانشکده پزشکی دانشگاه حلبچه را تشریح کرد، اقدامات انجام شده برای راه۲۰۱۱دکتر عبدالله با اشاره به فعالیت این دانشگاه از سال  

ا توجه به نزدیکی حلبچه به  های چشمگیری کسب کند و افزود: بایران را کشوری متمدن و پیشرفته دانست که توانسته با اتکا به خود موفقیت

مندی مسئولان آن برای آغاز فعالیت دانشکده پزشکی، امیدواریم بتوانیم از حمایت دانشگاه علوم پزشکی تهران  لحاظ جغرافیایی با ایران و علاقه 

 .مند شویمبهره

بینی  زمینه آموزش اساتید، گردشگری سلامت و پیشدکتر عبدالله همچنین از تمایل این مجموعه برای همکاری با دانشگاه علوم پزشکی تهران در  

  .ها و مراکز درمانی دانشگاه خبر دادسازوکارهایی برای درمان بهتر بیماران حلبچه در بیمارستان 

ر گازهای های مختلف، پیشنهاد برگزاری کنگره مشترک دو دانشگاه با محوریت آثاسپس دکتر قناعتی نیز با اعلام آمادگی برای همکاری در زمینه

زمان با سالگرد حمله شیمیایی عراق به حلبچه  شیمیایی را مطرح کرد که با استقبال طرف مقابل، مقرر شد در اواخر اسفندماه سال جاری و هم

 .برگزار شود

های تحقیقاتی و آزمایشگاههای مختلف شبکه  های پژوهشی مشترک، از امکان استفاده از بخش رئیس دانشگاه همچنین با هدف اجرای پروژه

الملل دانشگاه با حضور در آرامگاه جلال  در بخش پایانی این سفر رئیس و معاون بین   .بانک اطلاعاتی موجود در ایران به این منظور خبر داد

 .ای، به وی ادای احترام کردندجمهور فقید عراق، ضمن قرائت فاتحه طالبانی، رئیس 
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 تختخوابی شهرستان اسلامشهر  400ه بیمارستان بازدید وزیر بهداشت از پروژ 

تختخوابی شهرستان اسلامشهر بر اردوهای جهادی درمانی   400در بازدید دکتر بهرام عین الهی از پروژه درحال ساخت بیمارستان  

هداشتی و تامین  و تکمیل هر چه سریعتر بیمارستان این شهر و رسیدگی به حوزه بهداشت از جمله رفع نقایص مراکز و پایگاههای ب

 .دارو و تجهیزات مراکز بهداشتی شهرستان تاکید شد 

 

با حضور دکتر     ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۳شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر، این بازدید جمعه    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه، دکتر مهدی شریفیان نماینده مردم اسلامشهر در مجلس شورای  عین الهی وزیر بهداشت، دکتر  

 اسلامی، حسین حبیبی فرماندار شهرستان، دکتر مسعود رفعتی مدیرشبکه و سایر مسئولان شهرستانی برگزار شد.

تختخوابی شهرستان اسلامشهر بازدید   4۰۰وزیر بهداشت پس از بازدید از برنامه ویزیت رایگان شهرک طالقانی، از پروژه در حال ساخت بیمارستان  

ای باحضور بازدیدکنندگان تشکیل و توضیحاتی در مورد روند ساخت پروژه بیمارستان داده شد، سپس برخی  کرد سپس در محل بیمارستان جلسه

 . شد  بیان …مشکلات بهداشتی، درمانی شهرستان از قبیل فضای فیزیکی واحدهای ارائه خدمت، کمبود پزشکان متخصص واز 

تختخوابی تاکید و در خصوص مشکلات بهداشتی درمانی مطرح شده، پیشنهادها،   4۰۰درادامه دکتر عین الهی بر تسریع ساخت و تکمیل بیمارستان

 ر جلسه ارائه کرد. راهکار و دستوراتی به حاضرین د

پروژه پیگیری  و  میدان  در  مسئولان  حضور  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  درجمع  بهداشت  وزیر  بازدید  این  حاشیه  جزو  در  زیرساختی  و  مهم  های 

بیمارستان  سرفصل باوجود گذشت    4۰۰های مهم دولت مردمی دکتر رئیسی قرار دارد گفت:  تنها پیشرفت    ۱۳تختخوابی اسلامشهر    ۶۰سال 

 درصدی دارد ودرمورد روند ساخت پروژه تاکید داشت.
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دکتر قناعتی: عاقلانه، منطقی و عادلانه کار کنیم تا آلام مردم در ، نشست هیئت رئیسه دانشگاه برگزار شد

 دوره گذار اقتصادی کاهش یابد 

 .نهادهای مرتبط با سلامت تاکید شد  در نشست هیئت رئیسه دانشگاه، بر ضرورت ارتباط منسجم و حرکت موزون میان واحدها و

 

هیات رئیسه دانشگاه،  ۱4۰۱اردیبهشت  ۲۵، دکتر حسین قناعتی، رییس دانشگاه، در جلسه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

نهادهای مرتبط با حوزه سلامت را پاشنه آشیل حوزه سلامت خواند و گفت: متاسفانه  که در سالن مدافعان سلامت برگزار شد، عدم انسجام میان  

 در اغلب جلسات مرتبط با حوزه سلامت افراد مبتنی بر شواهد صحبت نمی کنند و اقدامات در این حوزه از انسجام خوبی برخوردار نیست و این 

ره به دوره های مختلف وزارت بهداشت و تمرکز هر دوره بر موضوعی خاص گفت:  وی با اشا  .مسئله باعث شده که ما تواتر زیادی داشته باشیم

باشد  تقریبا در دوره دکتر لنکرانی قدری کار منسجم شد اما اجازه کار به تیم ایشان ندادند. طرح تحول سلامت نیز می توانست طرح بسیار خوبی 

ت اشتباه در آن دوره را می پردازیم. هنوز نیز مجلس، دولت، اساتید و نظام پزشکی  اما در ادامه از مسیر خارج شد و هنوز نیز تاوان برخی تصمیما

هر کدام یک حرف می زنند و انسجام فکری منطقی در این حوزه وجود ندارد. قطعا این مسئله خوب نیست و اگر بردارهای فکری در یک جهت  

 .قرار بگیرد، می تواند منشا اثر بزرگی باشد

حرکت کردن خوب است اما کار کردن عاقلانه و با حساب و کتاب بسیار بهتر است. این مسئله که در دانشگاه هر که زورش   رییس دانشگاه گفت:

حدهای بیشتر باشد، امکانات دریافت کند در حالی که برخی از واحدها هنوز رشد نکرده اند، باید حل شود. امکانات موجود باید متناسب به همه وا

 .ددانشگاه تخصیص یاب

خاطر نشان کرد: اگر نگاه انسانی و عاقلانه به    "اگر انسان برای خدا کار کند، عاقلانه، منطقی و عادلانه کار می کند"دکتر قناعتی، با بیان اینکه  

  .ک فکر کنیدامور داشته باشیم، می سنجیم که آیا اقدامات و کارهایمان به درد کشور می خورد یا نه؟ از این رو به موضوعات سلامت سیستماتی

به    وی نگاه عادلانه به امور را نیازمند تقوا دانست و گفت: من همواره سعی می کنم که از محضر شما چیزی بیاموزم و خوشبختانه شما تا کنون

یبانی از شما  گونه ای عمل کرده اید که نگاه وزارت خانه به شما بسیار مثبت است. اگر درست عمل کنیم و پیشرو باشیم، آموزش، بهداشت و پشت

شور  الگو می گیرند و می توانید الگو برای وزارت خانه باشید. همچنین اگر در دانشگاه سبطین موفق شویم می تواند الگویی برای کشور باشد. ک

 .تشنه الگوهای موفق است

شیم. از خداوند، موفقیت شما را در پیشبرد علم خواهانم رییس دانشگاه افزود: اگر به امور با نگاه ملی و فرا ملی نگاه کنیم، می توانیم بسیار اثرگذار با

 و از شما می خواهم که برای کاهش آلام مردم در این دوره گذار اقتصادی تلاش کنید.
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  موضوع  این دکتر قناعتی در خصوص راه اندازی شعبه بین الملل دانشگاه در عراق گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران، با تمام امکانات در خدمت 

 .کنیم اندازی راه سبطین در چالاک  و توانمند سیستمی باید  و بود خواهد

هایی از نامه والمسلمین میر مجید سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه بخشالاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

 های گذشته بررسی کرد. حضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته 

ارائه گزارشی از وضعیت خوابگاه ها پرداخت و  در   این نشست همچنین دکتر محمد حسین صادقیان، معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه به 

 همچنین در ادامه دکتر محمدحسین آیتی و دکتر محمد شریعتی، گزارشی از دانشگاه سبطین ارائه کردند. 

 رئیسه پخش شد. ن که این هفته اختصاص به دانشکده پزشکی داشت برای اعضای هیئتتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولا

 

 روابط عمومی روز اتباطات و 

دکتر ،  رونمایی سامانه رزومه اساتید، رادیو سینا و سامانه مهر در نمایشگاه معرفی دستاوردهای روابط عمومی

 انتشار گسترده محصولات علمی دانشگاه تاکید کردقناعتی بر ارتقای علمی روابط عمومی ها و 

همزمان با گرامیداشت روز ارتباطات و روابط عمومی، نمایشگاه معرفی دستاوردهای روابط عمومی دانشگاه، برپا شد و مورد توجه  

 .بازدیدکنندگان قرار گرفت

 

 

، در نشستی که به منظور معرفی اهداف و برنامه های روابط عمومی همزمان با نمایشگاه دانشگاه علوم پزشکی تهران روابط عمومی  به گزارش  

پس از شنیدن اهداف و    ،رئیس دانشگاهدر تالار دارالفنون تشکیل شد، دکتر حسین قناعتی    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۷معرفی دستاوردهای این حوزه،  

تقریباً هرروز تاکید کرد و گفت:   .دهم  می  اختصاص  حوزه  این  به   را  مناسبی   وقت   برنامه های روابط عمومی، بر اهمیت نقش روابط عمومی 

شکی تهران  دکتر قناعتی دانشگاه علوم پزشکی تهران را قلب پزشکی و سلامت کشور توصیف کرد و گفت: انعکاس فعالیت های دانشگاه علوم پز

 .در حوزه سلامت تاثیر مستقیمی دارد و روابط عمومی با توجه به این حقیقت نقش مهمی دارد

رئیس دانشگاه، دانشگاه علوم پزشکی تهران را پیشگام نظام سلامت دانست و گفت: این رسالت دانشگاه است که در همه عرصه پیشگام باشد و  

 .ید می شود به شکل موثری به دست جامعه و مسئولان نظام سلامت برسدتول واحدها عمومی  مهم است خبرهایی که در روابط 
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دکتر قناعتی تحقق دانشگاه اجتماعی محور را مهمترین هدف دانشگاه دانست و گفت: چهار سطح برای دانشگاه ها تعریف شده که بالاترین سطح  

در سطح دو و سه هستند و دانشگاه علوم پزشکی تهران در عرصه پژوهش،  رسیدن به دانشگاه اجتماعی است . درحال حاضر دانشگاه های ما،  

 .کارآفرینی و تولید تجهیزات پیشرفته پزشکی پیشگام است و باید به سطح دانشگاه اجتماعی نیز برسد

طرح کنیم که برای همه قابل  رئیس دانشگاه با اشاره به ویژگی های دانشگاه اجتماعی گفت: مهم است که مسائل علمی را به گونه ای در جامعه م

  درک باشد. براساس مطالعات انجام شده مرگ و میر افراد با تحصیلات دانشگاهی در دوران کرونا کمتر بوده است. هر مرگ نیز تبعات اجتماعی 

 .اقتصادی بسیاری را به همراه دارد کاهش مرگ و میر از طریق آگاهی عمومی نوعی سرمایه گذاری اقتصادی است

ناعتی با بیان اینکه دانشگاه اجتماعی مرزهای تبعیض و بی عدالتی را می شکند گفت: در دانشگاه اجتماعی همه چیز متعلق به همه است و  دکتر ق

 .اگر بتوانیم علم را عمومی کنیم، تمامی اقشار جامعه اعم از کم برخوردار و پردرآمد می توانند از امکانات اموزشی بهره مند شوند

کشورهایی که   .عدالت را یکی از مهمترین شاخص های توسعه اجتماعی برشمرد و گفت: بقای جامعه به برقراری عدالت است  رئیس دانشگاه

 .عدالت را برقرار کردند، تفاوت حقوق اقشار مختلف آنها کم است و دسترسی به امکانات اموزشی، سلامت و سفر و... برای همه فراهم است

دکتر ترابی در سامان دهی فعالیت های جدید، از شبکه روابط عمومی دانشگاه خواست، در انتشار علم و محصولات   دکتر قناعتی با قدردانی از

 .علمی دانشگاه تلاش کنند و گفت: در ارتقا علمی سطح روابط عمومی و نشر علم و تولید اخبار لازم است تمامی روابط عمومی ها فعال باشند

خود، دانشگاه علوم پزشکی تهران را مرکز فعالیت افراد شجاع، وطن دوست، عاشق و توانمند دانست که بتوانند  رئیس دانشگاه، در پایان سخنان  

بار امانت را با موفقیت به نسل ها و مدیریت های بعدی تحویل دهند گفت: روش مدیریتی در دانشگاه مسطح است اگرچه این شیوه مدیریتی  

 .یم بدون اینکه به ما دستور بدهند با تمام وجود کار کنیم و اگر اینگونه رفتار کنیم همه امور اصلاح می شودعوارض خود را دارد اما لازم تمرین کن 

 

 لزوم دستیابی به مرجعیت رسانه ای در کنار مرجعیت علمی دانشگاه 

دکتر قناعتی از این حوزه، ابعاد نقش افرینی    دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه، با تبریک روز روابط عمومی و قدردانی از حمایت های

به چهار حوزه تلاش دانش    ۱۹۹۰روابط عمومی در توسعه اجتماعی دانشگاه را تشریح کرد و گفت: از دیدگاه بوئر فعالیت های آکادمیک در سال  

مت و تولید محصول( تقسیم می شد. او در  )پژوهش(، ادغام دانش )مدیریت و ترجمان دانش(، انتقال دانش )آموزش( و کاربست دانش )ارایه خد

 .شد دانشگاهی های  نسل برای مبنایی  حوزه گسترش اقدام و دسترسی به جامعه را به این چهار محور اضافه کرد و این ۱۹۹۶سال 

را  دانشگاه  سازی  اجتماعی  از  هدف  دانشگاه،  عمومی  روابط  پژوهش  مدیر  آموزشی  مختلف  های  حوزه  در  اجتماعی    فناوری،    ی،پاسخگویی 

وی ایجاد جامعه    .به صورت منسجم و یکپارچه کار کنند  بیان کرد و گفت: تمامی این حوزه ها باید کنار هم قرار بگیرند تا بتوانند ...و   درمانی

تاثیرگذاری دانشگاه ها را براساس  در گذشته   :مجازی دانشگاه را راه رسیدن به توسعه اجتماعی دانست و با تاکید بر اهمیت شاخص وبومتریک گفت

و تعداد انتشارات آن می سنجیدند اما امروزه شاخص آلتمتریک تعریف شده که تاثیر اجتماعی دانشگاه را رصد می کند و نشان   H-Index شاخص

تا چه اندازه در راستای نیازهای می دهد مقاله ای که منتشر شده تا چه اندازه در شبکه های اجتماعی مورد توجه قرار گرفته و علم تولید شده  

 .جامعه بوده است

سال  دکتر ترابی با اشاره به بررسی میزان حضور مخاطبان در شبکه های اجتماعی، بیشترین میزان حضور را در دوران کرونا بیان کرد و گفت: در 

  ۵دقیقه و در دوران کرونا به بیش از    ۱۶اعت  س  ۲به    ۲۰۱۹دقیقه بود که در سال    ۳۷میزان حضور در شبکه های اجتماعی یک ساعت و    ۲۰۱4

 .ساعت افزایش یافت
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رار داد مدیر روابط عمومی دانشگاه، میزان استفاده از شبکه های اجتماعی در کاربران ایرانی در سه پلتفرم دسکتاپ، تبلت و موبایل مورد بررسی ق

درصد از کاربران ایرانی در پلتفرم موبایل از این    ۸۲در مخاطبان است و    بکه اجتماعی مورد استفادهش  بیشترین  درصد  ۷۶  با  اینستاگرام   و گفت: 

ه های  شبکه اجتماعی استفاده می کنند. البته شبکه های اجتماعی دیگر نیز همچنان کارکرد خود را دارند. نکته قابل توجه اینکه در هریک از شبک

عه به این منظور انجام شده که فعالیت های دانشگاه را به بهترین شکل ممکن  اجتماعی بهترین ساعت بارگذاری اطلاعات متفاوت است. این مطال

 .منتشر کنیم تا بیشترین اثربخشی را داشته باشد

ای تولید دکتر ترابی با اشاره به مطالعه دیگری که در زمینه تولید محتوا و حضور در شبکه های اجتماعی در سه دانشگاه کانادا انجام شده گفت: بر

براساس این  .ر دانشگاه، موضوعات را براساس اهداف دانشگاه انتخاب می کنیم و محتوای تولید شده را در هرم تولید محتوا قرار می دهیممحتوا د

در  یجی را  هرم، ابتدا باید محتوای غنی را تولید کنیم که بتوانیم از آن تولیدات مشتق شده را بازآفرینی و از محتوای انشقاقی، خورده محتوای ترو

 .قالب فیلم های یک دقیقه یا تویت و.. تولید کنیم

دهای مدیر روابط عمومی دانشگاه با تاکید بر ایجاد چرخه پویای تولید محتوا از واحدهای دانشگاه به سمت ستاد و از ستاد دانشگاه به سمت واح

گاه به تعادل برسانیم تا چرخه پویای تولید محتوا شکل  زیرمجموعه گفت: تلاش ما این است که هرم تولید محتوا را بین ستاد و واحدهای دانش

 .بگیرد

  دکتر ترابی با اشاره به برنامه شش وجهی روابط عمومی در عرصه فناوری رسانه، مدیریت تصویر و شهرت، گفتمان سازی، رسانه سینا، دانشگاه 

 .فعالیت های دانشگاه تدوین شده استاجتماعی و اثرسنجی گفت: این برنامه به منظور معرفی بهتر ابعاد مختلف 

را در راستای تضمین کیفیت برنامه های روابط عمومی دانست و گفت: برای اینکه در هریک از برنامه ها  HSR مدیر روابط عمومی، اجرای طرح

 .ینی قرار می دهیمبازب  و بررسی مورد  مسیر رشد و تعالی را ادامه دهیم آن را از نظر میزان رضایت و اثرگذاری در مخاطبان

رجعیت  دکتر ترابی با تاکید بر دستیابی به مرجعیت رسانه ای در کنار مرجعیت علمی دانشگاه گفت: در هر زمینه ای که مرجعیت علمی داریم باید م

 .رسانه نیز داشته باشیم و این نیازمند تلاش تیم روابط عمومی و همکاری مدیران واحدهای زیرمجموعه دانشگاه است

خبری مایوکلینیک را تشریح کرد و گفت: این   شبکه  ابعاد  کلینیک،  مایو  با  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه   ر روابط عمومی دانشگاه با مقایسهمدی

این تفاوت که اموزش در مایوکلینیک   با  است  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  به  دانشگاه  ترین  شبیه    مرکز، باتوجه به ارایه تمامی خدمات حوزه سلامت، 

در عین حال تاکید    و  برقرار  ها  رسانه  با  را  ای   گسترده  ارتباط  و   ایجاد  را   مایو    مرکز، شبکه خبری  این   در سطح تخصصی و فوق تخصصی است.

ه علوم پزشکی تهران نیز مورد توجه  کرده برای محتوای تولید شده عبارت »شبکه خبری مایوکلینیک« درج شود. این رویکرد در رسانه سینا دانشگا

 .قرار دارد

شبکه اجتماعی حساب کاربری   4دکتر ترابی با اشاره به حضور جدی دانشگاه در شبکه های اجتماعی گفت: با حمایت دکتر قناعتی تاکنون در  

 .دانشگاه را فعال کردیم و مرتب بازخوردها و میزان بازدیدها را رصد می کنیم

دانشگاه، با قدردانی از حمایت های دکتر ذاکریان و دکتر رضایی در ایجاد وب سایت یکپارچه دانشگاه گفت: این وب سایت  مدیر روابط عمومی  

 .نقش مهمی در ایجاد تصویر کامل از فعالیت های دانشگاه و نمایش ارزش ها،ظرفیت ها و قابلیت های منحصر به فرد دانشگاه را دارد

خو پایان سخنان  در  ترابی  امر  دکتر  این  تحقق  برای  و  دانست  دانشگاه  ای  رسانه  مرجعیت  به  دستیابی  راستای  در  را  ها  فعالیت  این  تمامی  د 

 .راهکارهایی را پیشنهاد کرد
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 رونمایی از سه سامانه  

 .شد رونمایی مهر سامانه  و سینا رادیو اساتید، روزمه  سامانه   در ادامه نشست از

 تحول آفرین روابط عمومی دانشگاه، نوآور و 

سپس دکتر جمشیدی رئیس بیمارستان شریعتی، دکتر علیزاده رئیس دانشکده پیراپزشکی و مسئولان روابط عمومی واحدها، با تبریک روز روابط  

 .عمومی، تحولات و نوآوری های مجموعه روابط عمومی دانشگاه را مثبت ارزیابی کردند

 

 تهدی: شرافت، درستکاری و امانتداری حرف اول را می زنددکتر مج، مراسم روز روابط عمومی برگزار شد

سازی  روزآمد  بهرامی،  بیمارستان  رییس  دانشگاه،  عمومی  روابط  دستاوردهای  معرفی  و  عمومی  روابط  و  ارتباطات  روز  گرامیداشت  با  همزمان 

 .اطلاعات و هوشمند سازی آنها را در نمایش بهتر توانمندی ها موثر خواند

، دکتر سید یوسف مجتهدی، رییس بیمارستان بهرامی، درحاشیه نمایشگاه روز روابط عمومی  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

نه ای است که می توانند خدمات خود  اردیبهشت در طبقه نهم ستاد مرکزی برگزار شد، گفت: امروزه وضعیت واحدهای ارائه خدمات به گو  ۲۷که 

ک واحد ارائه  را به اطلاع عموم برسانند و مطمئنا سازمان هایی برتر هستند که بتوانند مردم را بهتر در جریان قرار دهند. بیمارستان نیز به عنوان ی

 تید توانمندی در بیمارستان ارائه خدمت می کنند. خدمت باید بتواند به بیماران خود اطلاع دهد که از چه پتانسیل هایی برخوردار است و چه اسا

وی از ضرورت برقراری ارتباط مناسب با مخاطب خبر داد و گفت: همچنین بیمارستان ها باید بیماران را در جریان خدمات جدید قرار دهند و  

 دیدگاه های خود را به مردم منتقل کنند.

و ارتباط مناسبی میان واحد روابط عمومی با تمامی واحدهای ارائه خدمت بیمارستان برقرار  رییس بیمارستان بهرامی افزود: سعی داریم تا لینک  

ه  کنیم. بیمارستان های دانشگاهی از سه واحد مهم آموزش، پژوهش و درمان برخوردارند و روزانه خدمات متنوعی در هر یک از این واحدها ارائ

 ند بسیار در معرفی بیمارستان موثر باشد. می شود از این رو اطلاع رسانی خدمات آنها می توا 

ل  وی به روز رسانی و کارآمد سازی خدمات گذشته را نیز موثر خواند و گفت: معرفی خدمات روزآمد کمک می کند تا اساتید و دانشجویان در داخ

ر سطح دانشگاه داریم و اگر این سامانه های  و خارج از کشور بتوانند با پتانسیل دانشگاه آشنا شوند. همچنین ما آرشیو بسیار خوبی از خدمات د

 بتوانند آرشیو را به گونه ای هوشمند در اختیار قرار دهند، بسیار کمک کننده خواهد بود. 

دکتر مجتهدی تصریح کرد: روابط عمومی ما امروز، روابط عمومی سال های قبل نیست و به نظر می رسد واحدهای محیطی و همچنین ستادی 

ی یکدیگر و روزآمد سازی اطلاعات و هوشمند سازی آنها، نمایش بهتری از خود را به مخاطب ارائه دهند. البته شرافت، درستکاری  باید با همکار

 و امانتداری همراه با ارائه خدمات، حرف نخست را می زند. 
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شد برگزار  عمومی  روابط  روز  اخیر  ،  مراسم  اقدامات  با  آخوندزاده:  شاهین  توانیم  دکتر  می  عمومی  روابط 

 تاثیرگذاری اجتماعی داشته باشیم

ط  همزمان با گرامیداشت روز ارتباطات و روابط عمومی و معرفی دستاوردهای روابط عمومی دانشگاه، رئیس بیمارستان روزبه بر اهمیت نقش رواب

 .عمومی در اجتماعی سازی سازمان تاکید کرد

، دکتر شاهین آخوندزاده، رئیس بیمارستان روزبه، درحاشیه نمایشگاه روز روابط عمومی که  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

دنیا عنوان کرد و گفت: اینکه فقط  اردیبهشت در طبقه نهم ستاد مرکزی برگزار شد، تاثیرگذاری اجتماعی را یکی از دغدغه های دانشگاه ها در    ۲۷

وی روابط    دانشجوی خوب تربیت کنیم و یا درمان خوب ارائه دهیم کافی نیست و دانشگاه های رده اول دنیا به دنبال تاثیرگذاری اجتماعی هستند.

د ارتباط میان علم، دانش و پژوهش را  عمومی را بهترین مسیر برای دستیابی به ایمپکت اجتماعی خواند و تصریح کرد: روابط عمومی ها می توانن

 با جامعه برقرار کنند. 

و حلقه اتصال  دکتر آخوندزاده افزود: در بازدید امروز این پیام را دریافت کردم که دکتر ترابی و همکارانشان، مشکلات و راهکارها را شناسایی کردند  

یادگرفتم که در بیمارستان روزبه، توجه بیشتری به بخش روابط عمومی  به جامعه از طریق فعالیت های آنها در حال شکل گیری است. همچنین  

 داشته باشم تا اهداف روابط عمومی به بار بنشیند. 

جامعه  رییس بیمارستان روزبه، با اشاره به شکل گیری رسانه سینا و سامانه های مختلف در روابط عمومی دانشگاه گفت: هرچه عوامل ارتباطمان با  

با دانش آموختگانمان بیشتر باشد که البته رسانه سینا می تواند این نقش را به خوبی ایفا کند، قطعا نتایج بهتری برای دانشگاه   و از همه مهم تر

وی سامانه رزومه اعضای هیات علمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: اکنون اگر بیماری در مناطق محروم و دور افتاده بخواهد با  رقم خواهد خورد.

دانشگاه علوم پزشکی تهران در ارتباط باشد، سامانه رزومه اعضای هیئت علمی و گردآوری کارهای اجتماعی آنها می تواند کمک بسیاری   اساتید

 به آنها داشته باشد و فکر می کنم از این نظر، کوتاهی در یک دهه گذشته صورت گرفته است. 

ام هایی که در چند سال اخیر در روابط عمومی برداشته شده، می توانیم به جامعه وصل  دکتر آخوند زاده خاطر نشان کرد: معتقدم با اقدامات و گ

 شویم و تاثیرگذاری بیشتری داشته باشیم.

https://pr.tums.ac.ir/


65 
 

 

 

دکتر حسین قناعتی: با کمک همدیگر راه را بهتر ، مراسم تکریم و معارفه معاونت غذا و داروی دانشگاه

 بسازیم 

 .معارفه دکتر جلال غفارزاده به عنوان معاون غذا و داروی دانشگاه برگزار شد مراسم تکریم دکتر منان حاجی محمودی و  

 

 

در   ۱4۰۱اردیبهشت  ۲۵مراسم تکریم و معارفه معاونت غذا و داروی دانشگاه که یکشنبه   ، روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش 

 تالار دارالفنون سازمان مرکزی برگزار شد؛  

ها توانم کار کنم چرا که همه انسانم افراد می با اشاره به اینکه نگاهم به این صورت است که در مدیریت با تما رئیس دانشگاهدکتر حسین قناعتی   

ام تجربه تعامل با انسانهای متفاوت داشته ام ، این به من کمک کرد تا در دوره مدیریتم بتوانم با  های مختلف زندگیشریف هستند؛ گفت: در دوره

 .ای برقرار کنمای که هستند تعامل خوب و سازنده همه افراد در هر رده

با توجه به فرمایش امام خمینی)ره( که »خودتان را باور داشته باشید«؛ یادآور شد: بعد از انقلاب شکوهمند اسلامی در زمینه های  وی در ادامه  

خود باوری« را قدر بدانیم و ارج بنهیم. باید به همه افراد شخصیت داد چرا که همه  »مختلفی علمی و پژوهشی از جمله پیوند کبد، کلیه و ... باید 

  .«ان ها بزرگ هستند؛ » خداوند متعال به خلق خودش خیلی حساس است انس

https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/


66 
 

های شخصیتی دکتر منان حاجی محمودی اشاره کرد و گفت: ایشان فردی با صداقت، بادقت، منظم، با پشتکار، بامحبت و  دکتر قناعتی به ویژگی 

شان خیلی اصرار داشتند که دیگر در این پست نباشند مقاومت کردم اما  ... هستند که من به نوبه خودم از این بزرگوار خیلی چیزها یاد گرفتم. خود

وقتی دیدم دلایل شخصی دارند اصرار نکردم. درست است که کار در دانشگاه زیاد است ولی خستگی برای ما معنی و مفهومی به این شکل ندارد  

 .کنماما در این فرصت از زحمات ایشان تشکر می 

گذرد؛ آن  سرعت در حال گذر است«؛ تصریح کرد: قدر لحظات زندگی را بدانید مثل برق و باد میه اینکه »عمر کوتاه و بهرئیس دانشگاه با اشاره ب

 .ایمماند خدمتی است که کردهچیزی که می

بنیان« در  دانش  هایها اما در موضوع »صنعت تولید دارو و شرکت به تحریموی متذکر شد: مسئله سلامت خیلی مهم است، خوشبختانه باتوجه 

کنیم تا  کنیم و جلسات فناوری را هفتگی برگزار و رصد می های دارویی بازدید میصورت مستمر از مراکز رشد فرآوردهنقطه خوبی قرار داریم، به 

 .بتوانیم باتدبیر حرکت کنیم

شود،  زودی کلنگ آن زده میشاءالله بهایم و اناحی کردههای خوبی طراندازی طرح شهر علم شهید سلیمانی برنامه دکتر قناعتی ادامه داد: برای راه

وی با اشاره به توزیع عادلانه   .شودبنیان در آن مکان مستقر شوند، کار بزرگی برای کشور محسوب میهای دانش ایم تا شرکتشرایط را مهیا کرده

تابعه دانشگاه؛ گفت: ت بودجه به مراکز تحقیقاتی  باشد و همه مراکز  لاش کردهامکانات تحقیقاتی و تقسیم  این راستا عدالت حکم فرما  ایم در 

یم، زمانی  گسترش و رشد داشته باشند و خدایی نکرده اجحافی را شاهد نباشیم، اگر )دین، تقوا و انسانیت( داشته باشیم باید رشد متناسب را رقم بزن

  .هیمدر نظام سلامت موفق هستیم که عدالت را سرلوحه فرایندهایمان قرار د

نگر نباشیم، هر فردی در هرجایی مشغول است باید تلاش کند؛  رئیس دانشگاه خاطرنشان کرد: این کشور مال همه است باید آن را بسازیم، منفی 

شده ام. همه در اختیار سازمان با یک هماهنگی منسجم و حساب  را انتخاب کرده «باید خودمان را مسئول بدانیم در دوره مدیریتم »مدل همسطح

طور باشد گلستان  باید حضور داشته باشند. باید معتقد به قرآن باشیم و به آن عمل کنیم، رفتار مسلمان واقعی متناسب با شأن قرآن است؛ اگر این

 .شود، ما در دانشگاه در خدمتتان هستیممی

ها در دانشگاه تعطیل شده بود  ریزی دارو که مدتبسازیم؛ گفت: شورای برنامهشاءالله با کمک همدیگر راه را بهتر  دکتر قناعتی با تاکید بر اینکه ان 

دهی درصد از سرویسرا احیاء کردیم امید داریم که از نظرات و تعاملات سازنده دکتر منان حاجی محمودی هم در این شورا بهره بگیریم، حدود پنجاه

 . است؛ کمک کنیم تا خللی ایجاد نشود سلامت در شهر تهران به عهده دانشگاه علوم پزشکی تهران

تک عزیزانی  خواهم از زحمات تکدر ابتدای مراسم دکتر منان حاجی محمودی معاون سابق غذا و دارو با اشاره به اینکه در این فرصت مغتنم می

در زمانی که ریاست    ۱۳۸۸ندماه سال  اند تشکر و قدردانی کنم؛ گفت: از اسفکه در این مدت در کنار معاونت غذا و دارو زحمات زیادی کشیده

عنوان مدیر آزمایشگاه کنترل مواد غذایی وارد این دانشگاه به عهده دکتر لاریجانی و معاونت غذا و دارو هم به عهده دکتر شمس اردکانی بود به 

 .در معاونت غذا و دارو مشغول ارائه خدمت بودم ۱4۰۱معاونت و تا فروردین 

های تلاش  :ادعا« در این مدت در کنار من بودند؛ افزودعنوان »همراهان بی کنم از همه مدیران معاونت که به شکر ویژه میوی با تاکید بر اینکه ت

 .های بیمارستانی و داروخانه سیزده آبان( بر کسی پوشیده نیستروزی همه همکاران در )معاونت، دانشکده داروسازی و مجموعه داروخانهشبانه 

در ادامه به فرایندهای مختلف معاونت غذا و دارو اشاره کرد و یادآور شد: برگزاری جلسات آموزشی اخلاق سازمانی حائز    دکتر حاجی محمودی

های عفونی از جمله اقدامات شد همچنین تدوین کتاب پیشگیری از بیماریصورت منظم و مستمر در معاونت برگزار میاهمیت و اثرگذار بود که به

ستاد توزیع   -وی تصریح کرد: جلسات منظم منطقه آمایشی ده    .ارکت همکاران تهیه شد و کمک شایانی به مجموعه کردمهمی بود که با مش

کرد امیدوارم که تولیت این جلسات همچون گذشته شد و تمام این جلسات را دانشگاه علوم پزشکی تهران مدیریت میدارو در دانشگاه برگزار می 

 .توانیم اثربخش باشیمها میاند چرا که در سیاستگذاری در اختیار دانشگاه باقی بم
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های قبلی و جدید تشکر و یادکرد و برای همه همکاران و دوستان آرزوی سلامتی و توفیق  رئیسه دورهدکتر حاجی محمودی از تمام اعضای هیئت

خیری برای به و ابراز امیدواری کرد که هرآنچه داشتیم عاقبتبیشتر با توکل به خداوند متعال برای ادامه کار در حوزه غذا و دارو را خواستار شد  

 .فرزندانمان باشد

اند؛ گفت:  نظر ریاست دانشگاه که به ایشان اعتماد کردهدر ادامه دکتر جلال غفارزاده سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه ضمن تشکر از حسن

وی افزود:   .بهره نیستیمها در معاونت از دیدگاه ایشان بی راهبردی و تدوین برنامه   دکتر منان حاجی محمودی استاد اخلاق من بودند و در زمینه 

تعارف و دفاع از سلامت شهروندان« همچون گذشته در این مسیر پیشرو خواهیم بود دار بودند و ما هم »با نظارت بی استاد حاجی محمودی سکان 

 .بریمپیش میت غذا و دارو اقدامات را به کنیم و باروحیه انقلابی در معاونو بستر را فراهم می 

ها فراهم کنیم تا به مراکز بیرونی برای تهیه دارو مراجعه نکنند؛ سعی  وطنان را در بیمارستاندکتر غفارزاده متذکر شد: باید نیازهای دارویی هم

کرد: در زنجیره تأمین دارو سعی داریم شرایط خوبی که    وی تصریح.  عنوان یک مدل و الگو سرلوحه فرایندهایمان قرار دهیمداریم این مسئله را به 

های اقتصادی مطرح است های مناسب و بستر خوبی مهیا شده است. اما در شرایط کنونی که بحث آمده است را حفظ کنیم چرا که زیرساختپیش

 .نباید از سلامت مردم غافل شویم باید تولید به همراه سلامت در دستور کارمان باشد

دار رصد سلامت شهروندان« را به عهده داریم؛ گفت: مجموعه اقلام سلامت  غفارزاده به اشاره به اینکه ما در حوزه معاونت غذا و دارو »سکان   دکتر

 .کنیمدر بحث دارویی، بهداشتی، غذایی و... را با نظارت دقیق پیگیری می 

درستی  شوند؛ خاطرنشان کرد: باید تلاش کنیم به ا فرصت و هم تهدید محسوب میمعاون غذا و داروی دانشگاه با بیان اینکه منابع انسانی برای م

های مردم را در زمینه تنیده شده است همچنین تلاش داریم هزینهو با سازماندهی مناسب به نیروی انسانی بنگریم چرا که با منافع اقتصاد درهم

انع قانونی باید داشته باشیم و با این فرمان از سلامت مردم دفاع کنیم، در شرایط خوبی  وی ادامه داد: برخورد منطقی با مو    .تهیه دارو کاهش دهیم

 .در منطقه نیستیم چرا که خیلی از دشمنان سعی دارند به ما آسیب بزنند با تهدیدات زیادی مواجهه هستیم

یم؛ گفت: در دارو چیزی کم نداریم باید بدون تعارف تلاش  عنوان »مدافعین سلامت« وظایف مهمی به عهده داردکتر غفارزاده با بیان اینکه ما به 

به فرمایشات اخیر و تأکیدات مقام معظم رهبری،  وی باتوجه   .رحمانه برخورد کنیمکنیم که چیزی از زنجیره دارو کم نشود و با افراد سودجو بی 

اتفاق یعنی اینکه ما کوتاهی   هاییادآور شد: نباید دارو در بازار سیاه موجود باشد اما در زنجیره داروخانه  بیمارستانی کمیاب یا اصلاً نباشد این 

وطنان خارج و منهدم شود چرا که طورکلی از زنجیره استفاده همایم نباید این امر را در کشور شاهد باشیم، همچنین کالای قاچاق باید به کرده

زیاد و جدی مواجهه هستیم اما همکاری خوب و مستمر این معاونت با ستاد  های  زند البته که در این زمینه با چالشسلامتی مردم می آسیب به 

 .ایم با نگاه علمی و درست به این مقوله نگاه و حرکت کنیمقاچاق دارو کمک کرده و توانسته 

نزدیک شاهد بودیم خیلی از  آفرینی« کردند، از »مجموعه غذا و داروی دانشگاه حماسه ۱۹دکتر غفارزاده خاطرنشان کرد: در دوران پاندمی کووید 

 .تک این عزیزان را داردهای قاچاق نزدیک بود جان خود را در این راه از دست بدهند، جای قدردانی از زحمات تکهمکاران در کشف محموله

دانشگاه و همکاران  وضیح اینکه در مراسم تکریم و معارفه معاونت غذا و داروی دانشگاه، از زحمات دکتر منان حاجی محمودی توسط ریاست  ت

های بیمارستانی با هدایایی تقدیر شد و مهندس مهدی گلپایگانی مجری برنامه بود که  معاونت غذا و دارو، دانشکده داروسازی و مجموعه داروخانه 

دماتی که ارائه داده  در ابتدای سخنرانی معاونین سابق و جدید غذا و دارو و ریاست دانشگاه توضیحات مبسوطی در خصوص معرفی این افراد و خ

 .اند، مطرح کرد
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رئیس اجرایی  معاون  )ره(بازدید  خمینی  امام  بیمارستانی  مجتمع  کلینیک  مهدی  ملی  پروژه  از  دکتر  ،  جمهور 

 ها استقناعتی: مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( چهارراه برخورد تمدن

علوم پزشکی تهران از پروژه   رئیس دانشگاهجمهور به همراه دکتر حسین قناعتی  دکتر سید صولت مرتضوی معاون اجرایی رئیس 

 .ملی مهدی کلینیک مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بازدید کردند

 

دکتر سید صولت   ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۷شنبه  مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، عصر سه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

جمهور به همراه دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه  مرتضوی معاون اجرایی رئیس 

ریزی منابع دانشگاه ، دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، دکتر علی اعتمادیان مدیرعامل پروژه مهدی کلینیک و جمعی یریت و برنامهمد

ترین و مجهزترین طرح حوزه سلامت کشور پروژه ملی مهدی کلینیک مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(  از مسئولین دانشگاه و مجتمع از بزرگ

 .ید کردندبازد

از پروژه ملی مهدی کلینیک مجتمع بیمارستانی    بازدید  و   حضور  علت :  گفت  عمومی   روابط   و   ارتباطات  روز    جمهور ضمن تبریکمعاون اجرایی رئیس 

به بنا  )ره(  از  دستور    امام خمینی  من  بازدید  این سومین  درواقع  و  بود  با   ..است  پروژه  این   ریاست محترم جمهور  بیمارستان  این  افزود:  وی 

  از    بنابراین   تکمیل پروژه را نداد  کفاف   خیرین  منابع   آمد  وجود   به  اقتصاد  و   ارز    وانفعالاتی که در بازارهاده شده بود و به لحاظ فعلبنان  خیرین   کمک

 .های مطلوبی به این پروژه صورت گرفته استدانشگاه علوم پزشکی تهران کمک منابع هم و ۵۶ ماده عمومی منابع محل

برداری برسد. البته برای تکمیل آن  تر به بهره چه سریع هر   همت ساعی دارد تادکتر مرتضوی تصریح کرد: پروژه ملی مهدی کلینیک نیاز به یک  

میلیارد تومان   ۲۷۰برداری، این منابع را تأمین کنیم و  بهره   برای  آینده  ماه  چند   طی  شدیم  متعهد  ما  که   استمیلیارد تومانی شده    ۳۰۰بینی  پیش

شد خواهد  تأمین  درمان  و  بهداشت  وزارت  منابع  و  مستضعفان  بنیاد  عمومی،  منابع  محل  از  الله  انشا  که  دارند  نیاز  تجهیزات  برای   .اعتبار 

رسانی تکمیل شود  د گفت: موضوع دیگر مربوط به تکمیل طرح احداث درمانگاه است تا این حلقه خدماتوی در تکمیل این بخش از سخنان خو

 .کنند اقدام  که قرار شد استانداری تهران با همکاری دانشگاه علوم پزشکی نسبت به احداث درمانگاهها

  به   متعلق  بیمارستان  این   شاید مردم فکر کنند که :گفت   است  کشور  کلبه   متعلق  بیمارستان  این  اینکه  بر  تأکید  با   جمهورمعاون اجرایی رئیس 

 نقاط  اقصی  از   دارند  تخصصی  فوق   هایدرمان  به  نیاز  که  بیمارانی   به ایران است وبه امید خدا در آینده نزدیک  متعلق  کهدرحالی   است   تهران

میدوارم در آینده نزدیک عملیات اجرایی همراه سرا بیمارستان آغاز تا همراهان  اظهار کرد: ا  . ویمراجعه کنند  بیمارستان  این   به  توانندمی  کشور

 .بخشی برخوردار شوند آرامش و مطمئن مکان  بیماران از یک
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انقلاب  جمهور از پروژه بزرگ مهدی کلینیک گفت: به لطف خدا بعد از پیروزی  اجرایی رئیس   دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، در بازدید معاون

قبلاً پزشکان ما پاکستانی و هندی بودند ولی الآن همه ایرانی هستند و همچنین    شد   ارائه   سلامت   نظام   در   ایاسلامی خدمات بسیار گسترده

زندگی  به  امید  میپیشرفته  بسیار  خدمات  ما  و  پیداکرده  افزایش  سال  ۳۰  حداقل   میزان  ارائه  را  شاه  .کنیمای  که  مطلب  این  بابیان  بیت وی 

ن  توامی  فقط  بگویم  را  مرکز  این   ( است گفت: من اگر بخواهم ارزشره )خمینی  امام  بیمارستانی  مجتمع   های دانشگاهی ما و سرآمد آنبیمارستان

  و    عملیاتی  کارهای  ،   اطلاعات  درواقع  و    مراجعات داشته باشد  از   بالا  حجم  با   نژادی  تنوع  همهاین     این مطلب را بگویم که در کمتر جایی از دنیا

 .ها استنظیر است اینجا چهارراه برخورد تمدنشود بی درمانی که درمجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( انجام می  و  تحقیقاتی

هرستان به  رئیس دانشگاه با اشاره به احداث همراه سرا در اطراف بیمارستان گفت: متأسفانه ما همراه سرا نداشتیم و به ازای هر بیماری که از ش

امروز مقدماتی میسر شد کهنفر همراه می    ۲کند حداقل  این مرکز مراجعه می  در مجاورت شمال   که  زمینی  خیرین  از  یکی  کمک  با   آید که 

 .شود  ساخته سرا همراه  هزار  شا الله ان  خیرین همت با و گیرد قرار ما اختیار در  بیمارستان است 

دانید این  طور که میهمان  است(  ره)  خمینی  امام  بیمارستانی  مجتمع   پروژه ملی مهدی کلینیک درواقع تکمیل ظرفیتدر ادامه دکتر قناعتی گفت:  

بیماری ارتوپدی،  مراجعه  مرکز   ، کشور  در  سرطان  مرکز  پیشرفتهبیمارستان  )قلب،   تمام  مرکز  همچنین  و   اعصاب  علوم   زنان،    های  پیوندها 

ها متعهدترین  و   بااخلاق  از   یکی    کادر درمان مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(  و  پزشکان   که  بگویم  توانممی   جرات  به  من   کلیه،ریه،کبد( است

با تمام وجود کار میدر دنیا هستند که بدون چشم  به داشتی و  این نگین درخشان متعلق  ایران استنظام سلامت جمهوری اسلامکنند و   . ی 

افتتاح مراکز در حال احداث دانشگاه علوم پزشکی تهران حدود    با   دهیم کهوی در پایان سخنان خود گفت: ما این نوید را به مردم عزیزمان می 

 مسئولین   دولت،   کمک  با  کشور   درمان  ٔ  درزمینه   را  درخشانی   و  خوب   بسیار  آینده   شد و انشا الله  خواهد  اضافه  ما  سلامت   حوزه   چهار هزار تخت به

 .بینی خواهیم کردپیش    خیرین و دانشگاه ،

انه سام   و   )ره(  خمینی  امام  بیمارستانی  مجتمع  در   واقع   توضیح اینکه در حاشیه این بازدید از پژوهشکده فناوری ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی

 .شد بازدید  جراحی رباتیک سینا

 

 نشجوئی علوم و فناوری های نوین در پزشکی برگزار شداولین و بزرگترین جشنواره دا

اولین و بزرگترین جشنواره دانشجویی علوم و فناوری های نوین در پزشکی با محورهای ارائه پوستر، چکیده پژوهش، اختراعات،  

 .شرکت های دانش بنیان و ارائه ایده های فناورانه با حضور جمعی از استادان و دانشجویان برگزار شد

 



70 
 

، اولین و بزرگترین  ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۷دانشکده فناوری های نوین پزشکی، سه شنبه    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

علوم پزشکی تهران؛ دکتر سعید سرکار،    رئیس دانشگاهجشنواره دانشجویی علوم و فناوری های نوین در پزشکی با حضور دکتر حسین قناعتی،  

 رئیس ستاد توسعه فناوری نانو؛ دکتر حسین قنبری، رئیس دانشکده فناوری های نوین پزشکی برگزار شد.  

  از   ۷۰شد. مرحوم استاد کابلی وقتی در سال  دکتر حسین قناعتی گفت: هر کس می خواهد مسیر رشد خوبی داشته باشد باید برنامه روشنی داشته با

 گذاری  پایه تکنولوژی و علوم تحقیقات مرکز آن از بعد.  باشند ارتباط در هم با  پزشکی در صنعت و علم که کنیم  کاری باید ما گفتند آمدند آمریکا

نشگاه علوم پزشکی تهران به خود باوری  دا  در  ما.  بینیم  می  جراحی  و  رباتیک  و   سلامت  تکنولوژی  تولیدات  در  باور  غیرقابل  تحولاتی  امروز.  شد

هکتاری برای ساخت و توسعه شرکت های دانش بنیان    ۲۷رسیده ایم. وی افزود: یک از مسایل مهم توجه به فناوری است . در حال حاضر فضای  

آینده نگری است. دنیای تکنولوژی   بگویم  خواهم  می   که   بعدی  نکته .  است  آن   توسعه  و   فناوری  از  حمایت  ما  استراتژی   که   چرا   در نظر گرفته ایم

رن روش با سرعت پیش می رود و ما نیاز به آینده نگری در فناوری داریم. با امکانات و بودجه کم باید هوشمندانه عمل کنیم. روش اپروچ غیر متقا

هوشمندانه عمل کنیم. همانطور که در علم اقتصاد افراد    مناسب کشور ماست برای رسیدن به قافله علم جهانی. ما باید در تکنولوژی پیشرفت و 

 خبره می دانند چگونه بازار را اداره کرده و موفق شوند باید آگاه به مسایل روز و سیاست و باید روانشناس باشیم.  

ن و اسلام در واقعیت متفاوت  رئیس دانشگاه خاطرنشان کرد: ما در کشور اسلامی زندگی می کنیم که به این کلمه ظلم شده است. تلقی از دی

صولات است زیرا در مسیری که آمدیم نتوانستیم تلقی از دین و عدالت را درست اجرا کنیم لذا باید در نگاهمان بازنگری کنیم. باید نگاهی به مح

 درست و واقعی انقلاب اسلامی بیاندازیم مانند شهید سلیمانی وسایر شهدای دیگر.  

  مردم   سلامت   برای  تلاش   و  زحمت  اینکه  ضمن   دهد ولز رشد دیگران لذت میبردبهبود وضعیت می شود دیگران را رشد می انسان باخدا باعث  

 . کند می ایجاد معنوی رشد

  خواهد   آنجا  کاری  هر  الهی  مدد  به   کند  فکر   الهی  انسان  اگر.  است  شدنی  چیز  همه  زیرا  نمیشناسم  را  "نمیشود"  کلمه:  کرد  اضافه  دانشگاه  رئیس

کنید. انسان با نیت قربه الله بهجت و وسعت در خود ایجاد می کند. ان شاءالله دانشگاه علوم پزشکی تهران در بحران    تقویت   را   الهی  دید..  شد

 امروزی با استقامت و پافشاری بتواند پیشتاز و سرآمد در تکنولوژی باشد. 

ب  رسالت دانشکده فناوری های نوین پزشکی، تربیت نیروهای   :ه حاضرین گفتدر ابتدای مراسم، دکتر حسین قنبری، ضمن عرض خیرمقدم 

متخصص و فناور و توسعه فناوری های پیشرفته در حوزه سلامت است و به عنوان دانشکده نسل جدید می تواند کانون توسعه فناوری و تربیت  

ی عملی و مهارتی و همچنین آموزش مبانی فناوری داریم و برنامه های  فناور باشد. ما با نگاه تحولی در همه حوزه ها، تاکید زیادی بر آموزش ها

  آموزشی و کوریکولوم های خود را بر همین مبنا بازنگری خواهیم کرد. در حوزه پژوهشی نیز با رویکرد توسعه پژوهش های کاربردی و هدفمند، 

مل نوشته و اولین پایان نامه محصول محور را اجرا کرده ایم. هم  جزو اولین دانشکده هایی هستیم که برای پایان نامه محصول محور دستورالع

ضایی  اکنون نیز با رویکرد آموزش فناوری و مبانی کسب و کار به دانشجویان برنامه هسته های دانشجویی فناور را تدوین و اجرایی کرده ایم و ف

کرده ایم. رویکرد ما در دانشکده این است که بتوانیم دانشجوی کارآفرین    در دانشکده به عنوان مرکز نوآوری هسته های دانشجویی فناور راه اندازی

مایت  تربیت کنیم تا نیازی به استخدام و دغدغه ای برای آینده شغلی خود نداشته باشد. در این انجام این رسالت مهم، امید است با همراهی و ح

نامه ریزی منظم برای توسعه همه جانبه فناوری در حوزه سلامت با سرعت  رئیس محترم دانشگاه، توسعه و تجهیز زیرساخت های دانشکده و بر 

بنیان، و  بیشتری انجام شود. امروز در این جشنواره ارائه آثار دانشجویان در محورهای ابداعات و اختراعات، ایده بازار، شرکتها و محصولات دانش  

 .ده و در نهایت برترین آنها انتخاب خواهند شدابتکارات دانشجویی در حوزه آموزش و پژوهش به داوری گذاشته ش

گ است  در ادامه مراسم، دکتر سعید سرکار، گفت: واژه های علم و فناوری مانند دو بال یک پرنده هستند. در نگاه اول درخت تنه ایی با شاخ و بر

ریشه ای است که در خاک دارد. با ریشه تغذیه می    اما در نگاهی عمیق تر اگر آن درخت میوه ای می دهد و به ثمر نشسته است در واقع علت آن

کند و رشد می کند. ریشه همان علم است و علم فوندانسیون حرکت و اگر علم نباشد رشد ابتر می ماند. اگر ما در مسیر علم حرکت نکنیم در  

https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
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داشته باشیم وگرنه کپی کار می شویم. با این رفتار  توسعه فناوری به جایی نخواهیم رسید. زمانی می توانیم مرزهای جدید را بپیمانیم که فناوری  

بود هر   مقلد و دنباله رو میشویم و حرف جدیدی نخواهیم داشت که به دنیا ارائه کنیم. مقوله بعدی فناوری است، علم به تنهایی کافی نیست. توانا 

رد. لازمه توانایی دانایی است ولی لزوما هر که دانا شد توانا نیست.  که دانا بود، یک زمانی توانایی داشتن سواد بود ولی امروز دیگر این معنا را ندا

بار بیاورند.    اگر توانایی مبتنی بر دانایی باشد رشد و زایش دارد. توانایی هایتان را تقویت کنید و به استادان می گویم که دانشجویان شان را توانا

التحصیل پزشکی فردا می تواند جراحی کند اما در علوم پایه بیشتر دانا تربیت می کنند.  البته که وضعیت در پزشکی بهتر از علوم پایه هست. فارغ  

توانا  دانشجویان ما خوب می فهمند، خوب می بینند، خوب می شنوند ولی دریغ از اینکه کاری انجام بدهند. شما باید از استادان خود بخواهید تا  

 fastروی هر چالشی فکر بکنید و بیاندیشید و خلاقیت داشته باشید. دانشجویان ما دچار    تربیت شوید. مبحث بعدی این است که خلاق باشید.

information   شده اند می دانید که فست فود ضررهایی برای گوارش داردfast informatin  .هم همان ضررهایی را برای مغز شما دارد

د شماره تلفن دیگر حفظ نیستیم. شما باید فکر بکنید و از مغز خود کار  ماشین حساب که آمد حساب کتاب یادمان رفت. حافظه تلفن باعث ش

ی  بکشید. وی افزود: دنیا دنیای خلاقیت است. امروزه در حال انتقال به اقتصاد دانش بنیان هستیم و لازمه آن خلاقیت است. واژه بعدی که م

ئولیت پذیر تربیت کند. امروزه دانشجوی ما احساس بی هویتی می کند  خواهم به شما بگویم مسئولیت پذیری است. دانشگاه باید دانشجویان مس

بیم  و ما استادان مقصریم. شما قربانی تفکر غلطی هستید که فکر کردیم ایرانی بودن در تضاد با اسلامی بودن است. اگر ایرانی و ملیت را بکو

ایرانی بودن و اسلامی بودن نیست بلکه این هم مانند دو بال پرنده اسلام رشد خواهد کرد در صورتی که این تفکری غربی است. هیچ تضادی در  

است که می تواند به پیشرفت مملکت کمک کند. مقام معظم رهبری نیز روی تقویت هویت ملی جوانان تاکید کرده اند. جوان امروز هویت خود 

خود بمانید. دانشجوی ما روی دوش ملت رشد می کند ولی این را  را نمی شناسد در صورتی که باید به ژن خود افتخار کنید و با غرور در مملکت 

نی است  متوجه نیست. برای ملیت خود مسئولیت پذیر باشد و بمانید و ایران خود را بسازید. تفاوت بین قهرمان و پهلوان این است که پهلوان قهرما

توانیم پهلوانان علمی داشته باشیم. سعی کنید به اوج برسید قهرمان  که با نیت الهی بر سکوی شکوه می ایستد و خدمت به جامعه می کند. ما می  

 بشوید و با خدمت به جامعه خود پهلوان شوید. 

ی موسیقی  بعد از قسمت اول جشنواره، استادان از آثار دانشجویی که شامل پوستر و چکیده پژوهش بودند دیدن و به ارائه آنها را داوری کردند. اجرا

کر دانشگاه علوم پزشکی، استندآپ کمدی و اجرای مسابقه از برنامه های هنری و سرگرمی این جشنواره بود. سپس تعدادی از  زنده، اجرای گروه 

 دانشجویان مدعو، پایان نامه خود را در پنج دقیقه ارائه دادند. 

سخ یک  دانشگاه،  روانپزشکی  گروه  علمی  هیات  عضو  و  روانپزشک  مکری،  آذرخش  دکتر  مراسم  ادامه  کرد. در  ایفاد  انگیزشی   نرانی 

بعد از پذیرایی و صرف نهار، دکتر رضا فریدی مجیدی، معاون پژوهشی دانشکده فناوری های نوین پزشکی درباره تجربه خود در تاسیس شرکت  

عه فناوری سلامت  دانش بنیان، ایده های فناورانه و هسته های دانشجویی فناور صحبت کرد. بعد از آن دکتر محمدرضا منظم، رئیس دفتر توس

 وزارت بهداشت نیز ضمن سخنرانی بر برگزاری این جشنواره در سالهای آتی تاکید کرد.

 در پایان به ارائه های برتر در زمینه ثبت شرکت دانش بنیان، پژوهش و ایده های برتر جوایزی اهدا شد. 
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 دانشجویان 

 الملل دمشق بازدید کرد الملل دانشگاه از شرایط و امکانات خوابگاه پسرانه دانشجویان بینمعاون بین

الملل دمشق بازدید و ضمن  الملل دانشگاه برای دومین بار از خوابگاه پسرانه دانشجویان بین دکتر محمد حسین آیتی، معاون بین 

 .ها قرار گرفتهای آن دغدغهگفتگو با دانشجویان در جریان مسائل و 

 

انجام شد، دکتر سید    ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۸الملل، در این بازدید که یکشنبه  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

الملل، دکتر سیدرضا حسینی سده، الملل معاونت بینر توسعه امور بین الملل، دکتر آرمان زرگران، مدیمهدی رضایت، معاون آموزشی پردیس بین 

بین معاونت  پشتیبانی  و  منابع  توسعه  بینمدیر  پردیس  فرهنگی  و  دانشجویی  معاون  اثناعشری،  کوثر  دکتر  و  داشتندالملل  حضور  نیز   .الملل 

، مسئول خوابگاه پسرانه دمشق، به بررسی شرایط این مجموعه از جمله  الملل دانشگاه و هیأت همراه در گفتگو با بابک باباییدر آغاز معاون بین

 .های ورزشی و مطالعه پرداختندسالن

ی  این گروه سپس با حضور در واحدهای مختلف خوابگاه دمشق از نزدیک با دانشجویان دیدار و وضعیت و امکانات داخلی هریک از واحدها را بررس

 .کردند

ها نسبت به تعداد نفرات و پایین بودن سرعت اینترنت را  ن اعلام رضایت از شرایط خوابگاه، کم بودن فضای اتاقدانشجویان طی این دیدار ضم

 .های خود دانستندترین دغدغهمهم

  هایهایی در خصوص اعطای بورسیه تحصیلی، تسریع در روند صدور روادید و امور کنسولی و برگزاری برنامه ها همچنین به طرح درخواست آن

 ها نیز پرداختندفرهنگی و ورزشی در محیط خوابگاه

بین معاون بین امور  از مدیر توسعه  نیز  بینالملل دانشگاه  الملل و معاونان آموزشی و دانشجویی و  الملل، مدیر توسعه منابع و پشتیبانی معاونت 

بین  پردیس  دغدغه فرهنگی  تا  خواست  حوزهالملل  در  دانشجویان  برهای  را  مرتبط  آن های  رفع  به  نسبت  و  کرده  کنندرسی  اقدام   .ها 

دانشجو از کشورهای افغانستان، پاکستان، هند، کشمیر،    ۱۱۵نفر، در حال حاضر پذیرای    ۱4۰توضیح اینکه خوابگاه دمشق در پنج طبقه و با ظرفیت  

 .عراق، لبنان، اندونزی، غنا، گامبیا، زیمباوه، تانزانیا، نیجریه و سیرالئون است 
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 همکاری و مشارکت 

ها در دستور کار  نظارت مستمر بر داروخانه :مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت خبر داد

 های غذا و دارومعاونت

های علوم پزشکی  های غذا و داروی دانشگاه مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت بر نظارت مستمر معاونت

 .پوشش تاکید کردهای تحت  بر داروخانه

 

های های علوم پزشکی بر داروخانه های غذا و داروی دانشگاهمدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت بر نظارت مستمر معاونت

 .تحت پوشش تاکید کرد

ابلاغی ازکتر علیرضا رحیمد به تکالیف قانونی حوزه غذا و دارو طی  به وبدا گفت: در راستای عمل  ها و های غذا و داروی دانشگاه معاونت   نیا 

 .های تحت پوشش بازدید به عمل آورندهای علوم پزشکی کشور خواسته شده که به طور مداوم از داروخانهدانشکده

تحت پوشش  های  های علوم پزشکی باید حداقل فصلی یکبار و سالی چهار بار از داروخانههای غذا و داروی دانشگاهکه معاونتوی با بیان این

های علوم پزشکی در راستای بهبود خدمت رسانی بهتر به مردم و بیماران  های تحت پوشش دانشگاه بازدید کنند، گفت: نظارت بر عملکرد داروخانه

 .موثر است
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قهرمانان   لیگ  دوپینگ  و  پزشکی  ناظر  عنوان  به  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو  حضور 

 طقه غرب آسیاآسیا در من2022

آسیا در منطقه  2022کنفدراسیون فوتبال آسیا از حضور دکتر توحید سیف برقی به عنوان ناظر پزشکی و دوپینگ لیگ قهرمانان  

 .غرب آسیا خبر داد 

 

در منطقه غرب ۲۰۲۲فدراسیون فوتبال، مسابقات لیگ قهرمانان آسیا  به نقل از سایت رسمی   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

اردیبهشت ماه در حالی ادامه خواهد داشت که با اعلام    ۷فروردین ماه در شهرهای ریاض، جده، دمام و بریده آغاز شده است و تا    ۱۹آسیا از  

 .کی و دوپینگ در این مسابقات حضور داردکنفدراسیون فوتبال آسیا دکتر توحید سیف برقی از ایران به عنوان ناظر پزش

 

 رئیس دانشکده توانبخشی در پیامی فرارسیدن روز ملی گفتاردرمانی را تبریک گفت

 .دکتر سید احمدرضا خاتون آبادی رئیس دانشکده توانبخشی روز ملی گفتار درمانی را به اساتید، کارکنان و دانشجویان تبریک گفت 

 

 

 

 

 

 

 

 

دانشکده توانبخشی، به مناسبت روز ملی گفتاردرمانی دوم اردیبهشت دکتر خاتون آبادی این  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

 .روز را به اساتید، کارکنان و دانشجویان کشور ودانشکده توانبخشی تبریک گفت
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 :متن پیام به شرح زیر است

روز استاد سخن سعدی شیرازی که بنام روز ملی گفتاردرمانی نیز نام گرفته است را خدمت جامعه بزرگ گفتاردرمانی کشور بخصوص گروه  زاد

گفتاردرمانی دانشکده توانبخشی دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک و تهنیت عرض می کنم. از آنجایی که دانشگاه علوم پزشکی تهران براساس  

معظم رهبری بعنوان نماد عالی آموزش کشور محسوب می شود انتظار می رود دانشکده ها و گروه های آموزشی آن نیز به همین  فرمایش مقام  

د عنوان شناخته شوند و خداوند متعال را شاکریم که گروه گفتاردرمانی دانشکده توانبخشی با سه مقطع داخلی و یک مقطع بین الملل با اساتی

خود در بین سیزده دانشکده توانبخشی کشور می درخشد و این مرهون تلاش جمعی اعضای هیئت علمی، کارکنان و    پرتلاش و اخلاق مدار

همیت  دانشجویان عزیز آن می باشد. گفتاردرمانی نماد ارتباط می باشد که با توجه به اینکه ارتباط اصل اول یک جامعه پویا و کارآمد است از ا

نیازمند افزایش ارتباط و به تبع آن افزایش کیفیت زندگی است. نهایت تلاش فعالیت های بالینی در توانبخشی ارائه  بالایی برخوردار است و آینده 

عانت  خدمت خالصانه، صادقانه و کارآمد به جامعه نیازمند خدمات توانبخشی است که در صدر برنامه های دانشکده قرار دارد و از خداوند طلب است

 .در این مسئولیت دارم برای توفیق بیش از پیش

 .برای همه همکاران گرامی در گروه گفتاردرمانی و دانشجویان عزیز از خداوند متعال سلامتی، سربلندی و سعادت دنیا و آخرت را خواستارم

 

زیر میزی، یکی از خطوط قرمز وزارت بهداشت    :مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت

 است

بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت گفت: مردم عزیز می توانند هرگونه اضافه پرداختی و یا درخواست برای  مدیرکل  

 .اطلاع دهند، و مطمئن باشند که ما پیگیری می کنیم  190مبلغ اضافی را به سامانه 

 

زیرمیزی و تخلف معدودی از پزشکان، بیان کرد: تعداد پزشکانی که  دکتر علیرضا رحیم نیا در گفت و گو با وبدا، در پاسخ به مطلبی در مورد پدیده  

ممکن است درخواست زیر میزی کنند، نسبت به جمعیت جامعه پزشکی، بسیار محدود است و توسط معاونین درمان دانشگاه ها و سازمان نظام  

رت بهداشت بحث زیر میزی است، افزود: پدیده زیرمیزی بیشتر وی با بیان اینکه یکی از خطوط قرمز وزا  .پزشکی با آنها برخورد قانونی خواهد شد

است.   به همکارانی مربوط می شود که جراحی ها را انجام می دهند؛ مردم عزیزمان باید بدانند که بهترین راهکار، محدود کردن فعالیت این افراد 

 .دولتی انجام می دهند و بیمار هزینه اضافی پرداخت نمی کند ما در اکثر رشته ها پزشکان خوشنامی داریم که اعمال جراحی را با تعرفه های
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  ۱۹۰سامانه    ۵مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت در ادامه تصریح کرد: هموطنان عزیز می توانند گزارش موارد را به داخلی  

اشت و اداره نظارت بر درمان معاونت درمان، رصد می شود. لذا  اطلاع دهند. این سامانه توسط اداره بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهد

می    مردم عزیز می توانند هرگونه اضافه پرداختی و یا درخواست برای مبلغ اضافی را به این سامانه اطلاع دهند، و مطمئن باشند که ما پیگیری

 .نیز معرفی می شوند و طبق قانون با آنها برخورد خواهد شدکنیم، خاطیان علاوه بر اینکه هزینه اضافی را باز می گردانند، به تعزیرات  

 

 نشست مشورتی رئیس دانشکده توانبخشی با معاون درمان دانشگاه

 .وانبخشی، نشست مشورتی با دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه برگزار شددر راستای ساماندهی کلینیک های دانشکده ت

 

 

 

 

 

 

 

 

  سعید   دکتر  حضور  با  ۱4۰۱  فروردین  ۳۱  چهارشنبه  روز  نشست  این  توانبخشی،  دانشکده روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 .شد برگزار  همراه هیئت با دانشکده رئیس آبادی خاتون احمدرضا سید دکتر و دانشگاه درمان معاون ناطقی

ده است  در این نشست ابتدا دکتر خاتون آبادی اظهار کرد: پیرو موارد مطرح شده در جلسه قبلی، تغییراتی در حوزه درمان دانشکده توانبخشی رخ دا

وی افزود: در راستای بهبود   .هوشنگ دادگر به عنوان مدیر درمان و توانبخشی دانشکده ارائه خواهد شدکه روند فعالیت ها با مسئولیت دکتر  

ر  فعالیت کلینیک های توانبخشی دانشکده و بررسی ضرورت انسجام و ارائه خدمات درمانی یکپارچه، در حال حاضر درمانگاه شنوایی شناسی، گفتا

گروه آموزشی مربوطه اداره می شود و فقط درمانگاه فیزیوتراپی است که به طور مستقل و مسئول کلینیک،  درمانی و کار درمانی دانشکده زیر نظر  

 .در فضایی مجزا به بیماران ارائه خدمت می کند که برای انسجام آنها نیاز به راهنمایی و مشورت است

ی بخش های توانبخشی بیمارستان ها در راستای اعتبار و افزایش در ادامه دکتر خاتون آبادی ضمن اشاره به مکاتبات مرتبط به ضرورت سامانده

 .کیفیت، آمادگی دانشکده توانبخشی را برای ارائه خدمات مورد نیاز در زمینه ارتقای کیفیت و خدمات به بیمارستان ها اعلام کرد

ارائه خدمات در دان ارائه کرد و از تغییرات صورت گرفته در بحث  دکتر دادگر نیز ضمن قدردانی از برگزاری این جلسه گزارشی از نحوه  شکده 

ادهای  مدیریت درمان و تهیه برنامه عملیاتی سخن گفت و تصریح کرد: حوزه درمان در دانشکده حوزه جدیدی است و برنامه تهیه شده با ارائه پیشنه 

بیمارستان های تابع دانشگاه تهیه شده است که امید    اعضای هیئت علمی و با پایش میزان فعالیت گروه ها در کلینیک های توانبخشی دانشکده و

 .است با حمایت این معاونت از نظر ساختاری و کیفیت ارتقا یابد
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دکتر دادگر افزود: ساماندهی کلینیک های دانشکده برای ارائه خدمات بی نقص به بیماران و تحقق اهداف دانشکده ضروری است و انسجام آن  

 .مد نظر استبه صورت یک واحد یکپارچه 

  ریزی ¬هدکتر ناطقی اظهار کرد: با توجه به تقاضای مردم و میزان جمعیت سالخوره کشور و همچنین نیاز به ارائه خدمات با کیفیت به بیماران، پای

نیاز استتوانبخ  های  کلینیک  فعالیت وابسته به    وی افزود: کلینیک های  .شی به بهترین شکل در قدم اول فعالیت ها پیش بینی شده و مورد 

دانشگاه علوم پزشکی تهران در محیطی آموزشی فعال هستند و خدمات درمان به صورتی که بستر آموزش را فراهم کنند ارائه می شود لذا توجه  

یازهای  به آموزش بسیار مهم است. در همین راستا می بایست نقشه عملی گروه متناسب با دیدگاه دانشکده طراحی و تعریف شود تا به طور جدی ن

دانشکده بررسی و تامین شود. گسترش خدمات توانبخشی نیاز به جذب هیئت علمی را افزایش می دهد، لذا برگزاری جلسه مشترک با واحد نظارت  

 .بر درمان و تهیه چک لیست جدید باید در دستور کار قرار گیرد

ز به نیروی هیئت علمی، بهبود فعالیت درمانگاه های دانشکده، انعقاد در ادامه در خصوص استقرار خدمات توانبخشی در بیمارستان ها، اعلام نیا

 .تفاهم نامه با بیمارستان ها بحث و تبادل نظر شد

 

مدیر حقوقی دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان دبیر کارگروه علمی و ارزیابی عملکرد مدیریت های  انتصاب  

 کشوری  10حقوقی منطقه 

مدیر کل حقوقی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در ابلاغی شاهین ساحلی مدیر حقوقی دانشگاه را به عنوان دبیر کارگروه 

 .کشوری منصوب کرد 10منطقه علمی و ارزیابی عملکرد 

 

، با توجه به سیاست های اداره کل حقوقی وزارت بهداشت برای دفاع از حقوق دولت و تنظیم روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

آموزشی و تبادل اطلاعا، مدیریت های حقوقی دانشگاهای سراسر کشور   لوایح و یکسان سازی روند دفاع در محاکم قضایی و برگزاری دوره های

همچنین مقرر شد دبیر    در چند گروه تقسیم بندی شده تا از این پس تحت هماهنگی و نظارت دبیر تعیین شده نسبت به موارد فوق اقدام کنند.

دهد و نتایج و گزارش های آن به اداره کل حقوقی وزارت بهداشت  تعیین شده عملکرد مدیریت های حقوقی مطروحه را مورد ارزیابی و پایش قرار  

 ارسال کند.
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 سایت اختصاصی جام جهانی کوچک راه اندازی شد 

رونمایی کرد.  mwcup.tums.ac.ir روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران از سایت اختصاصی جام جهانی کوچک به نشانی

در مرکز طبی کودکان برگزار می    1401، چهارمین دوره جام جهانی کوچک خرداد  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 شود. این جام با جام جهانی فوتبال که هر چهارسال یکبار برگزار می شود شبیه سازی شده است و در آستانه این رقابتها و با

مشخص شدن قرعه ایران کلید می خورد. کودکان بیمار مرکز طبی کودکان با پیراهن تیم ملی ایران مسابقه می دهند و سه تیم از  

فوتبالیست ها، هنرمندان و اعضای هیئت رئیسه با کودکان بازی می کنند. بنیانگذار این رقابت ها دکتر نیما رضائی استاد بین المللی  

 .تهران استدانشگاه علوم پزشکی 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران: دکتر سادات سید باقر مداح 

در پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران فرازی شنیدنی از زندگی نامه استاد برجسته رشته پرستاری، برگرفته از کتاب  

 .تاریخ شفاهی دانشگاه به اشتراک گذاشته شده است 
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 جشن هشت سالگی تاسیس گروه سلامت و هنر برگزار شد ، همزمان با هفته جهانی نقص ایمنی

همزمان با هفته جهانی نقص ایمنی، با حضور هنرمندان، ورزشکاران، بیماران و خانواده های آنها، جشن هشت سالگی تاسیس گروه  

 .سلامت و هنر در مرکز طبی کودکان برگزار شد

 

اردیبهشت در سالن همایش های مرکز طبی کودکان    ۶، در این مراسم که روز سه شنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

کسانی که به این   برگزار شد، دکتر نیما رضایی، موسس گروه سلامت و هنر یوسرن به تشریح بیماری نقص ایمنی پرداخت و گفت: امیدوارم همه

وی سپس به ایده تاسیس گروه سلامت و هنر اشاره کرد و گفت: پس از بازگشت از   بیماری دچار هستند، به سرعت تشخیص داده و درمان شوند.

گر اداره کرد انگلیس و هنگامی که مدیریت مرکز طبی کودکان را بر عهده داشتم، به این نتیجه رسیدم که می توان بیمارستان را به گونه ای دی

 و شرایط را به گونه ای تغییر داد تا حال کودکان در این فضا بهتر باشد.

و دکتر رضایی، اهمیت سلامت روان کودکان را کمتر از سلامت جسم آنها ندانست و تاکید کرد: اگر حواسمان نباشد که ارتباط خوبی با اجتماع  

هم خانواده ها و کودکان تلاش کنند تا با یکدیگر ارتباط بهتری داشته باشند و حال یکدیگر بچه ها ایجاد کنیم یک نسل افسرده خواهیم داشت لذا  

 را بهتر کنند.

وثر  در ادامه ساناز از بیماران مرکز طبی کودکان، از نحوه آشنایی با گروه سلامت و هنر گفت و نقش این گروه را در بهبود شرایط جسمی خود م

 خواند. 

، مدیر بیمارستان، دکتر ماشاء اله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه، وحیده پیرموذن، مسئول فرهنگی بیمارستان مرکز  سپس از دکتر کاظم رهنما

طبی، مریم شکوری، مترون بیمارستان، دکتر نریمان صدری، از همکاران گروه نقص ایمنی، دکتر صلواتی زاده، اعلایی، دلبری و مرضیه رضایی 

کاف از  ناصری  خیرین،  و  از  آذربایجان  قرقیزستان،  قزاقستان،  ترکیه،  از کشورهای  میهمانان خارجی  و  المللی  بین  داور  فوتبال، علی خسروی  ه 

 افغانستان قدردانی شد. 

د و دکتر ترابی، در این مراسم، ضمن آرزو برای شفای بیماران، دکتر نیما رضایی را از دانشمندان یک درصد جهان و باعث افتخار دانشگاه خوان

 یم.فت: این اتفاق بزرگی برای ماست که دانشمند کشورمان برای مردم قدم بر می دارد و باید به خود ببالیم که چنین اساتیدی در دانشگاه دارگ

ه وی با اشاره به هجمه رسانه ها به گروه پزشکی و نادیده گرفتن خدمات آنها تصریح کرد: خوشبختانه گروه پزشکی توانسته در سالهای اخیر ب

لحاظ علمی رشد بسیار خوبی داشته باشد. این مجلس نمونه بارز و خوبی از همت کادر پزشکی در این حوزه است. قصد داریم جام جهانی کوچک 
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نیز پیام آور سلامت برای مردم باشد این مراسم محرک کوچک برای جلب مشارکت مردم است تا سبک زندگی سالم را سرلوحه زندگی خود قرار  

 دهند.

  اعلایی، بر اهمیت کار خیر در فرهنگ فارسی تاکید کرد و همه انسان ها را از یک پیکر خواند و گفت: کار خیر ماندگار است و هرگز فراموش سپس  

رای تان بنمی شود.عزیزانی که وقت گذاشتند و متفاوت از سایر انسان ها بودند بسیار ارزشمند هستند. از آنهایی که با دغدغه های بسیار در بیمارس

 کار خیر وقت می گذارند قدردانی می کنم. 

نی آیدا از کشور قرقیزستان نیز ضمن قدردانی از دکتر رضایی، کودکان را آینده کشورها دانست و از همگان برای وقت گذاشتن برای آنها قدردا

 کرد و گفت: سلامت خود را قدربدانید و از کودکان حمایت کنید.

 ی از درس هایی که از دکتر رضایی آموختم این بود که کیفیت زندگی مهم تر از طول آن است. دکتر صلواتی زاده نیز گفت: یک

  خسروی، داور بین المللی فوتبال، با بیان خاطره ای از اولین دوره جام جهانی کوچک گفت: در آن زمان نمی دانستم که من هم درگیر بیماری 

به نفع کودکان پنالتی گرفتم و محمد امین به عابدزاده گل زد، هم من و هم محمد امین  سرطان بسیار بدخیم هستم. وقتی در جام جهانی کوچک  

 بهبود پیدا کردیم. آن روز برای دل کار کردم و شفا گرفتم. 

ره های ناصری از کافه فوتبال نیز گفت: در بیمارستان در همین لحظه کادر درمان کار درمانی خود را انجام می دهد و در همین بیمارستان، ستا

 بزرگ فوتبال آمدند و جام جهانی برگزار کردند. در اینجا اتفاق های خوب می افتد و برای جام جهانی با تمام قدرت خواهیم بود. 

 در این مراسم ضمن اهدای هدایایی کوچک به بیماران، کودکان نیز تقدیر نامه هایی را به پاس همراهی تقدیم مدعوین کردند.

 

سرای احسان کهریزک با حضور کادر پزشکی بسیج بیمارستان ضیائیان و دانشجویان پزشکی  ویزیت رایگان 

 دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران انجام شد

کادر پزشکی بسیج بیمارستان ضیائیان به همراه دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران در اقدامی با حضور در سرای احسان  

را تحت معاینه، عمل جراحی سرپایی و مداوا قرار داد؛ در کلیپ تهیه شده اقدامات بسیج بیمارستان کهریزک بیماران این مرکز  

 .ضیائیان در سرای احسان کهریزک به تصویر کشیده شده است
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 مراسم تکریم و معارفه مدیر پیشین و جدید نظارت و توسعه امور عمومی دانشگاه برگزار شد

یر پیشین و معارفه محمود معصومی گودرزی مدیر جدید نظارت و توسعه امور عمومی دانشگاه  مراسم تکریم شهریار ارسیلو مد 

 .برگزار شد

 

ابوالفضل  با حضور دکتر سید    ۱4۰۱اردیبهشت    ۶معاونت توسعه، این مراسم روز سه شنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

  دانشگاه  مرکزی  سازمان   در  نظارت  توسعه  واحد   همکاران   و   دانشگاه  ستادی  مدیران   از   تعدادی  و    ذاکریان معاون توسعه مدیریت وبرنامه ریزی منابع

 .شد  برگزار

ر ادامه خدمت در دانشگاه  در این مراسم ابتدا دکتر ذاکریان ضمن تقدیر و تشکر ویژه از زحمات مهندس ارسیلو در طی دوران مدیریتش برای او د

وی افزود: تغییر و تحولات در مدیریت یک    .آرزوی موفقیت کرد و بیان داشت که دانشگاه همچنان از توانمندی و تجربه وی بهرمند خواهد بود

رای بالا بردن درصد امر طبیعی است که باید صورت بگیرد تا از همه ظرفیت و توانایی های سایر مدیران و همچنین تفکرات و ایده های نو ب

 .موفقیت و سربلندی دانشگاه استفاده شود

 سپس معاون توسعه منابع دانشگاه ضمن خیر مقدم به مدیر جدید نظارت و توسعه گفت: آقای معصومی از مدیران با تجربه و کارآزموده دانشگاه 

 .هستند و برای ایشان هم در مسئولیت جدید آرزوی توفیق و سربلندی داریم

ادا کرددر  قدردانی  همکاران  همه  و  ذاکریان  دکتر  از  نظارت  جدید  مدیر  به  موفقیت  آرزوی  و  تبریک  ضمن  ارسیلو  مهندس   .مه 

همچنین محمود معصومی مدیر جدید نظارت هم اظهار کرد: دست همه همکاران را برای موفقیت در این مسئولیت می فشارم و امیدوارم با تلاش  

 .دانشگاه را همچون گذشته بالا نگه داریم و پرچم کشور عزیزمان هم همچنان برافراشته بادو همیاری یکدیگر بتوانیم پرچم 

 .یادگار به ثبت رساندند به   عکسی  و کردند اهدا ارسیلو مهندس به  یادبود رسم به  در پایان هدایایی را دکتر ذاکریان و تنی چند از مدیران
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 در امور زنان  رئیس دانشگاه مشاورانتصاب دکتر راضیه معصومی به سمت 

امور زنان  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر راضیه معصومی را به عنوان مشاور خود در 

 .منصوب کرد 

 

 ، متن حکم به شرح زیر است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 سرکار خانم دکتر راضیه معصومی 

 دانشیار محترم دانشکده پرستاری و مامایی 

 با سلام و احترام 

طولانی و درخشان خود دارای جایگاهی ممتاز در کشور است، برای اعضای ادای دین به سازمانی مانند دانشگاه علوم پزشکی تهران که با سابقه  

 تواند منشأ برکات بسیار باشد. هیأت علمی دانشگاه ما نعمتی بزرگ و فرصتی مغتنم است و می 

 امور زنان منصوب می نظر به سوابق ارزشـمند علـمی و با توجه به ابعاد شخـصیتی سرکارعالی، بدین وسیله به عنوان مشاور رئیس دانشگاه در  

 شوید تا با تکیه بر تجارب بالا و ارزنده مدیریتی خود انجام وظیفه نمائید. 

 بدون تردید مشارکت شما در امور مرتبط با بانوان می تواند نقش به سزایی در پیشرفت سازمانی داشته باشد. 

 . باشید  موید  و   موفق  اوست،  رضای  مورد  که   چنان  آن   محوله،  امور  انجام  در(  ع)  عصرولی  حضرت  عنایات  و  تعالیباری  درگاه  از   استعانت   با   امیدوارم 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه
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 از خدمات ارزشمند دکتر سیداسداله موسوی رئیس دانشگاه قدردانی

پژوهشکده انکولوژی، هماتولوژی و سل تراپی و سرپرست مرکز  انتصاب دکتر محمد واعظی به سمت رئیس  

 های بنیادیتحقیقات هماتولوژی، انکولوژی و سلول

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر محمد واعظی را به سمت رئیس پژوهشکده انکولوژی،  

های بنیادی منصوب و در نامه ای از  هماتولوژی، انکولوژی و سلول هماتولوژی و سل تراپی و همچنین سرپرست مرکز تحقیقات  

 .خدمات ارزشمند دکتر سیداسداله موسوی، رئیس پیشین قدردانی کرد

 

 ، در متن این حکم آمده است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 ظی جناب آقای دکتر محمد واع

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

  رئیس  عنوان موجب این ابلاغ به های مختلف اجـرایی، بهقدر جنابعالی در عرصهیت به تعهد، سوابق ارزشـمند علـمی و تجـربیات گران عنا  با 

 های سلول   و  انکولوژی  هماتولوژی،  تحقیقات  مرکز  سرپرست  همچنین  و  تراپی  سل  و  هماتولوژی  انکولوژی،  پژوهشکده

 در انجام این رسالت خطیر یاری فرمایید.  را  دانشگاه تا شویدمی  منصوب بنیادی

  کشور،   سلامت  علمی  نقشه  و  دانشگاه  علمی  نقشه  به  توجه  با  و  المللیبین   و  ایمنطقه   داخلی،  ربطذی  هایسازمان  با  تعامل  ضمن  رودمی   انتظار 

های پژوهشی عملیاتی نمائید و در ارتقاء فعالیت  را   آن  اجرایی  ساختار  کوتاه  زمانی  در  و  داده  قرار   مدنظر  را  پژوهشکده  استراتژیک  برنامه   تدوین

 دانشگاه کوشا باشد. 

 . خواهانم را همکاران تمامی و جنابعالی توفیق متعال خداوند  از 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 زیر است: متن نامه قدردانی به شرح 
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 جناب آقای دکتر سیداسداله موسوی 

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

  پیشرفت   عوامل  ترینمهم  از   یکی تردید بدون   تهران،   پزشکی   علوم  دانشگاه  اجرایی امور  اداره   در  علمیهیئت اعضای  همکاری  و  پذیریمسئولیت 

 . است بوده دانشگاه پربرکت حیات دوره در آن

ی، هماتولوژی و سل تراپی و همچنین مرکز  انکولوژ  پژوهشکده  ریاست  تصدی  زمان   در  جنابعالی  ارزشمند  خدمات  و  هاتلاش   از  دانممی   لازم 

های بنیادی که نتایج پرباری در پی داشته است، سپاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی  تحقیقات هماتولوژی، انکولوژی و سلول

 و سعادت روزافزون مسئلت کنم.

 مند گردد.های ارزنده شما بهرهز تجارب و توانمندیا بتواند همچنان کشور سلامت  نظام عرصه  و دانشگاه امیدوارم 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

 

بدون دغدغه به  دکتر سید فرشاد علامه: تلاش داریم قشر فرهیخته و اساتید در دانشگاه بتوانند با آرامش و  

 های مختلفمختلف آموزشی در رده پروژه 80پیگیری ، مسائل مختلف آموزشی بپردازند

اه معاون آموزشی دانشگاه با تاکید بر اینکه در چارچوب موازین قانونی سعی داریم مشکلات حقوقی اساتید کمتر شود، تاکید کرد: قدمت و جایگ

 .علمی و فراگیران آن استعضای هیئتدانشگاه علوم پزشکی تهران مرهون زحمات ا

، دکتر سید فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه ضمن تبریک عید سعید فطر و ابراز  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

اوند متعال قرار گرفته باشد؛ گفت: بزرگداشت روز استاد را امیدواری از اینکه طاعات و عبادات همگی عزیزان مورد قبول درگاه خد

اساتید محترم که در دانشگاه علوم   دانیم و از همهکه مصادف با سالروز شهادت استاد عزیز شهید مرتضی مطهری است را قدر می 

کنیم. امیدوار هستیم  شکر می شوند؛ تعلمی که در دانشگاه متقبل می های مختلف هیئت ی آموزش و نقش پزشکی تهران برای حوزه 

 .که بتوانیم جبران زحمات شما بزرگواران را به عمل بیاوریم

به مشکلات و مسائلی  علمی باتوجه وی ادامه داد: در شرایطی هستیم که در دانشگاه علوم پزشکی تهران و در کل کشور بعضی از اعضای هیئت

ی دارند؛ امید داریم با دستور رئیس محترم دانشگاه علوم پزشکی تهران و همچنین تمام  هایها به وجود آمده نگرانی های حقوقی آنکه در بحث

ها سعی و تلاشی که در سطح کشور در حال پیگیری و انجام است بتوانیم شاهد این مهم باشیم که قشر فرهیخته و اساتید محترم در دانشگاه 

شاءالله در چهارچوب موازین قانونی مشکلات کمتر شود و در  پردازند. سعی داریم انبتوانند با آرامش و بدون دغدغه به مسائل مختلف آموزشی ب

   .حد توانمان نیازهای شما عزیزان را مرتفع کنیم

های مختلف  های به حقی در زمینه های مکرر فراگیران در دانشگاه یادآور شد: فراگیران در واقع درخواست به درخواستدکتر علامه در ادامه باتوجه 

آمده  عملهای بهشدت پیگیر این مسائل هستند. امیدواریم با هماهنگیهم به رئیس دانشگاه از جمله؛ معیشتی و رفاهی دارند که البته شخص محترم

های مختلف هم شاهد برای بهبود وضعیت فراگیران محترم در ردهبین معاونت آموزشی و توسعه در دانشگاه بتوانیم در زمان مناسب )اسرع وقت( 

 .  اتفاقات خوبی باشیم
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های مختلف ی مختلف آموزشی در ردهپروژه ۸۰معاون آموزشی دانشگاه تصریح کرد: در معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران نزدیک به 

وی   .پیش بردن این فرایندها دخیل هستندعلمی برای به عضو هیئت  ۱۰۰یش از  در حال انجام و پیگیری است و در این دوره جدید مدیریتی ب

دهند هایی که نیاز است( نشان می هایی زمان بر هستند و در درازمدت اثرات خودشان را )از تغییراتی و بازنگری های آموزشی پروژهیادآور شد: پروژه

 . هایی که برای بازنگری در سیستم شعاع و ... که بتواند هوشمندتر عمل کند، نام بردث نامۀ ترفیع و بحنامه ارتقا، آیین توان به آیین که می

ها در حال انجام ها و دورهعلمی، فراگیران و همچنین طرح درسی ارزشیابی اعضای محترم هیئتهای مختلفی در حوزهدکتر علامه افزود: بحث

   .های بزرگی است که در حال پیگیری و انجام استخدمات آموزشی که این هم جزو پروژهاست و همچنین رسیدن به یک مرکز تضمین کیفیت  

را راستای فراهم توانمند کردن فراگیران »فناور محور«  برای  برای معاون آموزشی دانشگاه متذکر شد: مراکز مختلف مهارتی  کردن تسهیلات 

نی بر عمل در حال پیگیری داریم. امیدواریم در این بازه زمانی به نتیجه خوبی برسیم  آموزش مبتنی بر توانمندی و رسیدن به یادگیری عمیق و مبت

   .خواهند انجام دهند توانمند شده باشندالتحصیلی کاملاً برای آن کاری که میشاءالله فراگیران دانشگاه بعد از فارغو بتوانیم ان 

هایی در  های مختلف تحصیلات تکمیلی فراگیران مدنظر داریم؛ خاطرنشان کرد: ارزیابی هایی را برای رشته دکتر علامه با اشاره به اینکه پروژه

  .هایی هم دریافت کردیم که کیفیت خدمات و آموزش را بهتر کنیمی پزشکی انجام گرفت و فیدبک های دستیاری دانشکدهدوره

علمی است؛ های مختلف اعضای هیئتانشگاه به آن توجه کردیم نقش ترین نکاتی که در سطح دمعاون آموزشی دانشگاه با بیان اینکه یکی از مهم

هیئت  اعضای  در حوزهگفت:  دانشگاه  اجتماعی  علمی  پاسخگویی  و  با صنعت  ارتباط  فناوری،  درمان،  پژوهش،  آموزش،  از جمله؛  مختلفی  های 

بعدی نگاه نشود. این  علمی یکد به اینکه به اعضای هیئتدرستی دیده شوند و کمک شوها باید بهکنند که این نقش های مختلفی را ایفا مینقش 

ی ارتقا وجود دارد تغییراتی ایجاد کنیم. در حال رایزنی موضوع نیازمند این است که بتوانیم در بعضی از مقررات بالادستی مثل مقرراتی که در حوزه

   .ا این شرایط را مهیا کنیمعنوان دانشگاه مادر تغییرات عمده و متناسب ببا وزارتخانه هستیم که به 

ی علمی و فراگیران است. به نوبه دانشگاه علوم پزشکی تهران با این قدمت و جایگاهی که در آن قرار داریم مرهون زحمات اعضای محترم هیئت 

کنم. امیدواریم  خواهی میعلمی و فراگیران شده است عذرخودم از هرگونه قصور و کوتاهی که اتفاق افتاده و باعث رنجش اعضای محترم هیئت

علمی و  های اعضای محترم هیئتی نقشه ی دانشگاه در جهت کمک و تسهیل برای امر آموزش، درمان، پژوهش و همه رئیسهروند کاری هیئت

   .فراگیران باشد و بتوانیم شرایط را مهیا برای هرگونه بالندگی، رشد و پویایی در دانشگاه کنیم

شاءالله همچون  علمی بتوانیم برطرف کنیم. ان های مختلفی وجود دارد را با درایت خود اعضای محترم هیئت که در حوزه  امیدوار هستیم مشکلاتی 

 .روز وضعیت دانشگاه را بهتر کنیمالمللی روزبههای برتر باشیم و در سطح بین المللی جزو رتبه گذشته در سطح ملی و بین 
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 ( اعلام شد1404تا  1400پزشکی تهران ) رنامه چهارساله دانشگاه علومب

عنوان نماد آموزش و پژوهش برتر کشور در نظام سلامت و همچنین نهادی خدمت رسان طی بیش  دانشگاه علوم پزشکی تهران به 

(  1404تا    1400خوبی تجربه کرده است. بر همین اساس برنامه چهارساله دانشگاه )از دو دهه اخیر حرکت بر مبنای برنامه را به

در بخش معاونت ها پس از بررسی های کارشناسی در جلسات متعدد هیئت رئیسه تایید و منتشر شد. همکاران می توانند نقطه  

 .نظرات و بازخوردهای خود را به مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه ارائه کنند 

 

های های کلان حوزهبرنامه   ۱4۰4تا    ۱4۰۰، در همین راستا و برای یک دوره چهارساله  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

 .دار دانشگاه منتشر شدهای اولویتگیریعنوان اهداف غایی و جهت ستادی دانشگاه تدوین شده و رئوس آن به 

رئیسۀ جدید دانشــگاه در تدوین و ارائه این مســتند، میثاق مکتوبی اســت که مبنای حرکت مه این برنامه عنوان شده است تلاش هیئت در مقد 

  های در دسترس با توجه به شرایط موجود نگر و واقع بینانه به افق افزایی واحدهای مختلف دانشــگاه در این دوره زمانی با نگاهی آیندهجمعی و هم

 عنوان دانشگاه مادر و نماد آموزش عالی در علوم پزشکی است های این دانشگاه بزرگ به ها و توانایی و ظرفیت 

 ایترویج و ارتقای اصول اخلاقی و تعهد حرفه •

 ارتقای پاسخگویی اجتماعی دانشگاه •

 تأمین، تولید و توزیع عادلانه منابع مالی و انسانی  •

 مات بهداشتی و درمانی ارتقای کیفیت در آموزش، پژوهش، خد •

 سازی خدمات فناوری اطلاعات در سطح دانشگاه توسعه و یکپارچه  •

 المللی حرکت به سمت دانشگاه بین  •
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 های این هفته را تشریح کرد دبیر ستاد برگزاری هفته سلامت، برنامه

 .تشریح کرد دبیر ستاد برگزاری هفته سلامت، برنامه های بزرگداشت هفته سلامت در کشور را  

 

های هفته سلامت در راستای آشنایی اردیبهشت گفت: برنامه   ۲۳تا روز جمعه     ۱۷به گزارش وبدا، محمد هاشمی با اشاره به آغاز هفته از روز شنبه  

وی افزود: شعار امسال هفته سلامت به درستی و     .شودحوزه سلامت برگزار می   مهم  موضوعات  با   بیشتر مردم و تصمیم گیران و تصمیم سازان 

 شده  انتخاب  "ما  سیاره  سلامت  ما،  سلامت" وزبر اساس نظرمتخصصان و صاحبنظران این حوزه و با درک صحیح از وضعیت جامعه بشری امر

این است که بدون سلامتی محیط زیست و ساختار زندگی بشری نمی توان انتظار سلامتی پایدار رابرای نوع بشر انتظار    متضمن  مفهوم  این    .است

باور و دغدغه داشته باشیم و با تلاش و میثاق خود این نیاز فطری    وی ادامه داد: لذا می بایست به تامین همه جانبه و پایداری سلامت  .داشت

 .شانیمبشری را جامه عمل بپو 

سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت و دبیر ستاد برگزاری هفته سلامت با اشاره به شیوع بیماری منحوس کرونا، گفت:  

  در   موفقی  و    در وضعیت فعلی کشور در مواجه با ویروس کرونا وزارت بهداشت با کمک ارگانهای دیگر و همراهی مطلوب مردم نقش بسیار حیاتی

کرونایی بر عهده داشته و امیدوار است پس از فروکش کردن این موج بتواند بیش از پیش به اقدامات پیشگیرانه    بیماران   به   خدمات  ارائه  و  پیشگیری

نقش    اردیبهشت؛ به عنوان  ۱۷و بسیار با اهمیت بهداشتی بپردازد. به همین منظور و در راستای همنوایی فرابخشی، همه جانبه و گسترده، شنبه  

 مردم، مسئولین، سمن ها در تحقق عدالت و تعالی نظام سلامت نامگذاری شده تا همگان اهتمام خویش را به پیوست عدالت مورد نظر مقام معظم 

 .رهبری در اقدامات سلامت، معطوف سازند

اردیبهشت؛    ۱۹به انرژی پاک. دوشنبه    اردیبهشت؛ نقش مردم، مسئولین، سمن ها در دستیابی  ۱۸هاشمی دیگر عناوین هفته سلامت را یکشنبه  

اردیبهشت؛ نقش مردم، مسئولین، سمن ها در ارتقای سلامت خانواده   ۲۰نقش مردم، مسئولین، سمن ها در مدیریت حوادث و بلایا. وی سه شنبه  

  نقش    اردیبهشت؛  ۲۲نجشنبه  اردیبهشت؛ نقش مردم، مسئولین، سمن ها در تولید پاک و مدیریت پسماندها. پ  ۲۱و جوانی جمعیت. چهارشنبه  

اردیبهشت را نقش مردم، مسئولین، سمن ها در کاهش و کنترل مصرف   ۲۳سمن ها در تغذیه سالم از مزرعه تا سفره و جمعه    مسئولین،  مردم،

 .دخانیات، برشمرد

 

های امام راحل، پیاده روی بزرگ با حضور  آرمان های متنوع دیگری همچون تجدید میثاق با  که برنامهدبیر ستاد برگزاری هفته سلامت با بیان این

مختلف مرتبط با حوزه سلامت، مراسم    مراکز  از  مختلف  بازدیدهای   وزرای بهداشت، ورزش و شهردار تهران، برگزاری نمایشگاه هنری سلامت،

نظر گرفته شده که توسط دانشگاههای  ها برای بزرگداشت هفته سلامت در  های مختلف با حضور مقامات کشوری و لشگری در ستاد و در استان
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  سلامت    شود، گفت: به علت اهمیت موضوعهای مختلف، با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار می علوم پزشکی سراسر کشور و با همکاری ارگان

تصویری، صوتی و مکتوب تهیه   های گوناگوناقشار محروم جامعه، طی این هفته مباحث مرتبط با بیمه همگانی سلامت نیز از طریق رسانه  برای

گفتمان غالب و دستیابی به تمامی ابعاد سلامتی    ایجاد  و  گریمطالبه  جامعه،   سازی  آگاه  دشوار   مسیر   وی با تاکید بر اینکه در  .شودو منتشر می

دان و افراد دارای نفوذ کلام می  اندیشمن  یکایک  و  ها  سمن  و  نهاد  مردم  های  تشکل  تردید  بی   باید عوامل مسئول پای کار بیایند، بیان داشت: 

 .توانند در ایجاد یک گفتمان عمومی در مسیر تامین این خواسته به حق نقش مهمی را ایفا کنند

 

امکان انتخاب صد رشته   :معاون آموزشی و دبیر شورای آموزش پزشکی و تخصصی وزارت بهداشت خبر داد

 در چهل و نهمین دوره آزمون دستیاری

آموزشی و دبیر شورای آموزش پزشکی و تخصصی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از امکان انتخاب صد رشته در  معاون  

 .چهل و نهمین دوره آزمون دستیاری خبر داد

 

  

تخصصی با حضور تمام  به گزارش وبدا، دکتر ابوالفضل باقری فرد با اعلام این خبر افزود: بر اساس تصمیم آخرین نشست شورای پزشکی و  

وی در ادامه گفت: همانطور که   .روسای دانشگاهها و دانشکده های پزشکی سراسر کشور، محدودیت انتخاب رشته توسط دستیاران برداشته شد 

تواند  در دفترچه چهل و نهمین دوره آزمون دستیاری آمده به جهت تسهیل انتخاب رشته بر اساس نمرات، ضرایب دروس حذف و هر داوطلب می

 .بر اساس علاقه، صد رشته را انتخاب کند

معاون آموزشی و دبیر شورای آموزش پزشکی و تخصصی وزارت بهداشت با بیان این که در راستای تامین متخصص در تمام تقاط کشور خصوصا   

شور، پذیرش دستیار تخصصی بومی در  بار در ک  اولین  برای  دستیاری   استانهای کم برخوردار، در سال جاری پس از چهل و نهمین دوره آزمون 

رشته های مورد نیاز توسط دانشگاههای علوم پزشکی خواهیم داشت، افزود: یعنی ضمن تفویض اختیار به دانشگاهها در چهارچوب مشخص برای 

از طی رقابت علمی و عملی جذب دستیار بومی منطقه در رشته های مورد نیاز، این امکان فراهم خواهد شد که متقاضیان بومی در یک استان پس  

 .در همان استان، وارد رشته های تخصصی شده و پس از پایان دوره، به تعهدات و خدمات خود در همان متطقه بعنوان متخصص ادامه دهند

آزمون  طریق  از  پذیرش  از  غیر  به  امسال  دیگر  عبارت  به  افزود:  پایان  در  فرد  باقری  تخصصی   دستیار   پذیرش  انشاله  دستیاری،  ملی   دکتر 

 .از دانشگاههای کشور خواهیم داشت بسیاری توسط   بومی
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 تمجید نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران از نظام سلامت جمهوری اسلامی ایران 

 .سید جعفر حسین نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران پویایی نظام سلامت جمهوری اسلامی ایران را ستود 

 

 

 

 

 

 

 

 م روز ملی منابع انسانی  مراس

مراسم روز ملی منابع انسانی با حضور دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه برگزار  

 .شد



90 
 

 زنگ نشاط و سلامت در دانشکده پرستاری و مامایی به مناسبت هفته سلامت

برنامه   دانشگاه  بدنی  تربیت  دانشکده  مدیریت  در  هفته سلامت  مناسبت  به  و  نشاط و سلامت  عنوان زنگ  با  را  همگانی  ورزش 

 .پرستاری و مامایی برگزار کرد
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 برگزاری روز جهانی دست در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( 

بیمارستانی امام خمینی )ره( و مسئول کنترل عفونت  با حضور معاونان درمان و پشتیبانی، تیم کنترل عفونت و کادر پرستاری مجتمع  

 .معاونت درمان دانشگاه، مراسم روز جهانی بهداشت دست در این مرکز برگزار و از برگزیدگان آن قدردانی شد

 

 

 

 

 

 

 

 

 ، با موضوع عوامل اجتماعی مؤثر بر سلامت (TUMS' TALKS) های پیام دارالفنونسخنرانیمجموعه 

 سلامت و رفاه اجتماعی 

دکتر حسن رفیعی، دانشیار دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی در سخنرانی خود با عنوان »سلامت و رفاه اجتماعی«، با 

های کمی و کیفی سلامت مردم تأثیرگذار است؛ بر نقش ویژه نهاد علم در هدایت  شاخصتأکید بر اینکه مشکلات اجتماعی بر  

 .های مرتبط با سلامت مردم تأکید کردگذاری سیاست

گذاری، کسانی که متولی طح سیاست گوید: در س، در بخشی از این سخنرانی دکتر رفیعی می روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

توانند به عناصر اجتماعی، به رفاه اجتماعی و به مشکلات اجتماعی  دانند نمیسلامت یک کشور هستند و خودشان را متولی سلامت مردم می 

  - اجتماعی  مشکلات  اقسام و نواعا و  نابرابری  بیکاری،  نظیر   –توانند انجام دهند این است که به این عناصر توجه باشند و حداقل کاری که می بی 

 افزایش  است  قرار  هاکنندهتعیین  این  از  یکی  سیاستی،  اجرای  با  که  شوندمی  متوجه  وقتی  و  کنند  نگاه  سلامت  اجتماعی  هایکنندهتعیین  عنوانبه 

گذاران هشدار دهند و پیگیر باشند تا این سیاست تغییر  سیاست ی  دا کنند و در اثر آن، سلامت مردم با تهدید مواجه شود، بازخورد بدهند و به بقیه پی

 پیدا کند...

این پروژه با همکاری معاونت دانشجویی، فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مرکز تحقیقات عدالت در سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران و  

 روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران در حال اجراست. 
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ید رئیس دفتر توسعه فناوری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از مرکز رشد دانشکده پرستاری و  بازد

 مامایی

دکتر محمدرضا منظم اسماعیل پور: نادیده گرفتن حلقه های آموزش و پژوهش، فرجام استیجاری شدن فناوری  

 را به همراه دارد

پرستاری و مامایی و مباحثه پیرامون راه اندازی فضای کار اشتراکی مرکز رشد  جلسه ارائه گزارش عملکرد مرکز رشد دانشکده  

دانشکده با حضور رئیس دفتر توسعه فناوری سلامت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، مدیر توسعه فناوری و ارتباط با  

 .صنعت دانشگاه علوم پزشکی تهران در دانشکده پرستاری و مامایی برگزار شد 

 

برگزار شد،دکتر    ۱4۰۱اردیبهشت ماه    ۱۸دانشکده پرستاری و مامایی در ابتدای این جلسه که   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

دانشکده ضمن خیر مقدم به مدعوین    علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی و رئیس مرکز رشد فناوری سلامت شعبه ی

حاضر در جلسه به اهمیت فضای نوآوری اشاره کرد و گفت: ورود به حوزه کارآفرینی و ارائه خدمات نوین پژوهشی، آموزشی و سلامت محور یک  

هران بعنوان رتبه ی یک در  انتخاب نیست بلکه یک ضرورتی است که باید در این جهت حرکت کرد، نگاه متفاوتی به دانشکده پرستاری مامایی ت

های مناسب جهت پیشگام بودن در حوزه کارآفرینی و تجاری سازی   دانشکده پرستاری و مامایی در سطح کشور وجود دارد که ظرفیت  ۲۰۶بین  

 .و نوآوری به عنوان یک جریان نهادینه میتواند دانشکده را به الگویی برای سایر دانشکده های کشور تبدیل نماید

نیکبخت نصرآبادی با اشاره به ضرورت حرکت به سمت پژوهش های محصول محور بیان کرد: با یک نیازسنجی و آسیب شناسی در محیط  دکتر 

دهد قرار  نظر  مد  بازتوانی  تا  پیشگیری  از  را  شماری  بی  محور  سلامت  خدمات  که  داد  ارائه  را  محوری  ارزش  های  نامه  پایان  توان   .می 

از دکتر آرزو راستی معاون مرکز رشد دانشکده در راستای جریان سازی محصولات نوآورانه ابراز امیدواری کرد که   رئیس دانشکده ضمن قدردانی

دانشکده جهت تسهیل این مسیر و الگوسازی آن در سطح کشور با حمایت ها و رهنمودهای دکتر منظم رئیس دفتر توسعه فناوری سلامت وزارت  

که   پزشکی  آموزش  و  درمان  و  بهداشت،  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  کارآفرینی  و  نوآوری  و  فناوری  فرایندهای  و  مفاهیم  گذاران  پایه  از 

 .دانشگاه بتواند در این مسیر مسولانه و درست پیش رود حمایت و  اند بوده  کشور

اد بالادستی خاطر نشان کرد که دانشکده دکتر آرزو راستی معاون مرکز رشد دانشکده با اشاره به ظرفیت های حوزه ی نوآوری و فناوری در اسن

  ی پرستاری و مامایی با هدف ایجاد تحول و ارتقای فرایندهای آموزشی برای رسیدن به صلاحیت و اعتلای حرفه ای و دستیابی به اهدافی نظیر 

ساسی شناخته و تلاش کرده است تا  توسعه فردی و نهادی بازیگران زیست بوم دانشگاهی، همواره نوآوری و کارآفرینی را به عنوان یک اصل ا

وی افزود: ظرفیت های مغفول زیادی در حوزه ی نوآوری و کارآفرینی  .های مناسبی را در راستای استقرار مفاهیم یادشده فراهم آوردزیرساخت
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های مشهود و یا نامشهود ممکن  وجود دارد که بایستی در قالب محصولات و خدمات نوین، کاربردی سازی و تجاری سازی شود و از تمامی دارایی  

دانشکده ی پرستاری و   ی  شعبه  سلامت  فناوری  رشد  مرکز  گیری  شکل  شرح  به   وی همچنیند.  ها استفاده گرددر راستای اعتلای این ظرفیت

مامایی، اخذ موافقت اصولی تاسیس شرکت دانش بنیان و مجوز فعالیت سه هسته ی فناور شامل: توسعه فناوری های سلامت باروری پارس، شیوه  

ه های محوری و در  های نوین مراقبت پرستاری و مامایی مبتنی بر اینترنت اشیاء و فناوری های نوین آموزشی پرستاری و مامایی پرداخت و پروژ

 .دست اجرای هر یک از هسته های فناور و پروتوتایپ های تولید شده ی آنها را بطور کامل شرح داد

دکتر راستی بیان کرد: دانشکده ی پرستاری و مامایی دانشگاه علوم پزشکی تهران تنها دانشکده ی داراری مرکز رشد در سراسر کشور است که  

عضو    ۸۵اقدامی نوآورانه کمیته ی دانشجویی و دانش آموختگان مرکز رشد را تشکیل داده و در حال حاضر بالغ بر    در ساختار تشکیلاتی خود در

وی عقد تفاهم نامه ی همکاری با بنیاد بین المللی توسعه ی علم و فناوری خوارزمی  .دارد که در زیر گروه های کمیته مشغول به فعالیت هستند

نوآوری و کارآفرینی سلامت را از تجربیات بسیار خوب و ضروری خواند و ابراز امیدواری کرد که با توجه به محتوای  و برگزاری دوره ی بوت کمپ  

فتارهای بسیار خوب و کاربردی، برگزاری این دوره ادامه دار باشد و از حمایت های مدیریت توسعه و فناوری دانشگاه در حمایت از برگزاری سلسله گ

 .ه و سه شنبه های نوآوری با همکاری بنیاد خوارزمی قدردانی کردمکتب نوآوری دانشگا

 تشکیل کمیته ی ثبت اختراع دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تهران از دیگر افتخارات دانشکده است که در مدت فعالیت خود علاوه بر توانمند

اختراع با همکاری استادان دانشکده و افتخار آفرینی هایی   ۷بت  سازی دانشجویان و برگزاری کارگاه های آموزشی منجر به ترغیب دانشجویان درث

تیم از دانشکده کسب مقام سوم تیمی و    ۹عضو، شرکت   64با   (IOT)در حوزه ی دانشجویی شده است از جمله تشکیل کارگروه اینترنت اشیاء

طرح کمیته ثبت اختراع دانشجویی   ۱۱کارآفرینی ، راهیابی  تیم کشوری در سومین رویداد  ۱۶منتخب از    ۹ایده در سطح ملی از بین    ۶برگزیده شدن  

طرح برگزیده و کسب عنوان داور برگزیده ی جشنواره، یک مدال    ۲۰دانشگاه به مرحله نهایی جشنواره ی نوآوری و اختراعات مرتبط با کرونا از  

ان سفیر افتخاری مخترعین ایران کشور هند، منتخب علمی  طلا، سه مدال نقره، دو مقام چهارم، کسب مقام سوم رویداد کشوری ایندینوفکسب عنو

وی بازدید از نمایشگاه تجهیزات پزشکی و بیمارستانی ساخت ایران و    .جشنواره دانشمندان و اندیشمندان جوان،مخترع برگزیده جوان کشوری

نامه ریزی های شبکه ی ذینفعان دانشکده صورت  ناحیه ی نوآوری مدرس را از تجربیات دیگر مرکز رشد خواند که جهت تشویق دانشجویان و بر 

پذیرفته است، همچنین با اشاره به تشکیل جلسات متعدد مرکز رشد، کمیته ی دانشجویی و دانش آموختگان و برنامه ریزی عملیاتی به طرح  

ط تبدیل به محصول شناخته شده و جلسات  طرح واجد شرای  ۵۲ترجمان دانش پایان نامه ها ها و طرح های فناورانه ی دانشکده اشاره کرد و افزود  

 .مشاوره ی اختصاصی به صاحبان ایده با همکاری مدیر عامل بنیاد خوارزمی در حال انجام است

دکتر رضا فریدی مجیدی مدیر توسعه فناوری و ارتباط با صنعت دانشگاه علوم پزشکی تهران ضمن تبریک به اعضای دانشکده پرستاری مامایی 

هایی که در حوزه های پژوهشی و آموزشی داشته است گفت: دانشکده پرستاری و مامایی و پرستاران به دلیل ارتباط تنگاتنگی   در جهت پیشرفت

د  که با بیماران دارند به خوبی می توانند نیازها و چالش های موجود در حوزه سلامت را انعکاس دهند و به صورت مستقل و مشارکتی می توانن

 .و در راستای افزایش کارایی حیطه فناوری و کارآفرینی حرکت کنند  محور نوآوری باشند

ری  دکتر فرید مجیدی درباره برگزاری جلسات فناوری دانشگاه به صورت ماهیانه خبر داد و بیان کرد: حمایت های مالی و تسهیلات در حوزه فناو

ناورها بعد از شکل گیری مجوزها اختصاص داده می شود تا تامین منابع که با مشارکت تجهیزات پزشکی و وزارتخانه تامین می گردد به اساتید و ف

و امکان پرداخت کامل هزینه ی ثبت   رئیس دانشگاهسهل الوصول شود و همچنین درباره برگزاری جلسات هفتگی در حوزه ثبت اختراع با حضور 

از پایه ی تشویقی جهت اساتیدی که موفق به ثبت پتنت خارجی شوند نیز نکاتی را شرح داد و ابراز امیدواری کرد که   پتنت خارجی و برخورداری

 .این گام ها موجب ترغیب بیشتر استادان دانشگاه شود

شی لازم را برگزار کرده و دکتر فریدی مجیدی به هسته دانشجویی فناور اشاره کرد و گفت: با ایجاد محیط دانشجویی می توان دوره های آموز

 .مسیر را برای تجاری سازی ایده دانشجویان مرتفع ساخت
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دکتر محمدرضا منظم اسماعیل پور رئیس دفتر توسعه فناوری سلامت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ضمن آرزوی قبولی طاعات و  

ده ابراز خرسندی کرد و گفت: دانشکده پرستاری و مامایی مسیر خوبی را  های انجام شده در دانشکعبادات و تبریک اعیاد گذشته درباره فعالیت

ی آغاز کرده و با توجه به نقش مهم و پیشگامی که دانشگاه علوم پزشکی تهران در زمینه های آموزشی فناوری و پژوهشی دارد، دانشکده پرستار

ست که نگاه کارآفرینی دارد و در تاسیس مرکز رشد پیشقدم بوده، دانشکده  و مامایی به خوبی به این نقش واقف است و جزو اولین دانشکده ها یی ا

 .نکرده است پیدا را لازم اتصال هنوز مسیر این  در هایی زنجیره  اما  از نظر تئوری و اصولی در مسیر درستی قرار گرفته

است که اگر برای شروع این اصل نادیده گرفته شود  دکتر منظم بیان کرد: برای ورود به فناوری, آموزش و پژوهش یک اصل مهم و ضروری  

 .فناوری فرجامی استیجاری خواهد داشت،. فناوری باید با جریان دانشی شروع شود و با زنجیره های فناوری ادامه و تکمیل یابد

با تلاش مستمر بر موانع غلبه کرد و در   تر از فناوری می باشد گفت: بایددکتر منظم با تاکید بر اینکه آموزش و تحقیق نیاز محور به تناسب سخت 

 .کرد حرکت  سمت مسئله محور کردن پژوهش ها  به  رو، پیش های چالش و مشکلات  جهت رفع

نه  دکتر منظم به نیاز های مهم در دانشگاه اشاره کرد و گفت: یکی از مهمترین ضعف ها در دانشگاه های علوم پزشکی نبودن فضای تحقیق نوآورا

ت در این حوزه نیاز به استقلال فکری دارد و موانع موجود در این مسیر می تواند جلوی خلاقیت را بگیرد. اصولا برای شکوفایی  است که فعالی

اینکه این مسئله یک تحول عظیمی است که نمی تواند در بازه زمانی کوتاه به    وجود   با  و  دارد   وجود   خلاقیت ها نیاز به فضای مناسب تحقیق

 .ی برسد اما با حمایت های چند جانبه می توان این تغییرات را شروع و این مسیر را ادامه دادنتایج مثمر ثمر

دکتر منظم با اشاره به اهمیت پایان نامه های محصول محور بیان کرد: چندین سال است که پایان نامه ها به سمت محصول محور شدن حرکت  

ی محصول محور شدن را به همراه داشته اند، پروپوزال ها بیشتر برای نگارش مقاله طراحی  اند در حالیکه تعداد بسیار کمی از انها خروجکرده

وی در تکمیل این بخش از سخنان خود گفت: در مسیر    .معنا ندارد  خیلی  فناورانه   اند که در جای خود ارزشمند است اما این امر در فضایشده

مالی وجود ندارد بلکه مشکل اصلی کمبود طرح و ایده مناسب می باشد که باید برای برطرف  پایان نامه های محصول محور مشکلات اعتباری و 

شدن این مشکل راهکارهای موثری را پیش گرفت، اصولا در داوری و ارزیابی پژوهش های ارتباط با صنعت سخت گیری هایی لازم است تا ایده  

ی را به همراه داشته باشد که اگر طرحی بدون در نظر گرفتن واقعیت های بازار ، اجرایی نگرانه بازار خوبهایی پرورانده شود که در نگرشی آینده

 .شود بعد از مدتی شکست خواهد خورد

ت اشیاء  در این دیدار دکتر امیر عسگری مدیر عامل بنیاد بین المللی توسعه ی علم و فناوری خوارزمی ، مهندس روزبه بابازاده رئیس انجمن اینترن

رئ و  ایکشور  رایانه  صنفی  نظام  کمیسیون  کردند  این  در  را  خود  پیشنهادات  و  داشته  حضور  نیز  تهران   استان   یس  بیان   .خصوص 

 .در پایان محیطی از مکان های مورد نظر دانشکده جهت راه اندازی فضای کار اشتراکی بعمل آمد
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 درمانی بهارلو تودیع و معارفه مدیر جدید و سابق داروخانه مرکز آموزشی 

 .با حضور معاون اجرایی داروخانه های بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مدیر جدید داروخانه بیمارستان بهارلو معرفی شد 

 

، در جلسه ای با حضور دکتر بهنام ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۰شنبه  بیمارستان بهارلو، روز سه   دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش روابط عمومی   

تر  بهنوش، معاون درمان، داود پناهی، مدیر، زهرا قاضی، مدیر پرستاری، دکتر ندا فرجی، معاون آموزشی، دکتر مریم سرایی، معاون پژوهشی، دک

از خدمات دکت ر فرناز حبیب بیگی مدیر سابق داروخانه بیمارستان بهارلو محبوبه علیزاده، مدیر درمان، مریم رضایی و فرحناز فرجی، سوپروایز 

 .قدردانی شد

ران در این جلسه دکتر مهران فرزاد نژاد، معاون اجرایی داروخانه های بیمارستانی ضمن معرفی دکتر فاطمه فولادی، از همکاری های متقابل مدی

ور از بحران کووید در سایه همکاری متقابل بیمارستان ها و داروخانه میسر  آبان تشکر کرد و گفت: عب  ۱۳بیمارستان بهارلو و مجموعه داروخانه  

 .شد

در    پناهی نیز با اشاره به سابقه حضور ده ساله دکتر حبیب بیگی در سمت مدیر داروخانه بیمارستان بهارلو گفت: نقش بی بدیل دکتر حبیب بیگی 

  ۱۳یر قابل انکار است و قطعا این نقش بازتاب حمایت همه جانبه مسئولان داروخانه  طول این سال ها بویژه در ایام رویارویی با بحران کرونا غ

 .آبان از بیمارستان ها در این دوسال گذشته بود

ز  در انتها دکتر بهنوش خدمات دکتر حبیب بیگی را در طول مدت همکاری با بیمارستان به یادماندنی و بی نظیردانست و با اهدای لوح تقدیر ا

 .وی قدردانی کرد تلاش های
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 معرفی واحد تغذیه بالینی مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( 

اقدامات درمانی و مشاوره ای واحد تغذیه بالینی مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران در ویدئویی تهیه  

 .و منتشر شد 

 

 

 

 

 

 

 

 

دانشجویی فناور دانشکده فناوری های نوین پزشکی در مراسم گرامیداشت روز استاد مرکز نوآوری هسته های  

 افتتاح شد

همراه با برگزاری مراسم گرامیداشت روز استاد، مرکز نوآوری هسته های دانشجویی فناور و لابی جدید دانشکده فناوری های نوین  

 .پزشکی افتتاح شد 

 

، مراسم گرامیداشت روز استاد با  ۱4۰۱اردیبهشت   ۱۹دانشکده فناوری های نوین پزشکی،    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

  عینی، حضور دکتر فرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه؛ دکتر ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه؛ دکتر میرم

 مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی دانشگاه؛ هیات رئیسه و اعضای هیات علمی این دانشکده برگزار شد.  

رئیس دانشکده فناوری های نوین پزشکی ضمن تبریک روز استاد گفت: با توجه به مساعد شدن شرایط همه    در ابتدای جلسه دکتر حسین قنبری،

پژوهشی و فناورانه خود را با جدیت بیشتر   -روحیه تلاشگری مضاعف و عزمی راسخ تر، کارهای علمی  گیری کرونا، لازم است که استادان با  
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هبود  پیگیری کنند و ارتباط حضوری خود با دانشجویان را بیشتر کنند. القای امید و بالا بردن روحیه شور و نشاط علمی در دانشجویان بعد از ب

ان شاءاالله به بهترین نحو انجام خواهند داد که اساتید همواره علیرغم همه مشکلات موجود، به عنوان  شرایط همه گیری کاری است که اساتید ما  

الگو برای دانشجویان مطرح هستند. بنابراین لازم است از فضای رخوت و رکود خارج شده و به سمت روزهای خوب برویم. مطابق با آیه شریفه  

تی آسایشی در پیش خواهد بود، لذا با ایجاد فضای شور و نشاط علمی و تمهید شرایط مناسب برای فعالیت ان مع العسر یسرا؛ بعد از هر سخ  قرآن؛

های علمی دانشجویان جوان نقش خود را در این برهه زمانی به شایستگی ایفا کنیم. ضمن تشکر از حضور معاون آموزشی دانشگاه در این جلسه  

ر حوزه آموزش تشکر میکنم و امیدوارم با اجرایی شدن برنامه های تحولی ایشان، محیط آموزشی در به نوبه خودم از تلاش های اخیر ایشان د

تیم خور دانشگاه ایجاد شود. همچنین از حضور دکتر ذاکریان و دکتر میرمعینی بسیار خرسندیم و مطمئناً اگر حمایت های ایشان نبود نمی توانس

فناور را به این مرحله برسانیم. البته در ادامه کار هم این پشتیبانی را برای تجهیز و بهره برداری از این مرکز نوآوری برای هسته های دانشجویی 

 این مرکز نیاز داریم. 

ه  دکتر علامه نیز در این مراسم گفت: روز استاد را تبریک میگویم. استادان ما همه در یک جایگاه هستند و ما تمام تلاش خود را می کنیم ک

جبران زحمات ایشان    رئیس دانشگاهنزلت استاد در همه جوانب حفظ شود. مطمئناً کمبودهایی که در زمینه هایی هست مطابق دستور  جایگاه و م

به دانشجویان فارغ التحصیل منتقل    خواهد شد. هر کدام از گروه های آموزشی این دانشکده شایستگی های بارزی دارند و باید این شایستگی ها 

این  شود. از این دانشکده توقع داریم که نوآوری و مهارت های لازم را در دانشجویان فارغ التحصیل آن ببینیم. مراکزی باید داشته باشیم که  

، باید در این مراکز حول یک سیستم دانشکده می تواند شروع ایجاد این مراکز باشد. اگر ایده های آموزشی وجود دارد حتی از دانشگاه دیگری

 متمرکز به آنها پرداخته و فکر شود و در نتیجه محصول آموزشی درخوری از آن نشات بگیرد.  

انیم بعد از آن، دکتر ذاکریان، گفت: بسیار خوشحالم که به مناسبت گرامیداشت روز استاد در خدمت شما هستم. امیدوارم با کمک و همدلی هم بتو

 سختی که در پیش داریم را آسان کنیم.مسیر بعضا 

اردیبهشت ماه، از   ۲۷م و فناوری های نوین در پزشکی توسط این دانشکده در علو دانشجویی جشنواره اولین برگزاری به اشاره ضمن قنبری کترد

حاضرین دعوت کرد تا در این مراسم شرکت کنند. سپس با اهدای لوح و هدیه به اعضای هیات علمی حاضر در جلسه از زحمات ایشان قدردانی  

 شد.  

متر مربع افتتاح   4۰۰بی جدید این دانشکده در دو طبقه و به مساحت تقریبی  در پایان این مراسم، مرکز نوآوری هسته های دانشجویی فناور و لا

 شد. 
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نشست مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی و مدیر برنامه ریزی منابع مالی و بودجه دانشگاه با رئیس، مدیر 

 و جمعی از مسئولین بیمارستان روزبه 

انسانی و مدیر برنامه ریزی منابع مالی و بودجه دانشگاه با رئیس، مدیر و جمعی از مسئولان  نشست مدیر توسعه سازمان و سرمایه  

 .بیمارستان روزبه با هدف بررسی وضعیت نیروی انسانی و تخصیص منابع در تفاهم نامه سالی مالی جدید برگزار شد

 

دکتر مسعود میرمعینی مدیر توسعه سازمان    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۰بیمارستان روزبه، سه شنبه   علوم پزشکی تهران   روابط عمومی دانشگاهبه گزارش  

نیا مدیر برنامه ریزی منابع مالی،بودجه و پایش عملکرد دانشگاه علوم پزشکی تهران، از بیمارستان  و سرمایه انسانی دانشگاه و دکتر رامین رحیم

با ای  جلسه  و  بازدید  کردند  روزبه  برگزار  بیمارستان  داخلی  مسئولان  و  اساتید  از  برخی  و  ،مترون  درمان  معاون  بیمارستان،  مدیر  و   .رئیس 

 

اشاره    در ابتدای این جلسه دکتر شاهین آخوند زاده رئیس بیمارستان ضمن خیر مقدم به مهمانان به قدمت بیمارستان روزبه و تاریخ این بیمارستان

 .کرد

هیت و شدت بیماری های روانپزشکی گفت: با توجه به افزایش مراجعین به این مرکز با مشکلات عدیده ای از قبیل فضای وی درخصوص تغییر ما

درمانگاهی و درمانی، نیاز به نیروی انسانی ماهر و متخصص و... مواجه هستیم که در جهت توسعه و گسترش ارائه خدمات درمانی باکیفیت به  

همه مدیران دانشگاه هستیم تا بتوانیم خدمات بهتری را به مراجعین بیمارستان روزبه ارائه دهیم برای مثال درمانگاه    مراجعین نیازمند توجه ویژه

درمانگاهی هستیم   مجتمع  ساخت  نیازمند   سال پیش و جمعیت و مراجعین آن زمان طراحی و ساخته شده است لذا در شرایط کنونی  4۰روزبه برای  

 .که برنامه آن در آینده نزدیک عملیاتی خواهد شد

، نیاز بیمارستان به جذب کارشناسان با کیفیت در رشته  ۸۸دکتر آخوند زاده همچنین در خصوص جذب نیروهای با کیفیت، مشکلات نیروهای ماده  

ان، تعیین وضعیت نیروهای شرکتی،حمایت از هات لاین مشاوره  های مختلف از جمله کار درمانی، مددکاری و روانشناس برای تکمیل تیم درم

راه  بیمارستان  با همکاری دستیاران  بیان کردروانپزشکی که  بیماران قضایی مطالبی  پذیرش  است، مشکلات موجود در خصوص   .اندازی شده 

ی دانشگاه؛ به معرفی مرکز آموزشی، پژوهشی و  در ادامه یوسف مسعودیان مدیر بیمارستان ضمن خوشامد و تشکر از حضور مدیران محترم ستاد

ارائه خدمات بستری و سرپایی به    ۲۹4درمانی روزبه پرداخت و با اشاره به   بالقوه این مرکز در زمینه  تخت مصوب بیمارستان از ظرفیت های 

سرپایی به مراجعین یکی از اولویت های   مراجعین گفت: برنامه ریزی های علمی انجام شده توسعه و گسترش نحوه ارایه خدمات درمانی بستری و

اصلی این مرکز است و راه اندازی سیستم های هوشمند نوبت دهی غیرحضوری درمانگاهها و توسعه خدمات کلینیک مجازی و ویزیت های 

انی در هر سازمانی به عنوان  همچنین با اشاره به اینکه نیروهای انس .آنلاین در جهت تسهیل دسترسی بهتر به مراجعین در آینده نزدیک خبر داد

سرمایه های اصلی محسوب می شوند به تحلیل آماری وضعیت نیروهای انسانی مرکز برمبنای کارسنجی و زمان سنجی پرداخت و فرآیند جذب 
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برنامه بیمارستان در    مدیریت بودجه و   زمینه  در   نیروهای انسانی مورد نیاز را مطابق تفاهم نامه و گسترش خدمات بیمارستان اشاره کرد.همچنین

بیمارستان و ضرورت حمایت در زمینه سقف ساعات اضافه کار ،    ۱۰۰زمینه افزایش درآمد،مدیریت هزینه ها و جلب مشارکت خیرین ،برنامه کد  

همکاری دفتر های تاسیساتی که با بررسی فنی و کارشناسی بامشکلات فنی و ساختاری بیمارستان و تعمیر و نگهداری و بازسازی بعضی سازه

ارتقا انسانی شاهد  نیروهای  از  ریزی و حمایت  برنامه  با  اشاره کرد که  نکته  این  به  پایان  اشاره کرد.در  است  نیاز سنجی شده  دانشگاه  ی  فنی 

 .رضایتمندی مراجعین و بیماران خواهیم بود

گاه با بیان این مطلب که ما با مشکلات بیمارستانها از جمله در ادامه دکتر رحیم نیا مدیر برنامه ریزی منابع مالی، بودجه و پایش عملکرد دانش 

این    بیمارستان روزبه آشنا هستیم گفت، بیمارستانها باید در خصوص توسعه و درآمدزایی خود گام بردارند که با تغییر رویکرد مدیریتی جدید در

 .لازم را خواهیم داشتبیمارستان، انشاالله شاهد ارتقای عملکرد خواهیم بود و ما نیز حمایت های 

لی در ادامه دکتر میرمعینی مدیر توسعه و سرمایه انسانی دانشگاه گفت، ما با درخواست بیمارستانها در خصوص کمبود نیرو مخالفت نمی کنیم و 

شند که برای همین امر  آنچه مهم است توزیع متناسب نیروی انسانی است و واحدها باید از یکسال قبل پیش بینی نیروی انسانی خود را داشته با

محسوب  فرم های تفاهم نامه در اختیار واحدها قرار داده شده است و حمایت های دانشگاه از نیروهای انسانی و رفع کمبود ها از اولویت های مهم  

 .می شود و برنامه ریزی های مستمر در این زمینه در حال انجام است

در بیمارستان اشاره   PICU علی مترون بیمارستان به نکاتی از قبیل جذب روان پرستار و تاسیسدر پایان دکتر محمدی معاون درمان و اعظم زین

 .کردند

 

رونمایی از کتاب »اورژانس ها و بیماری های شایع کودکان« با حضور رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان و  

 مدیر گروه کودکان 

های شایع کودکان« با حضور رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان و  ها و بیماری نشست صمیمانه هیئت مولفان کتاب »اورژانس 

 .مدیریت گروه کودکان در سالن زنجیره امید بیمارستان مرکز طبی کودکان برگزار شد

 

 

این نشست با حضور دکتر رضا    ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۹بیمارستان مرکز طبی کودکان، دوشنبه    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

 کرمی مدیر گروه کودکان در سالن زنجیره امید برگزار شد. شروین بدو رئیس بیمارستان و دکتر سیدرضا رئیس 
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  صورت به  چه نشری هر: افزود گروهی کار این ندنرسا نتیجه به  و مؤلفان زحمات از تشکر ضمن روماتو بخش رئیس در ابتدا دکتر وحید ضیایی 

 شود. دگار می مان  که  است   زمانی  اثر   واقعی  ارزش  و  شودمی   دوچندان   آن  ارزش  شودمی   انجام  گروهی  کار  وقتی  و   دارد  زیادی  ارزش  کتاب  یا  و  مقاله

به لحاظ علمی دارند که کار را ادامه دهند. همچنین  وی ادامه داد: همکاران محترمی که در گردآوری این مجموعه نقش داشتند این ظرفیت را  

 لازم است مطالب این کتاب به طور مستمر بروزرسانی شود. 

از حمایت پایان  بیان کرد.وی در  توضیحاتی  آثاری  از چنین  و در خصوص نحوه حمایت  رئیس کرمی تشکر کرد  و دکتر  بدو  مؤثر دکتر   های 

فه کرد: این اثر نتیجه یک کار گروهی است که من به همراه دکتر سادات محمدی با فکر اولیه  دکتر مهسا صوتی عضو هیئت علمی مرکز اضا

ها و اقدامات تشخیصی  موجود در مرکز طبی شروع کردیم که سالها ویرایش نشده بود. از طرفی روش  PDFاصلاح دستورات پزشکی شایع، فایل  

های مختلف داریم به  دامه باتوجه اینکه ما یک گنجینه بسیار با ارزش از اساتید در تخصصدر آن ذکر نشده بود و ما از اینجا شروع کردیم و در ا

وی از در پایان از اساتید و همکاری خوب ایشان در نگارش هر چه بهتر     این سمت سوق داده شدیم که از این مجموعه، کتابی گردآوری کنیم.

 کتاب قدردانی کرد.

و مؤثر برداشته شده، در ابتدا به تمام افرادی که در ایجاد این اثر نقش داشتند تبریک گفت و تاکید کرد نشر این    دکتر بدو با بیان اینکه گامی مهم

وی در ادامه اظهار کرد با نیم نگاهی که به کتاب    کتاب یکی از افتخارات ما در سطح دانشگاه برای بیمارستان مرکز طبی کودکان خواهد بود.

مثبت بسیار زیادی در آن نهفته است. یکی از نکات این است که نیاز واقعی به این کتاب بود. در مراجع فارسی جای   داشتم باید عرض کنم نکات

شویم در دسترس باشد خالی بود. بنابراین از دیدگاه  چنین منبعی که بیماریهای شایع کشور خودمان و راهکارهایی که در عمل با آن مواجه می 

تاب یک کار زیبا، به جا، پسندیده و ضروری بود، بویژه اگر بعد کشوری آن را در نظر بگیریم. همچنین مباحث نیز کنم که این کخودم عرض می

وی در پایان پیشنهاداتی برای تبدیل   بندی مطالب بصورت کاربردی و مستقیم و بدون حاشیه انجام شده.با دقت و حسن سلیقه انتخاب شده و جمع

 جع عنوان کرد.این کتاب به عنوان کتاب مر

  

 حضور دکتر زهره الهیان نماینده مجلس شورای اسلامی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( 

دکتر زهره الهیان نماینده حوزه تهران در مجلس شورای اسلامی و هیئت همراه به مناسبت هفته سلامت در مجتمع بیمارستانی امام  

 .خمینی )ره( حضور پیدا کردند 
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دکتر زهره الهیان    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۱مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، چهارشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

ن دیدار با رئیس مجتمع، معاونان،  نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی و هیئت همراه با حضور در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( ضم 

 .ها تبریک گفتند تیم مدیریت و رهبری و پرستاران این مرکز، هفته ملی سلامت را به آن 

معاون درمان، مهندس محمد علی سورکی معاون پشتیبانی،   اورندی  حسین دکترامیر مجتمع، رئیس منشادی   دهقان   در این دیدار دکترسید علی  

 .های مجتمع حضور داشتندپرستو آریاملو مدیر پرستاری مجتمع و جمعی از اعضای هیئت علمی، فراگیران، مدیران و سوپروایزر

کرد: من دوران    عنوان   تمعمج   دکتر الهیان نماینده مجلس شورای اسلامی ضمن تبریک هفته ملی سلامت و خدا قوت به مدافعان سلامت 

هرحال حساسیت کاری و مسئولیتی که    ام و فرصتی شد تا خاطرات آن دوران را یاد کنم به   ورزی خود را در این مرکز گذرانده کار  و   دستیاری

ام خمینی )ره( یک بیمارستان  که مجتمع بیمارستانی ام  ویژه این  مسئولین این مرکز دارند این است که همواره سلامت سرلوحه کار آنها است، به 

 .کنند می  مراجعه مرکز این به  بیماران کشور نقاط اقصی از  ریفرال است و به همین دلیل

دکتر دهقان رئیس مجتمع ضمن تشکر از حضور دکتر الهیان نماینده مجلس شورای اسلامی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( ضمن معرفی  

بیما متخصص  یک  بعنوان  کهخود  من  تخصص  به  توجه  با  گفت:  عفونی  فلوشیپ   گرمسیری  و  عفونی  های  بیماری   ریهای   HIV  و 

  و    ام  این مرکز در محضر اساتید بزرگی همچون استاد یلدا الگوی اخلاق گذرانده  در  را  خود  رزیدنتی  دوران   که  است  افتخاری   باشدمی   بالینی

  عنوان   به ۱4۰۰  فروردین   از   عنوان مسئول کنترل عفونت در کووید در خدمت همکاران بودم و  به   ۹۸  اسفند  از   کرونا  پاندمی   شروع  با   همچنین

 .مردم عزیزمان هستم  و  همکاران گذار خدمت مجتمع یاست ر عنوان به   تاکنون ۱4۰۰ مهر  از  مجتمع و درمان معاون

ام خمینی )ره( در نظام سلامت  ام  بیمارستانی  مجتمع  که  طور  همان:  گفت   رئیس مجتمع با اشاره به ایثارگری کادر درمان مجتمع در پاندمی کرونا

در طی سالیان سال رشد کیفی، ارتقا آموزشی، پژوهشی و درمانی کنندگان بوده و    های اتکا و امید مراجعه  عنوان یکی از محل   کشور همواره به

با ایثارگری کادر درمان مجتمع و حضور و همکاری تیمی در همه  و افتاد اتفاق  ای داشته است، خوشبختانه همین مورد هم در بحران کرونا ویژه

 .مبیایی  بیرون سربلند بزرگ   مدیریت تا صف توانستیم از این امتحان از  سطوح

  ۱۰۵فرد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( از ابتدای پاندمی کرونا تاکنون گفت: این مرکز با بیش از    دکتر دهقان با اشاره به خدمات منحصربه

تزریق   ۵۵۰ روزانه  زمان هم  و درمجتمع  یک روز در   بیمار بستری کووید ۵۳۰هزار بیمار بستری کووید، رکورد حضور  ۲۳هزار تریاژ و نزدیک به 

  حال در و بستری مجتمع سطح  کووید در بیمار  ۱۰ فقط الان خوشبختانه  و  رمدسیور و خدمات کلینیک سرپایی را در پرونده درخشان خود دارد

  و    نشویم   حاد  مشکل  دچار   و از این بابت خدا را شاکریم که گسترش واکسیناسیون در کشور سبب شد ما در پیک ششم  هستند  گرفتن  خدمت

درواقع   ایمورسیده   پایدار  حالت  یک  به   الان   واکسیناسیون  در  تسریع  و   ربط  ذی  های  سازمان  و   بهداشت  وزارت  دولت،   مدیریت  و   درایت   با   همچنین

های پزشکی    وی افزود: تمامی گروه   .شود، حوزه سلامت حماسه بزرگ آفرید  ترین چالش قرن شمرده می   گیر کووید که بزرگ  در بحران عالم

 نظارت  با  درمانی  های  تیم  که  بودند  شده  طراحی    های ویژه( و چه غیر مرتبط به صورتی مجتمع چه مرتبط )عفونی، داخلی، ریه، بیهوشی و مراقبت 

طور کامل   درواقع مجتمع از تمام ظرفیتش به   کردند؛  می   تلاش  باهم   های مختلف  ها دستیاران گروه   اصلی و درکنار آن  تخصصی  های  گروه

ریزی و لطف   توانیم بگویم که هیچ بیماری به این مرکز مراجعه نکرد که خدمت نگیرد و با این همکاری تیمی و برنامه  استفاده کرد و با افتخار می

های تنومند    های بزرگ درخت  گویند همیشه جلوی طوفان  ترین شرایط مجتمع سربلند شد هما نطور که می  خداوند در پاندمی کرونا در سخت

ر پذیرش  و حضور اساتید به نام و دانشجویان برجسته کشور و همچنین مرجعیت آن د  مرکز  این    آورند و درواقع سابقه و قدمت  هستند که دوام می 

  ۸۰وی در ادامه با پرداختن به تاریخ    .ها پایدار بماند  و درمان بیماران محروم سراسر کشور باعث شده که این مرکز در برابر مشکلات و چالش 

مرکز تحقیقاتی، مرجع کشوری خدمات   ۲۵تخت فعال بستری،   ۱۲۰۰ساله مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( یادآور شد: این بیمارستان با بیش از  

ولین مرکز  های رفتاری، باقابلیت انجام تمامی اعمال جراحی پیوند اعضا و دارای ا  ترین مرکز مشاوره بیماری  ویژه نوزادان و مادران پرخطر و بزرگ 

ترین پروژه بیمارستانی کشوری با پیشرفت قابل توجه و حدود    عنوان بزرگ  اینترونشنال رادیولوژی است. همچنین امیدواریم مهدی کلینیک به 
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ترین    تخت خوابی انستیتو کانسر بزرگ   ۵4۰زودی به چرخه خدمات مجتمع و نظام سلامت کشور افزوده شود. در این میان پروژه    تخت، به   ۹۰۰

 .برداری است قطب علمی سرطان کشور در ضلع جنوب شرقی مجتمع با کمک خیرین سلامت در حال پیشرفت و سه بونکر آن آماده بهره

های مرتبط با کووید باید کارهای   اما در حوزه پژوهش   کردیم  عمل   خوبی  به   درمان  حوزه   در  ما   رئیس مجتمع با اشاره به حوزه پژوهش گفت:  

 د.  جام شوبیشتری ان

به د   اشاره  با  بدانیم به   کتر دهقان  را قدر  واقع در پاندمی کرونا دیدیم که پزشکان،    عنوان مدافع سلامت گفت: ما باید عنوان مدافع سلامت 

 همان   انداختند  ام دفاع مقدس  انجام دادند ودقیقا ما را به یاد ای  هایی را  فشانی  دستیاران، پرستاران و سایر اعضاء کادر درمان و پشتیبانی ما چه جان

های فرهنگی   اینکه آن دوران را ندیده بودند اما با توجه به آموزه   با   در آن زمان جوانان کشور در میدان حضور یافتند، جوانان امروز ما هم  که  طور

 .کنند  فداکاری و ایثار  انقلابی توانستند همانند آن جوانان

ای هفت و زیباسازی فضای    های توسعه مجموعه پارکینگ طبقاتی مجتمع، همراه سراها، افتتاح فروشگاه زنجیره  برنامه در ادامه دکتر دهقان،  

 .رضایتمندی کارکنان و مراجعان این مرکز بسیار مؤثر خواند افزایش  در را  بیمارستان

علمی و کادر درمان خواستار نگاه ویژه نمایندگان  هیات ایاعض و پزشکان حق به مطالبات برشمردن ضمن  مجتمع درمان معاون  دکتر اورندی  

 .مجلس به این مطالبات شد

 .شد  نظر تبادل و بحث   روی انسانی و تجهیزات پزشکینی و دستیاران درمان، و پرستاری حوزه مختلف مشکلات  در پایان جلسه در خصوص

 

 مناسبت هفته سلامت برگزاری زنگ نشاط و سلامت در مرکز طبی کودکان به 

برنامه ورزش همگانی را با عنوان زنگ نشاط و   9تا  8از ساعت  1401اردیبهشت   20مدیریت تربیت بدنی دانشگاه روز سه شنبه 

 .سلامت و به مناسبت هفته سلامت را در مرکز طبی کودکان برگزار کرد

 

 



103 
 

 

دکتر مسعود متصدی: از هر ،  بیمارستانی امیراعلمبازدید مسئولان کشوری از بخش کاشت حلزون در مجتمع  

 شود یک نفر نیاز به کاشت حلزون خواهد داشت نوزاد که متولد می ۷00

جویی ارزی کشور، دکتر حسن واعظی رئیس مدیریت بیمارستانی و تعالی  امنای صرفه مهندس سید حسین صفوی رئیس هیئت 

زاده رئیس شورای عالی پزشکی وزارت و هیئت همراه از بخش کاشت حلزون مجتمع  بالینی وزارت بهداشت و درمان، دکتر نبی  

 .بیمارستانی امیراعلم بازدید کردند 

 

تر حامد عبدالهی  ، دک۱4۰۱اردیبهشت    ۲۱مجتمع بیمارستانی امیراعلم در بازدید چهارشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

رئیس مجتمع، تیم مدیریت اجرایی و دکتر مسعود متصدی رئیس کمیته کشوری کاشت حلزون وزارت بهداشت و رئیس بخش کاشت حلزون  

 .مجتمع بیمارستانی امیراعلم حضور داشتند

هدف در مجتمع   :مل کاشت مجتمع بیان کرددکتر حامد عبدالهی رئیس مجتمع بیمارستانی امیراعلم ضمن خوشامدگویی با اشاره به تعداد بالای ع

 .جز ارائه خدمت نیست و امیدوارم بیماران کاشت حلزون این مرکز، خود چراغی در مسیر آینده کشور باشند
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در ادامه این جلسه دکتر مسعود متصدی رئیس بخش کاشت حلزون مجتمع بیمارستانی امیراعلم ضمن تشکر از حضور میهمانان گفت: اگر بخواهیم  

سال پیش اولین کاشت حلزون در خاورمیانه را در همین بیمارستان انجام   ۳۱از تاریخچه بگویم، اینجا اولین بخش کاشت حلزون است که حدود  

 .ها و دوستان که در این مسئله به ما کمک کردندها و پشتیبانی ارگان پذیر نبود مگر با حمایتدادیم و این امکان

ها بوده چه در مورد سال پیش تاکنون دنبال بهترین  ۳۱ر ادامه داد: بخش کاشت حلزون بیمارستان امیراعلم از  رئیس کمیته کاشت حلزون کشو

هاست که رفرنس گوش حلق و  عنوان دانشگاه مادر، آموزش تیم ها بوده است، ما سالپروتز و چه در حوزه جراحی کاشت ولی هدف اصلی ما به 

اکنون در حوزه  های کشور که همدرصد از بخش  ۹۰یا    ۸۰اهمان همواره کشوری باشد. شاید بتوان گفت  بینی کشور هستیم و این باعث شده نگ

ای میان اند و هنوز رابطه مستقیم و شبکه بخشی در این مرکز آموزش دیدهکاشت در حال خدمت هستند چه تیم های کاشت و چه تیم های توان

 .ما وجود دارد

رسیدیم و امروز صحبت    ۱4۳۰عدد شروع نمودیم و سال قبل به عدد   ۲۰از گذشته بگویم ما کاشت را با سالی  دکتر متصدی گفت: اگر بخواهیم  

شود یک نفر نیاز به کاشت خواهد داشت و این، نیاز  نوزاد که متولد می  ۷۰۰کنیم. اگر بخواهیم برآورد داشته باشیم از هر پروتز می   ۲۰۰۰از خرید  

 .کندبه توجه ویژه در این حوزه را گوشزد می

های ها سخن راند و گفت: بسیار خوشحالم با تمام فراز و نشیبرئیس بخش کاشت حلزون مجتمع بیمارستانی امیراعلم، در ادامه از فراز و نشیب

جایی امنا و سایر دوستان مانند دکتر نبی زاده، دکتر واعظی، دکتر عبدالهی و تیم مجتمع به ها با همکاری تیمی میان هیئتلامور مختلف در این سا

ای روشن وجود دارد و البته این فرصت خوبی است که از مشکلات هم گفته شود. یکی  رسیدیم که احساس خوشی داریم و در روبروی ما کوچه 

  ۳۰تا    ۲۰اند و اکنون نزدیک به  دگی به وضعیت روندها و بخش هایی هست که کهنه شدند کسانی که کاشت انجام دادهاز مسائل مهم بحث رسی

 .ها از کار بیفتد یا دچار اختلال شودسال سن دارند، ممکن است هرلحظه این دستگاه

های  سوم از درآمد خانواده خرج هزینهدهد بیش از یکم میها هم در نظر بگیریم، وقتی کودک کاشت انجامطلب دیگر اینکه حمایتی برای خانواده

 .ای است که بسیار مهم استشود و این مسئلهاین کودک می

 .دکتر متصدی در ادامه از مشکلات تعرفه، بیمه و دستمزد کادر فعال در این حوزه نیز سخن گفت

خدا قوت به اساتید و فعالین حوزه کاشت گفت: از زمانی که    جویی ارزی کشور ضمنامنای صرفهسپس مهندس سید حسین صفوی رئیس هیئت

آن  امنای صرفهوارد هیئت از  ارزی شدم و حتی قبل  از جذاب جویی  البته  یکی  و  بزرگ  بسیار  به نظر من کار  بود،  ترین مسائل کاشت حلزون 

ودم که مشکلات را از نزدیک بررسی کنم، البته به دلیل  بینیم، همیشه پیگیر موضوع بصالحات است که اکنون نتیجه آن را در جامعه می باقیات

صورت ویژه به  گیری کرونا به تعویق افتاد و وقتی فراغ بال ایجاد شد، فرصتی پیش آمد که به مشکلات دو سال اخیر در حوزه اقلام مربوط به همه

 مسائل موردنظر هیئت امنا رسیدگی شود

عالی پزشکی وزارت بهداشت و درمان گزارشی در خصوص مراحل کاشت و تعداد مراکز فعال در کشور   در ادامه جلسه دکتر نبی زاده رئیس شورای 

ارائه است، کودکانی که مبتلا به کم شنوایی عمیق هستند از این شیوه استفاده سالان قابلارائه کرد و گفت: کاشت حلزون در کودکان و بزرگ 

توان این سالان هم میی که بیشترین زمینه یادگیری رادارند مورد عمل کاشت قرار گیرند. در بزرگسالگکنند البته به شرطی که تا قبل از سه می

در کشور با دو مرکز عمل    ۷۲-۷۱وی با اشاره به سابقه عمل کاشت در ایران گفت: از سال    .هایی هستعمل را انجام داد که البته دارای تفاوت

ایم و دیگر نیاز به اعزام بیمار به خارج از کشور جهت  عمل در سال رسیده   ۱۱۸۷اکنون به   ۸4سال  عمل در  ۱۷4کاشت شروع شد تا جایی که از  

 .حال ما بوده استطور در حوزه گردشگری سلامت نیز کمکشود، همیندرمان حس نمی 

زبان پزشکان، کارشناسان و خانواده های مختلف بخش کاشت حلزون و بررسی شرایط و مشکلات از  ادامه این بازدید با حضور میهمانان در قسمت

 .بیماران ادامه یافت
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دکتر علیزاده: پوشش، اخلاق و رفتار حرفه ای در حوزه آزمایشگاه به تقویت  ،  گرامیداشت روز علوم آزمایشگاهی

 کندو اعتلای جایگاه آزمایشگاه کمک شایانی می 

 .برگزار شد جشن روز علوم آزمایشگاهی در دانشکده پیراپزشکی به صورت حضوری 

 

دانشکده پیراپزشکی، جشن روز علوم آزمایشگاهی به همت معاونت دانشجویی فرهنگی این    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

دانشکده و انجمن علمی دانشجویی علوم آزمایشگاهی، با حضور دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده، دکتر فاطمه شیخ شعاعی معاون دانشجویی  

در تالار دانشجو   ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۱لمی گروه علوم آزمایشگاهی، چهارشنبه  فرهنگی، دکتر نسرین دشتی معاون بین الملل و اعضای هیئت ع

 برگزار شد. 

ا دکتر علیزاده در این مراسم ضمن خیرمقدم به حاضرین بیان کرد: من همیشه دانشجویان را به عنوان سرمایه های آینده، مدیران آینده و قطع

کنم. به نمایندگی از خانواده بزرگ پیراپزشکی، روز آزمایشگاه و آزمایشگاهیان را محسوب میاندیشمندان آینده و صاحبان مشاغل نوین در آینده  

کنم و امیدوارم که در این روز، تمام نامگذاری شده، تبریک عرض می   که به مناسبت سالروز بزرگداشت حکیم و دانشمند ایرانی، اسماعیل جرجانی 

 ری برای کشور عزیز و دوست داشتنیمان، ایران باشیم. آزمایشگاهیان تلاش کنیم تا افراد مهم و موث

رئیس دانشکده پیراپزشکی در ادامه گفت: بحث سلامت، از مهمترین موضوعات بشری است و در این شکی نیست. در احادیث هم حدیثی منصوب  

کنیم. در بحث سلامت،  ها را فراموش می به پیامبر روایت شده که می فرمایند، دو بحث امنیت و سلامتی نعمت های بزرگ الهی هستند که آن

شود که سلامتی به راحتی از دست رفتنی است؛ یعنی هر چقدر هم بشر بگوید کرات مختلف را  امروزه با وجود تمام ادعاهای بشر مشاهده می

به چالش کشید و نشان داد که    کند، اما مشاهده کردیم که چند گرم ویروس، کل دنیا راکند و در کسری از ثانیه چه کارها که نمیتصرف می

گ  بیماری های واگیر هنوز حرف برای گفتن دارند و خیلی زود است که صرفا به بیماری های انفرادی فکر کنیم. در مقوله سلامت طبق اذعان بزر

امروزه در بسیاری از رشته ها  مراکز جهانی از جمله سی دی سی، هفتاد درصد اطلاعات حوزه درمان و سلامت را آزمایشگاه تعیین می کند و  ترین

توان هیچ کاری از جمله رشته ای که بنده در آن هستم، هماتولوژی، عفونی و خیلی از حوزه های دیگر، بدون داده های آزمایشگاهی تقریبا نمی 

وجود نداشته. اگر در زمان    انجام داد و روز به روز رشته آزمایشگاه دارای عرصه های بزرگتری می شود. عرصه های جدیدی که در گذشته اصلا

د های گذشته با بسیاری از تست ها در پی تشخیص و تایید برخی از بیماری های خاص و محدود بودیم؛ اما امروزه آزمایشگاه فقط تشخیص و تایی

هیچ مسئول و صاحب بینید که  دهد. شما در حوزه سلامت مینیست؛ آزمایشگاه بیشتر از تشخیص به پیگیری و سیاست گذاری سلامت بها می

 کند.کند و روز به روز آزمایشگاه، جایگاه خود را بهتر پیدا میمنصبی بدون یافته ها و داده های آزمایشگاهی صحبت نمی

https://pr.tums.ac.ir/
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گویند، این رشته به بن بست رسیده و اشباع شده است. اما چنین چیزی نیست. قطعا شنوم که برخی افراد می دکتر علیزاده افزود: حتی من می 

ر خدا  صه های آزمایشگاه، تازه و بکر هستند و شما میتوانید به آن وجهه بدهید و بنده اعتقاد دارم که این رشته در کشور جای رشد دارد. به شکعر

ی  هایتواند مباحث جدیدی به این رشته باز شود و شما میتوانید به خصوص به عرصه در مقایسه با سایر کشور ها وضعیت خوبی داریم و قطعا می 

 که به آن فکر نشده هم از لحاظ مالی و هم از لحاظ ارزشی بهای بیشتری بدهید و این قضیه را رشد بدهید. 

ز  رئیس دانشکده پیراپزشکی با اشاره به حضور فعال دانشجویان رشته علوم آزمایشگاهی بیان کرد: دانشجویان علوم آزمایشگاهی به جرات یکی ا

م پزشکی تهران هستند. افرادی بسیار علاقه مند و با پتانسیل بالا که نه تنها در حوزه آزمایشگاه و پژوهشی بهترین دانشجویان حوزه سلامت علو 

العاده  و آموزشی بلکه در سایر حوزه ها نیز فعال هستند. سال ها در حوزه دانشجویی فرهنگی کار کرده اند، در مرکز پژوهش ها از افرادی که فوق  

 د هستند مشغول به فعالیت اند. قطعا خیلی از مدیران آینده از بین شما عزیزان خواهد بود که اتفاق بسیار مبارکی است. توانایی دارند و علاقه من

نکته را   به عنوان یکی از همکاران نسبتا باتجربه تر از شما که تقریبا دو دهه است در حوزه آزمایشگاه به صورت میدانی و مدیریتی کار میکند چند 

 کنم.زان به خصوص در خصوص مسایل دانشگاهی عرض می خدمت شما عزی

اولین آن استفاده از فرصت جوانی و همین دوره کارشناسی و کارشناسی ارشد است. روز به روز فرصت یادگیری از بین می رود و کمتر و سخت  

ابلیت های دهه بیست از بین می رود و کسانی تر می شود. سنی که شما در آن هستید، هیچ وقت تکرار نمی شود. بعد از سی سالگی بسیاری از ق

شوند خیلی اینچنین شرایطی فراهم نیست. سلامتی و صداقت و پاکی که در سنین  که خیلی از قابلیت ها را در این سنین داشته اند بعداً متوجه می 

لحاظ آمادگی روحی، جسمی و ذهنی، دوره ای است  شوید که این سنین، سنین فوق العاده ای است. به  جوانی هست بی مانند است. بعداً متوجه می

گیرد، هیچ وقت فرصت آن مجدد تکرار نمی شود و این فرصت ها محدود  که باید خودتان را بسازید و خودسازی ای که در این دوره صورت می 

 است. 

دارد. در کشور ما به خصوص در جمع های  نکته دومی که ما متاسفانه خیلی خوب یاد نگرفتیم، کار گروهی است. اینکه یک دست واقعا صدا ن

  دوستانه، شاید دور هم جمع بشویم و بگوییم و بخندیم اما در کارهای گروهی خوب نیستیم. یکی از مهارت هایی که من احساس میکنم حتما شما

توانیم به یکدیگر گوش دهیم  که ما نمی  باید یاد بگیرید مهارت کار گروهی است. خیلی از مشکلاتی که در جامعه امروزی داریم، ناشی از این است

 و نظرات همدیگر را بپذیریم و در کنار هم کار کنیم. 

نکته بعدی که من خیلی دوست دارم در این جلسه به گوش همکاران جوان ترم برسانم، بحث اخلاق و رفتار حرفه ای است. کدهای اخلاقی که  

گیری باید رعایت کنیم، خیلی بحث مهمی است. پوشش، اخلاق و رفتار حرفه ای در حوزه    ما، هم در پوشش، هم در رفتار و هم در تفکر و تصمیم

سازند، ناشی از رفتارهای کند. خیلی از ویژگی هایی که افراد برای شغلشان میآزمایشگاه به تقویت و اعتلای جایگاه آزمایشگاه کمک شایانی می

. قطعا هر فضایی لباس خود و رفتار و پوشش خود را دارد. من خواهش دارم که در حوزه  حرفه ای اساتید، دانشجویان و همکاران آن رشته است

  علوم آزمایشگاهی و هم در بیمارستان و دانشگاه کدهای اخلاقی را رعایت کنیم. این کار هم باعث اعطای اهمیت و دیسیپلین به رشته خودمان 

 نیم باعث میشود دیگران هم به ما بها ندهند و آن وقت مادچار مشکل خواهیم شد.دهد. اگر ما خودمان رعایت نکمی شود و هم به آن بها می 

خواهم خدمت شما عزیزان بگویم بحث استفاده از فرصت های شغلی و کارآفرینی و ایجاد درآمد و ورود به این حوزه است. ما  نکته بعد که می 

نیم و کار کنیم. اما این تفکر کلاسیک را کم کم باید فراموش کنیم، ما قطعا  همیشه عادت داریم که یک مدرک بگیریم و با آن مدرک کار پیدا ک

سخ  به کارشناس و مسئول فنی و هیئت علمی در آزمایشگاه نیاز داریم، اما با توجه به انتظاراتی که من در نسل شما میبینم، این سبک کاری پا

کنید با  رشته خود را شروع کنید، این را یقین بدانید که کاری که شما شروع میگوی نیازهای جامعه نسل شما نخواهد بود. شما باید کار تخصصی  

ت که توجه به پتانسیل هابی که دارید، قطعا از ما موفق تر خواهید شد. نصف مسیر تجربه و آی کیو است که شما دارید اما اصل مسیر، پشتکار اس

ه چهار سال کارشناسی را بگذرانید و بعد شروع به کار کنید یا دکترا را بعد از دوازده سال  در سن شما فوق العاده است. بنابراین منتظر این نباشید ک

 بگذرانید و تازه ببینید اول راه هستید. فرصت ها را در این حوزه از دست ندهید.
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الملل ط خیلی خوبی با دانشجویان بینبحث بعدی، فعالیت در حوزه بین المللی است که اتفاقا در گذشته دانشجویان رشته علوم آزمایشگاهی، ارتبا

ام که انجمن علوم  برقرار کرده بودند. شما هم با انجمن های متناظر خودتان در کشورهای دیگر ارتباط بگیرید. من بارها به دانشجویان عزیز گفته 

اط بگیرد و کرسی داشته باشد. شما به عنوان  آزمایشگاهی، باید با انجمن های متناظر خود در سایر کشورها و در اتحادیه های بین المللی ارتب

دانشجویان بهترین دانشگاه علوم پزشکی کشور باید در این جایگاه ها کرسی داشته باشید و شرکت کنید دانشگاه هم قطعا حمایت خواهد کرد. 

کنیم. تصور کنید مثلا در سی و پنج  نمی شویم و این تجارب را کسب  خیلی از اوقات ما از فرصت ها و حمایت های این چنینی دانشگاه غافل می 

سالگی تازه بخواهیم اولین تجربه مسافرت یا عضویت بین المللی در این حوزه را داشته باشیم که بسیار سخت است. الان فرصت تمرین این  

 مک خواهد کرد.شود جایگاه رشته شما ارتقا پیدا کند و در سطح دانشگاه هم بسیار کمباحث هست و نیاز هم هست و باعث می

ر ذات  به عنوان توصیه برادرانه از کارهای سبک و بی ثمر و صرفا گذران وقت دوری کنید، قطعا به اوقات فراغت و تفریح نیاز دارید، این اصلا د

لازم است، نشاط و  بشر است. با توجه به انرژی این سن که بسیار بالاست، همیشه سعی کنید انرژی خود را در راه مفید صرف کنید، تفریح قطعا  

ه  شادابی لازمه دانشجوی جوان است، اما حیف است که همه انرژی در این راه به کار گرفته شود. بحث هنر و ورزش را من مجددا تاکید میکنم ک

رسید.  هدفی نمی کنم برای عمر خود برنامه ریزی داشته باشید. چون بدون برنامه ریزی به هیچ  بها بدهید و به عنوان آخرین مورد، خواهش می 

کنم زندگی یک امر حرفه  برای درس خواندن و ورزش و تفریح و امتحانات و ترم و وقت گذرانی با دوستان برنامه ریزی داشته باشید. من فکر می 

ار ارزشمند است و در  دادند. زمان امروزه بسیای است و مانند قدیم نیست که مردم به دنیا می آمدند و بزرگ می شدند و شغل پدر خود را ادامه می 

رویم مسیر تقریبا از دور افتاده ای است. سعی کنید که وارد همه دنیا ارزش ثانیه را آموزش می دهند. من میبینم که مسیری که گاهی وقت ها می

 داشبورد های مدیریتی و برنامه ای شوید و با عصر جدید در بسیاری از حوزه ها خود را وفق دهید. 

محمد زمانی، دانشجوی رشته پرستاری اجرای آن را برعهده داشت، برنامه های شاد و مفرحی مانند، صندلی داغ با دکتر مهدی در این مراسم که 

زوار عضو هیئت علمی گروه علوم آزمایشگاهی، اجرای موسیقی سنتی توسط حسین وش دانشجوی رشته کتابداری و مسابقه های جذاب با اهدای  

 هدایا برگزار شد. 

 دانشکده پیراپزشکی در این مراسم به نمایش گذاشته شد.  ۱۹کلیپی از فعالیت آزمایشگاه تشخیصی کووید همچنین 

 

 

 

 

 

 

 

 



108 
 

سلول برتر  تحقیقات  جشنواره  خوندومین  و  بنیادی  حوزه  های  محققان  و  دانشمندان  حضور  با  ایران  ساز 

 های بنیادی در بیمارستان شریعتی برگزار شدسلول

ساز جایزه ویژه استاد قوام  های بنیادی و خونراپی دانشگاه، دومین جشنواره تحقیقات برتر سلول پژوهشکده خون سرطان و سل ت

 .زاده را در بیمارستان شریعتی برگزار کرد

 

ساز ایران پنج  های بنیادی و خونبیمارستان شریعتی، دومین جشنواره تحقیقات برتر سلول  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

در تالار شهید پیرویان بیمارستان شریعتی برگزار شد. در این همایش که با پوشش اطلاع رسانی از رسانه ملی همراه    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۲شنبه  

های سلول درمانی در مراکز خود پرداختند. در این همایش کشور به تبادل نظر درباره فعالیت های بنیادی دربود، دانشمندان و محققان حوزه سلول

دکتر محمد واعظی رئیس پژوهشکده خون سرطان و سل تراپی دانشگاه و دبیر علمی این جشنواره با قدر شناسی از حضوراستاد قوام زاده، هدف  

کنند دانست. دکتر واعظی با اشاره در حوزه سلول درمانی فعالیت می  که  مراکزی  معرفی  با  مراهه  برتر   تحقیقات  معرفی  را   از برگزاری این جشنواره

های کنترل سرطان دانست گفت: جا برای درمان سلولی در  های هدف ایمونو تراپی را از برنامه به این که شیمی درمانی و نانو تکنولوژی و برنامه 

ند. وی هماهنگی و همراهی مراکز پژوهشی با صاحبان صنعت را لازم برشمرد و در مورد سلول کاندیکاسیون های خاص بیشتر نمود پیدا می

ین درمانی گفت: این کار به سرعت اتفاق می افتد ما در پژوهشکده هماتولوژی به سرعت مطالعاتی بر روی سلول درمانی انجام دادیم و هدفمان ا

 ها را ببینیم. است که ظرفیت

ین همایش از حضور دانشمندان و استادان در عرصه سلول درمانی در بیمارستان شریعتی، به  ا  در   نیز  شریعتی  یمارستان ب  رئیس  جمشیدی  دکتر 

  جایزه   بنیادی  هایسلول  برتر   تحقیقات  عنوان  به  اهمیت  پر  اتفاق   این:  گفت   و  کرد  قدردانی  درمانی  سلول   عنوان یکی از مراکز پیشرو در علم نوین

ود و افتخار است که شاهد حضور استاد قوام زاده در این بیمارستان هستیم. وی استاد قوام زاده را به  شمی  برگزار  بار دومین  برای  زاده،   قوام  استاد

  بنیان   بیمارستان  این  در  استاد  دستبه   استخوان  مغز  پیوند  که  بالدمی  خود  به   شریعتی  بیمارستان   حق پدر پیوند مغز استخوان در ایران نامید و افزود:

 .شد نهاده

  مؤثر   بالین  و   درمان   در   دکتر جمشیدی بیمارستان شریعتی را بستر مناسبی برای تحقیقات سل درمانی دانست و استفاده از نتایج این تحقیقات را

  و   گوارش    هایپژوهشکده  البته:  گفت  و  دانست  بنیادی  هایسلول  تحقیقات  پرچمدار  را   انکولوژی  هماتولوژی  ژوهشکده  جمشیدی  دکتر.  دانست

  م در این زمینه فعالیت دارند.ه روماتولوژی کبد،

https://pr.tums.ac.ir/


109 
 

  مناسب   بستر   توسعه   باعث  را  وی  هایفعالیت  و    دکتر جمشیدی انتصاب دکتر واعظی به عنوان رئیس پژوهشکده انکولوژی هماتولوژی و سل تراپی

ایشان و همکاری استادان، این    حضور   وبا   حوزه  این   در  عزیز  دانشمندان  و   مراکز  سایر   همکاری  با امیدوارم:  گفت  و  دانست   تحقیقات  هدایت   برای

 .باشیم جدید هایهمکاری و نوین هایحرکت شاهد  پژوهشکده

 نمونه،  پزشک  یک  را  زاده  قوام  دکتر  افراد،  جهادی   های    در ادامه دکتر صرامی رئیس پژوهشکده سرطان معتمد با اشاره به جهادگری و حرکت

رای رسیدن هدفش، تمام همتش را با پرهیز از منفعت شخصی و ملاحظات سیاسی پیش  ب  زاده  قوام  استاد:  گفت  و   دانست  توانمند  مدیر  یک  هم

های جهاد دانشگاهی و پژوهشکده معتمد گفت: توسعه فناوری از  دهد و یک استاد نمونه هم است. وی در ادامه به تشریح فعالیترو قرار می

پروژه فناورانه در این پژوهشکده با هدایت استاد در حال انجام است.دکتر صرامی درباره    ۸  اکنون   هم   که  است   های اصلی این پژوهشکدهت سیاس

 سد. های گستره و تعریف پروژه هادر قالب ستادمتمرکز، چند پروژه را به نتیجه بر های پژوهشکده معتمد،ابراز امیدواری کرد با ایجاد همکاریفعالیت

س مرکز در ادامه استاد رضا ملک زاده، استاد گروه گوارش و کبد دانشگاه، درباره کاربردهای سلول درمانی در بیماران گوارش و کبد گفت: با تأسی

ابراز امیدواری  ها منتقل کند، امیدواریم تحول عظیمی در علم پزشکی در کشور ایجاد شود. وی  هایی که بتواند ژن درمانی و تولید ویروس ملی ژن

 کرد با اراده قوی برای سرمایه گذاری در این حوزه، در آینده امید برای درمان بیماران نیازمند افزایش یابد. 

های پیشرفته درمانی توضیح های دپارتمان توسعه فناوریدر ادامه این همایش دکتر مهدیه شکرالهی از پژوهشکده سرطان معتمد درباره فعالیت

ز شده است.دکتر مرضیه ابراهیمی مدیرراهبردی پژوهش و فن متمرک درمانی  ویروس   و  تراپی سل  بازوی  بردو  گروه  این  هایفعالیت:  گفت  و   داد

 های سلول درمانی در این پژوهشکده توضیح داد.آوری پژوهشکده رویان با یادی از استاد کاظمی آشتیانی، درباره مشارکت

پزشکی تهران، دکتر بیگلری   علوم  دانشگاه  علمی  هیات  عضو  حاجتی  دکتر  ایران،  انستیتوپاستور  سلولی  بانک  بخش  رئیس  فرخی  مهدی  دکتر 

  عضو هیات علمی دانشگاه و استاد گروه ژنتیک، دکتر عباس حاج فتحعلی رئیس بخش پیوند و سل تراپی بیمارستان طالقانی، دکتر آذین علیزاده 

 های سلول درمانی در مراکز خود توضیح دادند.ب شهید رجایی درباره فعالیترئیس مرکز تحقیقات کاردیوانکولوژی مرکز قل

ره  پرفسور اردشیر قوام زاده در این همایش با قدردانی از دکتر جمشیدی، دکتر واعظی دبیر علمی همایش و دکتر سحر توکلی دبیر اجرایی جشنوا

ن همایش سبب شود که بتوانیم سلول درمانی و ژن درمانی را با هم افزایی و  ساز ایران گفت: امیدوارم ایهای بنیادی خونتحفقیات برتر سلول 

 تر از پیوند، برای مردم کار انجام دهیم.همکاری انجام دهیم، تا بتوانیم راحت 

  خدمتی   و  سلامتی  است  مهم  که  چیزی  دهممی   اطمینان  شما  به   ام.وقت دنبال مسائل مالی و این که چیزی بگیرم نبودهاستاد قوام زاده افزود: هیچ

  اثرش   و   فرد،  خود   هم  و  شودمی   موفق   جامعه  آن   هم.  شودمی   درست   چیز  همه   علاقه داشته باشید  کارتان   به  اگر.  بکنید  مردم  به   توانیدمی   که   است

  سراب   اشبقیه   نشوید،  مردم  رضایت  باعث  و  باشید  نکرده  کمکی  اگر  شوید می   موفق  جلو  بروی  افکار  این  با  اگر  و  گردد  برمی  جامعه  و  خودش  به

 . است

این همایش با معرفی پژوهشگران برتر از سوی دکتر مهرداد پاینده رئیس بخش هماتولوژی انکولوژی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه و رئیس  

برنامه دکتر هاشمی عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر احم از  این بخش  ادامه یافت در  دوند و دکتر کامران کمیته داوری 

 منصوری محقق دانشگاه کرمانشاه به عنوان پژوهشگران برتر این جشنواره معرفی شدند و جایزه ویژه استاد قوام زاده را دریافت کردند. 

 این همایش با برگزاری مراسمی برای سالروز تولد استاد قوام زاده پایان یافت.
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 گرافی در مرکز قلب تهران نصب دریچه میترا کلیپ از راه آنژیو

نصب دریچه میترا کلیپ از راه آنژیوگرافی در بیمارانی که نارسایی شدید دریچه میترال دارند و امکان جراحی قلب باز برای آنان 

 .ممکن نیست، انجام می شود 

گزارش   پزشکی  به  علوم  دانشگاه  عمومی  شنبه    تهرانروابط  روز  تهران،  قلب  و    ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۷مرکز  قلب  داخلی  گروه  متخصصان 

اکوکاردیولوژیست، در کت لب مرکز قلب تهران برای بیمار دارای نارسایی شدید دریچه میترال، نصب این کلیپ را انجام دادند. این روش که  

 ارای مشکلات دریچه میترال که توانایی برای عمل جراحی قلب باز را ندارند.  جایگزین بسیار مناسبی است برای جراحی قلب باز برای بیماران د

  نصب   که  بیماری   دکتر علی محمد حاجی زینعلی معاون آموزشی مرکز قلب و متخصص داخلی قلب در گفت و گو با روابط عمومی چنین گفت: 

راحی قلب باز و سپس دو بار آنژیوپلاستی شده و اکنون به علت نارسایی  ساله است که قبلاً عمل ج  ۷۵  آقای  یک   دادیم  انجام  او  روی   را  کلیپ  میترا

استاد    شدید دریچه میترال توان راه رفتن نداشته چون بیمار قبلا عمل باز شده بود، عمل مجدد برای این بیمار میسر نبوده لذا نظر تیم پزشکی و

ام شده برای این عمل مناسب دیده شد و استاد دکتر صاحب جمع متخصص های انجنوید متخصص نارسایی قلبی پس از معاینات اولیه و بررسی

را اکو مناسب بودن دریچه برای کلیپ را بررسی و در نهایت تصمیم بر این شد که در کنار استاد سالاری فر اینترونشن بیمار که کارگزاری میت

 کلیپ برای دریچه میترال بود، انجام شود. 

وش مثل آنژیو گرافی معمولی بیمار در کت لب بیمارستان است سپس از راه ورید فمورال سپتوستومی دیواره دهلیز دکتر زینعلی افزود: در این ر

انجام می شود و بعد از اینکه وارد دهلیز شدیم دلیوری سیستم کلیپ در دهلیز قرار می گیرد و توسط یک کلیپس که شبیه منگنه است، قسمت  

خته می شود و به این شکل نارسایی میترال از شدید به مقدار خیلی خفیف کاهش پیدا می کند و بعد از آن  لت دریچه میترال به هم دو۲میانی  

شد و چک می کنیم تنگی دریچه میترال ایجاد نشده باشد و خوشبختانه در این بیمار نصب کلیپ موفقیت آمیز بود و بیمار پس از چند دقیقه بیدار  

 شد.در بخش بستری، آماده ترخیص می با
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امام   بیمارستانی  امنیت ملی در مجتمع  نماینده مجلس شورای اسلامی و کمیسیون  الهیان  حضور دکتر زهره 

 خمینی )ره( 

با حضور درمجتمع   1401اردیبهشت  21دکتر زهره الهیان نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی و هیئت همراه روز چهارشنبه 

دیدار با رئیس، معاونان، تیم مدیریت و رهبری و پرستاران این مجتمع، هفته ملی سلامت را به  بیمارستانی امام خمینی )ره( ضمن  

تبریک گفتندآن اورندی معاون درمان، مهندس   .ها  امیرحسین  این دیدار دکترسید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، دکتر  در 

ع و جمعی از اعضای هیئت علمی، مدیران و سوپروایزرهای  محمد علی سورکی معاون پشتیبانی، پرستو آریاملو مدیرپرستاری مجتم

 .مجتمع حضور داشتند

 

 

 

 

 

 

 

 

 دکتر گتمیری: هدف اصلی دانشگاه تولید محصولی است که در خدمت جامعه باشد 

بیماری    درصد افراد از  90هایی است که  رئیس مرکز تحقیقات نفرولوژی دانشگاه، بابیان اینکه بیماری مزمن کلیه ازجمله بیماری 

 .سلامت خود دانستخود خبر ندارند؛ یکی از وظایف اصلی دانشگاه را افزایش آگاهی جامعه و حساس سازی افراد نسبت به

ه، با اشاره به رویکرد  ، دکتر سید منصور گتمیری رئیس مرکز تحقیقات نفرولوژی دانشگاروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

ای محبوس ها است که مطرح است. دانشگاهی موفق است که خود را در پیله نگر مدت دانشگاه در خدمت به جامعه گفت: موضوع دانشگاه جامع

تر باشد و اینکه دارد؛ در خدمت هدفی مهم  عهد  بر  را  علمی  یقافله  پیشرانی    وظیفه   کند ونکند و همچنان که در مرزهای دانش تلاش می 

ترین زمان به  محصول دانشگاه در خدمت جامعه قرار بگیرد. به همین دلیل دانشگاه باید نیازهای اجتماع را رصد کند و پاسخ نیازها را در سریع 

 .های اجتماع را باز کند و سطح جامعه را ارتقاء دهددست جامعه برساند و گره 

قات نفرولوژی، هدف اصلی دانشگاه علوم پزشکی تهران را ارتقا سلامت جامعه دانست و گفت: برای تحقق این امر، دانشگاه،  رئیس مرکز تحقی

ترین زمان رخدادی  دقت موردبررسی قرار دهد و در کوتاهصورت متداول و منظم باید نسبت به رخ دادهای درون جامعه حساس باشد و آن را به به 

بالا و تلفات کمتر توانستیم وی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: در موضوع کرونا نیز با سرعت   .شود برطرف کندمی  را که منجر به آسیب

ها بودند. جامعه علمی توانست ویروس را بشناسند و در عرض یک سال رکورد تولید داران این امر دانشگاه این بحران را پشت سر بگذاریم که پرچم

 .امیدوارم دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز بتواند باقدرت بیشتری در زمینه ارتقاء کیفی سلامت جامعه به نحو احسن عمل کند .ندواکسن را بشک
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های کلیه در ایران گفت: بیماری مزمن کلیه رئیس مرکز تحقیقات نفرولوژی دانشگاه، در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به شیوع بیماری

درصد از افراد از    ۹۰درصد جامعه به آن مبتلا هستند. این درحالی است که حدود  ۱۵تا    ۱۰که حدود  طوریهاست بهرین بیماریتیکی از شایع

 .خود خبر ندارند بیماری

  و   اشدب  حساس   قدم اول جامعه باید نسبت به تشخیص این بیماری  در   دکتر گتمیری با تأکید بر نقش دانشگاه در آگاهی بخشی به جامعه گفت:

وی دیابت و فشارخون   .این آگاهی را ارتقاء دهد تا موارد بیماری مزمن کلیه زودتر تشخیص داده شود  جامعه  سطح  در  که  است  دانشگاه  برعهده  این

  شود می   شناخته  پنهان  بیماری  عنوانبه   نیز   است که فشارخون  درحالی  این    های مزمن کلیه دانست و گفت:را دو عامل مهم در ایجاد بیماری

 .شان حساس شوندشان مطلع نیستند باید آگاه و نسبت به بیماریبنابراین افرادی که از بیماری

یری قرار بگیریم که مس  در  هارسانه  کمک  با  امیدوارم   ها با دانشگاه را در افزایش آگاهی جامعه مؤثر دانست و گفت:دکتر گتمیری تعامل رسانه

ومیر و ناتوانی افراد است حساس باشیم و سعی کنیم مصرف نمک را کم  ترین عوامل مرگابت و فشارخون که مهمنسبت به دو عامل پرخطر دی

 .و فعالیت فیزیکی را بیشتر کنیم تا بیماری مزمن کلیه در جامعه کاهش پیدا کند

 

 

 

 

 

 

 

 پایدار استدکتر صادقیان: تحقیقات علمی و دقیق پیش از اجرا، یکی از ارکان مهم توسعه 

با توجه فرارسیدن هفته خوابگاه ها، دکتر محمدحسین صادقیان، معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه درباره روند گذشته و پیش  

 .روی پروژه های خوابگاهی توضیح داد 
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معاونت دانشجویی فرهنگی، در زیر متن مصاحبه آمده است، که شما را به خواندن آن دعوت    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

 می کنیم: 

 جناب دکتر جایگاه خوابگاه ها در تصمیمات دانشگاه چیست؟ 

افت حس آرامش خوابگاه اولین اقامتگاه دانشجو در دانشگاه است و بیشتر زمان خود را در آن سپری می کنند، بدین سبب دانشجویان مستحق دری

به    و امنیت در این محیط هستند و باید شاهد محیطی امن، دوستانه و مطابق با استانداردهای رفاهی و دانشجویی باشیم. مسئولیت این امر خطیر 

با بهری گی از  عهده معاونت فرهنگی و دانشجویی است و ما موظفیم چالش های گوناگون دانشجویان را شناسایی و به حداقل رسانده و  ری 

 تجهیزات و امکانات مناسب شرایط ایده آلی را برای زندگی دانشجویان فراهم کنیم. 

 دستاوردهای دانشگاه در این مدت در عرصه خوابگاه ها چه بوده است؟

انایی پاسخگویی به  دانشگاه علوم پزشکی تهران بعنوان یکی از بزرگترین دانشگاه های کشور و منطقه، نیازمند امکانات گسترده ای می باشد تا تو

دانشجو از کشورهای مختلف و اقلیم های گوناگون کشور را داشته باشد. بدین سبب برنامه ریزی های فشرده ای برای   ۱4.۰۰۰نیاز بیش از  

اجرایی معاونت    اصلاح، تعمیر، زیباسازی و بهسازی خوابگاه ها تهیه و بخشی از آن بصورت شبانه روزی و ضربتی انجام شد. کادر فنی، پشتیبانی و

ییرات  فرهنگی و دانشجویی با بررسی اولویت های موجود از دید دانشجویان و مسئولین با رهنمود های وزارتخانه وارد عمل شدند و در وهله اول تغ

ان به افزایش خدمات موثری را در راستای زیبا سازی و بهسازی محوطه خوابگاه ها بعمل آوردند و در ادامه شاهد تغییرات مهمی بودیم که می تو

یم. رفاهی دانشجویان و همچنین فعال شدن خانه فرهنگ اشاره کرد و پروژه هایی نیز در دست اقدام است که سعی بر اجرای سریع و موثر آنها دار

خوابگاه متاهلین،   اقداماتی نیز در مورد خوابگاه های متاهلین صورت گرفته است که می توان به برقراری انشعاب آب برای فضای سبز مجموعه

د  توافق با شهرداری برای خدمات شهری در محیط خوابگاه، بهبود بستر اینترنت اشاره کرد و همچینین رخداد مهمی دیگری که در این حوزه بوجو

هایی تاییدیه  آمده است تامین بودجه از طرف خیرین برای بازسازی یک بلوک از مجموعه شهرک متاهلین است و یک بلوک دیگر نیز در مرحله ن

 بازسازی و بهسازی قرار دارد که می تواند در مجموع ظرفیت مناسبی را برای دانشجویان گرامی فراهم آورد. 

 آقای دکتر با توجه به شرایط زندگی دانشجویان متاهل، چه خدمات دیگری به این عزیزان ارائه می شود؟

روز با رویکردی که به این موضوع وجود دارد ما در تلاش هستیم خدمات استانداردی را  دانشجویان متاهل نیاز بیشتری به مسائل خوابگاه دارند.ام

ن  به دانشجویان متاهل ارائه کنیم. بطور مثال افزایش وام های ودیعه مسکن به نوعی خدماتی از طرف دانشگاه بوده است که می تواند به اسکا 

هل با توجه به اهمیت حمایت از خانواده و جوانی جمعیت کشور یکی از اولویت های امروز دانشجویان کمک کند. خدمات دهی به دانشجویان متا

دانشگاه علوم پزشکی تهران مهمترین و اصلی ترین راهکار برای دستیابی به جایگاه مناسب تر    ۲معاونت و دانشگاه است که پروژه کوی شماره  

تیم اجرایی در حال رفع موانع این پروژه و تامین بودجه و آغاز عملیات ساخت می    در این مورد است و از طرح های فوریت دار دانشگاه می باشد و

 باشند. 

 آقای دکتر ضرورت وجود امکاناتی همچون کتابخانه، سالن های ورزشی، خانه فرهنگ و سایر امکانات رفاهی در خوابگاه ها چیست؟  

ی و روحی دانشجویان نقش اساسی دارد. از اینرو سعی شده امکانات مناسبی  توسعه فعالیت های فرهنگی، ورزشی و آموزشی در ارتقاء سلامت جسم

اهد در حد توان مجموعه دانشگاه برای دانشجویان فراهم شود و تمامی مسئولین دانشگاه دغدغه بهبود و گسترش این امکانات را دارند و بارها ش

مکانات صورت گرفته است. اتفاق خوبی که در دانشگاه ما به وقوع پیوسته  بودیم که به محض فراهم شدن شرایط، اقداماتی موثر برای افزایش ا

است حضور دانشجویان پیشین دانشگاه در جایگاه های مدیریتی است و این مسئله کمک بسزایی برای شناسایی چالش ها و راهکار های موثر و  

 هم می آورد.کاربردی آن می کند و موجبات فهم مشترک بین دانشجویان و مسئولین را فرا
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 آقای دکتر آیا در طراحی مسیر پیشرفت خوابگاه ها، الگو های داخلی و خارجی بررسی شده است؟

ی در  بنده معتقد هستم تحقیقات علمی و دقیق پیش از اجرا، یکی از ارکان مهم توسعه پایدار است. ازینرو در این مدت علاوه بر مطالعات کاربرد

متعددی با معاونین فرهنگی و دانشجویی وزارت خانه و سایر دانشگاه های علوم پزشکی برگزار شده است تا با   مورد سیستم های اجرایی، جلسات

کشور   تشریک مساعی و تعاون برای چالش ها، راه حل های علمی و کاربردی ای بیابیم. علاوه بر این بازدید هایی از دو خوابگاه خوب و استاندارد

علوم پزشکی نیشابور، خوابگاه دخترانه تلاش دانشگاه علوم پزشکی تبریز و خوابگاه دخترانه امام علی )ع( دانشگاه  خرداد دانشگاه    ۱۵)خوابگاه  

یران  علوم پزشکی کاشان( بعمل آمد و از نزدیک با طراحی، ساخت، مدیریت و امکانات موجود آشنا شدیم و مزایا و معایب سازه های جدید را از مد

 انیم نقشه راه ایده آلی را طراحی کنیم.آنها جویا شدیم تا بتو

 جناب آقای دکتر در این مسیر دانشجویان چگونه می توانند کمک کنند؟

  دانشجویان ذینفعان اصلی خدمات معاونت فرهنگی و دانشجویی هستند. ما جلسات متعددی با دانشجویان همراه با مسئولین دانشگاه ها و وزارت 

عی بر حفظ این رابطه داریم. در پاسخ به این سوال بهترین جواب موجود را رعایت مصرف مسئولانه می دانم. خانه برگزار می کنیم و همیشه س

رفتار های اگر هر کدام از ما در قبال امکانات، نقصان ها، اتفاقات، خود را مسئول بدانیم، می توانیم راندمان همه چیز اعم از امکانات ساختاری،  

 ا اصلاح کنیم و این امر تنها زمانی به وقوع می پیوندد که به همه چیز مسئولانه بنگریم.سازمانی و تمام جنبه ها ر

ا  در پایان امیدوارم دانشجویان از فرصت تجربه اندوزی در محیط اجتماعی خوابگاه به خوبی استفاده کنند و بخش مهمی از مهارت های زندگی ر 

 سایر کشور ها دریافت نمایند. در جمع دوستان خود از شهرهای متعدد ایران عزیز و 

 از وقتی که در اختیار ما قرار دادید کمال تشکر را دارم. 

 

 رونمایی از نرم افزار غربالگری مدیریت سلامت قلب و عروق با حضور شهردار تهران و رئیس مرکز قلب تهران 

دکتر علیرضا زاکانی شهردار تهران و دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران از نرم افزار غربالگری مدیریت سلامت  

 .قلب و عروق رونمایی کردند 

 

در مراسم تقدیر از ایثارگران سلامت که    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲4مرکز قلب تهران، روز شنبه    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

تماعی، معاون  گانه و اعضای شورای شهر تهران، معاون فرهنگی اج  ۲۲به همت شهرداری تهران و با حضور شهردار تهران، شهرداران مناطق  
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بهداشت و سلامت شهرداری و تعدادی از اعضای کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی در محل سالن همایش های برج میلاد تهران برگزار  

 ( رونمایی شد.   دل شاد شد از نرم افزار جامع )

اریهای قلب و عروق شامل کاردیولوژی، تغذیه، متخصصین این نرم افزار به همت جمعی از اساتید دانشگاه در رشته های مرتبط با پیشگیری از بیم

بنیاد غیر دولتی قلب سالم، مرکز  با همکاری  ارتقای سلامت  روانشناسی سلامت،  اپیدمیولوژی، دکتری  روانپزشکی،  داخلی، پزشکی اجتماعی، 

آگاهی عمومی شهروندان برای پیشگیری از بیمار  تحقیقات پیشگیری از بیماریهای قلب و عروق و مرکز قلب تهران به منظور غربالگری و توسعه 

 یهای قلب و عروق تهیه شده است. 

در این مراسم که دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران، دکتر علی محمد حاجی زینعلی معاون آموزشی، دکتر حسین نوید معاون  

  ۵۶ی از بیمارستان سینا حضور داشتند رئیس مرکز قلب تهران گفت: در سال  درمان، دکتر محمدرضا نادریان از مرکز قلب و خانم دکتر ابوالحسن

سال باعث شده است که امروز فرزندان این   44سال بوده است، تلاشهای دست اندر کاران حوزه سلامت در این    ۵۵امید به زندگی در ایران حدود  

از متوسط جهانی خیلی پایین تر    ۵۶سال داشته باشند، مهم است که بدانیم امید به زندگی مردم ما در سال    ۷۷مرز و بوم امید به زندگی حدود  

م این نوید را به ما می دهد که اگر تلاش و سال از متوسط جهانی بیشتر است این دستآورد مه  ۵بوده است و الان امید به زندگی در ایران حدود 

سال امید   ۵همدلی در غالب یک مداخله علمی و مستمر داشته باشیم می توانیم در دهه آینده در این معیار مهم سلامت جزء بهترین کشورها، که  

سلامت وجود دارد بیماریهای غیر واگیر و در راس   وی ادامه داد: چالش و دغدغه اصلی که الان در حوزه  به زندگی بهتری از ما دارند قرار بگیریم.

آن بیماریهای قلب و عروق است، من از تمامی فعالان عرصه سلامت در کشور و عزیزانی که در اینجا حضور دارند می خواهم که خود را برای  

لامت در پیشگیری از بیماریهای قلب و عروق در  یک مداخله مستمر و منسجم توانمند سازند، در این راستا و به عنوان اولین قدم ارتقاء سواد س 

 بین تمامی دست اندر کاران حوزه سلامت و آحاد مردم اهمیت ویژه دارد.

زم رئیس مرکز قلب اضافه کرد: اپلیکیشنی که امروز اینجا رونمایی می شود ابزار توانمندی است که می توان با بهره گیری از آن غربالگری لا

وزه بیماریهای قلبی عروقی، اعم از علائم مهم بیماریهای قلبی عروقی، عوامل خطر، بررسی ریسک بروز حوادث قلبی برای آحاد جامعه در ح

 عروقی، سبک زندگی تأثیر گذار در سلامت قلب و عروق را انجام داد. 

می کند و در مدیریت ارجاعات و پیگیری ها   این اپلیکیشن بر اساس آخرین راهنماهای بالینی علمی در این حوزه توصیه های لازم را به فرد ارائه

 و فالوآپ های لازم مورد نیاز تا دستیابی به نتیجه مطلوب به فرد کمک می کند.

  ( عروق  و  قلب  سلامت  مدیریت  غربالگری  افزار  نرم  از  سخنرانی،  این  از  شادبعد  شد.   دل  رونمایی  فراهانی  دکتر  و  زاکانی  دکتر  توسط   ) 

 قلب تهران بعنوان تلاشگر حوزه سلامت، لوح ویژه ایثارگران سلامت را از شهردار تهران دریافت کرد.توضیح اینکه رئیس مرکز 

 

 

 

 

 



116 
 

 روز پاسداشت زبان فارسی و بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی برگزار شد

بزرگداشت  جشن روز پاسداشت زبان فارسی و ، الملل دانشگاهبا تقدیر از اساتید کرسی زبان فارسی کالج بین 

 حکیم ابوالقاسم فردوسی برگزار شد

فارغ استقبال گرم  میان  ابوالقاسم فردوسی در  و بزرگداشت حکیم  فارسی  پاسداشت زبان  بین جشن روز  الملل زبان التحصیلان 

 .الملل دانشگاه برگزار شدفارسی و با حضور دکتر حسین قناعتی و دکتر محمدحسین آیتی، رئیس و معاون بین 

 

با همت معاونت دانشجویی    ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۵الملل، در این مراسم که یکشنبه  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانرش  به گزا

ن صادقیان، معاون فرهنگی و دانشجویی  سینا برپا شد، دکتر محمدحسی الملل دانشگاه در تالار ابنالملل و همکاری کالج بینو فرهنگی پردیس بین

الملل و جمعی از اساتید، کارکنان و دانشجویان دانشگاه الملل، مدیران و معاونان معاونت و پردیس بینهای پردیس بین دانشگاه، روسای دانشکده 

 .نیز حضور داشتند

الملل دانشگاه گفت: از تحصیل شما  فارسی، خطاب به دانشجویان بین در آغاز دکتر قناعتی با ابراز خرسندی از حضور در جشن روز پاسداشت زبان  

 .های پاک خداوند استدر دانشگاه علوم پزشکی تهران و ایران بسیار خوشحالم چرا که این کشور از زمین

های عظیمی اند که گنجینه زیستهای چون حافظ، مولانا و فردوسی میبزرگ و شایسته  های بسیارتصریح کرد: در تاریخ ایران انسان  رئیس دانشگاه

وی افزود: در این میان برخورد اسلام با تمدن ایرانی، جلوه و زیبایی دیگری به آن بخشیده است که قابل    .آیندبرای این سرزمین به شمار می 

 .توصیف نیست

الملل در ایران امکانی برای انتقال این فرهنگ و تمدن کهن به سایر کشور ایجاد کند  ل دانشجویان بیندکتر قناعتی ابراز امیدواری کرد که تحصی

 .ها به وجود آوردضمن اینکه فرصتی برای آشنایی مردم ما با دیگر فرهنگ 

 .رئیس دانشگاه در پایان ابیاتی از خود برای حاضران خواند

 شودگاهی به یک شکوفه بهار می 

 شود ای سیل به پا میه گاهی به قطر

 شودگاهی به ناله پیرزنی شاه طمطراق، آواره بیابان و کوه و چاه می 
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 شودهای ناز، طوفان نوح به پا می گاهی به پر زدن پروانه 

 شودغافل مشو ز مکر الهی ای عزیز جان، کوهی به اشارتش کاه می

خیرمقدم اساتید و دانشجویان حاضر اظهار داشت: دانشگاه علوم پزشکی تهران افتخار الملل ضمن سپس معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین 

 .اندهایی زیبا، این مجموعه را برای تحصیل خود برگزیدهدارد میزبان دانشجویانی از سراسر جهان باشد که از کشورهای مختلف با فرهنگ و زبان

ها تی برای همه ماست که دوستانی از اقصی نقاط جهان دنیا پیدا کنیم و فرهنگ غنی آن دکتر کوثر اثنا عشری افزود: حضور این دانشجویان فرص

  .را بشناسیم و همچنین فرصتی است که این دوستان را با زبان پارسی و فرهنگ ایرانی آشنا کنیم

سرای بلند آواره ایرانی تعلق  به شاعر حماسهای برای این آشنایی بیشتر دانست و بیان داشت: امروز  وی جشن روز پاسداشت زبان فارسی را بهانه

سی  دارد که طی قرون گذشته به زیباترین شکل ممکن زبان فارسی را زنده نگه داشته است و ما نیز در این روز تلاش شما برای آموختن زبان فار

 .گیریمرا جشن می

اند و خواندن  ش تمام کسانی که در برگزاری این مراسم نقش داشته الملل سخنان خود را با قدردانی از تلامعاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین

 .شعری از حکیم ابوالقاسم فردوسی پایان داد

الملل دانشگاه از معاونت دانشجویی و فرهنگی پردیس  الملل دانشگاه با ابراز خوشحالی از حضور در جمع دانشجویان بین پس از آن، معاون بین

  .ریزی و برگزاری این جشن تشکر کرددانشگاه برای برنامه  المللالملل و کالج بینبین

هزار دانشجوی ایرانی در دانشگاه علوم پزشکی تهران، بیان داشت: جای بسی خوشحالی است که    ۱۲دکتر آیتی با اشاره به تحصیل بیش از  

المللی درصد از مجموع دانشجویان دانشگاه، بین  ۱۰الملل در این مجموعه تحصیل می کنند و در واقع  دانشجوی بین  ۳۵۰اکنون یک هزار و  هم

المللی تشریح کرد و گفت: یادگیری زبان چینی  وی سپس تجربه شخصی خود از تحصیل و زندگی در کشور چین را برای دانشجویان بین  .هستند

  .صصان ایفا کرددر مدت حضور در این کشور نقش اساسی را در آموزش و ارتباط من با مردم، بیماران، پزشکان و متخ

پیشنهاد من به شما یادگیری هر چه بهتر زبان فارسی است چرا که در کنار کمک به آموختن بهتر دروس و   :الملل دانشگاه تصریح کردمعاون بین 

 .شته باشدتان و شاید ارتباطات آتی کشورتان با ایران داای در آینده زندگیتر با اساتید و بیماران، نقش تعیین کنندهتعامل راحت

د بگیرید،  دکتر آیتی با تأکید بر اینکه کلید ورود به هر فرهنگی، دانستن زبان آن کشور و فرهنگ است، اظهار داشت: اگر زبان فارسی را به خوبی یا

 .توانید با فرهنگ ایران که دارای قدمتی چند هزار ساله است، آشنا شوید می

های جدیدی را در الملل دانشگاه در آینده نزدیک برنامه ان و ادب دانست و خاطرنشان کرد: کالج بینالملل دانشگاه فارسی را زبان عرفمعاون بین

 .المللی در این زمینه اجرایی خواهد کردهای دانشجویان بینها و قابلیتراستای آموزش زبان فارسی و ارتقای مهارت

جشن با گرامیداشت مقام حکیم ابوالقاسم فردوسی، بیان داشت: چکیده و عصاره   الملل دانشگاه نیز به عنوان آخرین سخنران اینرئیس کالج بین

  .اندهای بزرگ در طول تاریخ بر آن تأکید داشته ای است که انسانسخنان و اشعار فردوسی، خردورزی است و این همان نکته 

اند، زبان و منطق  اند و علاوه بر علمی که داشته شناس نیز بوده ان های علمی و ادبی در سراسر جهان زباسطوره :الله شعبانی اضافه کرددکتر عنایت

کند به همه شما اعم  وی افزود: به عنوان فردی که در حیطه آموزش زبان فعالیت می  .گرفتند چرا که اساساً این دو تفکیک ناپذیرندرا نیز فرا می 

های جدیدی پیش رویتان  ها و دریچهنم که زبان دیگری نیز فراگیرید تا افق کعلمی توصیه میالملل و ایرانی و اعضای هیأتاز دانشجویان بین 

 .قرار گیرد
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ای برای تقدیر از اساتید فعال در این حوزه دانست و گفت: از این فرصت برای قدردانی  دکتر شعبانی سپس جشن روز پاسداشت زبان فارسی را بهانه 

شک  کنم. آنچه امروز به عنوان یکی از دستاوردهای دانشگاه شاهد هستید، بیالملل استفاده میاز اساتید زبان فارسی و غیرزبان فارسی کالج بین

هایی برای دانشجویان و الملل در سال جاری از جمله برگزاری جشنهای جدید کالج بینوی همچنین برخی از برنامه   .هاستحاصل زحمات آن

نویسی برای دانشجویان خارجی و  های علمی تدریس برتر ویژه اساتید، مسابقات دکلمه و داستان ها در رابطه با زبان فارسی، جشنوارهفرزندان آن 

 .المللی را تشریح کردشناسی برای دانشجویان ایرانی و بینهای ایراندوره

آمنه   افتخار سادات هاشمی،  علیزاده، دکتر  زلیخا عظیم دخت، دکتر مسعود عزیزی، دکتر مهناز  از دکتر  ادامه  تاجعلی، مریم  در  تقیان، محبوبه 

سی  عابدینی، یاسمن آرام، نسیم کشاورز منش، نادیا احمدی خلخالی، مرجان فردوسی، زهرا تهوری و الهام واثق به عنوان اساتید کرسی زبان فار

 .الملل دانشگاه تقدیر شدکالج بین

ای و هندی دانشگاه به ارائه سخنرانی  ، دانشجویان اندونزیایی، نیجریه در طول این مراسم یودی ویرا ویدیاتما، زینب عبدالرحمن و قره العین رضوی

الملل نیز تجربیات شیرین آموزش زبان فارسی  شان با زبان فارسی پرداختند و تعدادی دیگر از دانشجویان بینهای زبان مادریدر خصوص شباهت 

  .در دانشگاه علوم پزشکی تهران را بیان کردند

 .شد اعطا دانشگاه المللبین  دانشجویان از  نفر ۱۵۰ حدود  به دانشگاه المللبین کالج فارسی زبان آموزش  ان دورهدر پایان گواهی پای

المثل( به زبان فارسی در این جشن گویی و ضرب الملل حاضر به اجرای شعرخوانی، تئاتر و مسابقه )شعرخوانی، قصه توضیح اینکه دانشجویان بین

 .پرداختند

  

الملل: التحصیل دانشجوی بینفارغ،  پاسداشت زبان فارسی و بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسیجشن روز  

 درک و فهمیدن زبان فارسی در زندگی و درس خیلی به من کمک کرد 

ها هم آن در کلاس   الملل زبان فارسی از کشور غنا، تاکید کرد: اگر فردی فارسی را خوب یاد بگیرد و بتواندالتحصیل دانشجوی بینآسوما فارغ

  .کندتر درک میشود و درس علوم پزشکی را هم خیلی راحتدهد را متوجه میچیزی که استاد یاد می

 ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۵، مراسم بزرگداشت حکیم فردوسی و پاسداشت زبان فارسی روز یکشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

الملل زبان فارسی از کشور غنا با  التحصیل دانشجوی بینو برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم آسوما فارغ رئیس دانشگاهسینا با حضور  در تالار ابن

صحبت کنم؛ گفت: از زمانی که فارسی را یاد گرفتم ارتباطم با بقیه بیشتر و  توانستم  بیان اینکه وقتی وارد کشور ایران شدم فارسی را خوب نمی

 .بهتر شد

محض  الملل ارتباط داشتم اما بههای بینکردم و فقط با بچهوی افزود: کلاً دو سال اولی که وارد ایران شدم اصلاً فارسی بلد نبودم جدا زندگی می 

 .ایرانیان صحبت و ارتباط برقرار کنم توانستم بااینکه کلاس فارسی را گذراندم می 

ند در  آسوما تصریح کرد: وقتی زبان فارسی را یاد گرفتم در زندگی از لحاظ روحی و درسم هم بهتر شد. اگر فردی فارسی را خوب یاد بگیرد و بتوا

 .کندر درک میتشود و درس علوم پزشکی را هم خیلی راحت دهد را متوجه می ها هم آن چیزی که استاد یاد میکلاس
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فردوسی ابوالقاسم  حکیم  بزرگداشت  و  فارسی  زبان  پاسداشت  روز  التحصیلان  ،  جشن  فارغ  زرگران:  دکتر 

 دانشگاه در هر جایی که هستند برای سربلندی و سرآمدی دانش کشور تلاش کنند

ها توانند به جامعه علمی کمک کنند و برای حفظ و پاسداشت آن میها و مفاخر ملی و مذهبی  الملل دانشگاه گفت: اسطوره مدیر توسعه امور بین 

 .باید تلاش کرد

 ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۵، مراسم بزرگداشت حکیم فردوسی و پاسداشت زبان فارسی روز یکشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

الملل دانشگاه گفت: نقش هر  و برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم دکتر آرمان زرگران مدیر توسعه امور بین رئیس دانشگاها حضور  سینا بدر تالار ابن

ک محرک و ایجادکننده انگیزه  آنچه مرتبط با تاریخ یک کشور برای پیشبرد دانش، ایجاد یک تحول و حرکت در آن جامعه علمی است نقش ی

 .شودهای تاریخی و قدمتی که دارد است که باعث ایجاد انگیزه در آن جامعه می برای آن جامعه علمی با یک خودباوری و با توجه به ریشه

باید تلاش کرد گفت: در    هاتوانند به جامعه علمی کمک کنند و برای حفظ و پاسداشت آن ها و مفاخر ملی و مذهبی می وی بابیان اینکه اسطوره 

 .شودهم مشاهده میکنند و نتایج آنصورت ویژه نگاه میشود و به تاریخ و مفاخر ملی به هایشان تلاش می همه جای دنیا برای حفظ ارزش 

تک  یاز است تکهای مختلفی است، برای سرآمد شدن در علم ندکتر زرگران در خصوص سرآمدی در علم توضیح داد: سرآمدی در علم شامل مؤلفه 

تواند این کار را انجام  اعضای آن جامعه علمی هر آنچه در توان دارند را به منصه ظهور برسانند و این نیروی انسانی علمی و دانشمند است که می 

 .لم رهنمون کندتواند به سمت سرآمدی عهای آن است یک جامعه علمی را می های هویتی که زبان فارسی یکی از جلوه دهد و پرداختن به بحث 

های تمدنی و ایجاد هویت ملی و مذهبی است، دانشگاه علوم پزشکی تهران  الملل ادامه داد: رسالت دانشگاه پرداختن به حوزهمدیر توسعه امور بین

ن هویت و عرق ملی التحصیلان این دانشگاه با ایهای فرهنگی، تمدنی و هویتی را در حوزه علوم و دانش پزشکی گسترش دهد و فارغباید ریشه

به جامعه علمی معرفی و در هرجایی که هستند برای سربلندی و سرآمدی دانش کشور تلاش کنند بهترین باشند و پا در جای بزرگانی همچون  

  نقش    اه بایدتوانند سرآمدی دانش را در کشور برای ما به ارمغان بیاورند و دانشگسینا، رازی و... قرار دهند که در این صورت اشخاص میابن

 .ها را به عهده بگیردآن  در تفکر این کردن نهادینه و کنندگیتربیت 
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دکتر شعبانی: تمام افرادی که در  ،  جشن روز پاسداشت زبان فارسی و بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی

 این سرزمین نقش محوری داشتند بر خردورزی تأکید کردند

دانشگاه گفت: ما باید برای آموزش زبان فارسی بکوشیم تا از این طریق به گسترش فرهنگ زبان و دانش این سرزمین  رئیس کالج بین الملل  

 .کمک کنیم

 ۱4۰۱اردیبهشت    ۲۵، مراسم بزرگداشت حکیم فردوسی و پاسداشت زبان فارسی روز یکشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  

رئیس کالج بین الملل    و  علمی  هیئت  عضو  شعبانی   الله  عنایت  دکتر   و برگزار شد؛ در حاشیه این مراسم رئیس دانشگاهدر تالار ابن سینا با حضور  

آموزی علوم دانشگاه هدف از برگزاری این مراسم را کمک به گسترش و ترویج زبان فارسی به غیرفارسی زبانان دانست و افزود: در کنار علم

وی با    .مختلف پزشکی ما هم باید برای آموزش زبان فارسی بکوشیم تا از این طریق به گسترش فرهنگ زبان و دانش این سرزمین کمک کنیم

بدون تردید تمام افرادی که در این سرزمین   :یتی از شعر حکیم فردوسی »به نام خداوند جان و خرد کز این برتر اندیشه برنگذرد« گفتاشاره به ب

زی ازلحاظ تاریخی نقش داشتند بر خردورزی تأکید کردند، ازجمله جناب فردوسی کبیر که سرآغاز شاهنامه را با این بیت که نشانه خرد و خردور

 .ر داده استاست قرا

شود ازلحاظ فردوسی جان و خرد از هم دفعات دیده میرئیس کالج بین الملل دانشگاه ادامه داد: تأکید فردوسی کبیر بر خردورزی از ابتدا تا انتها به 

موزی و گسترش علم در آشود بنابراین علمزمان علاوه بر فردوسی سایر ادبا هم دیده میناپذیر هستند و تأکید بر سخن و خردورزی همتفکیک 

 .این سرزمین ریشه ادبی و تاریخی بسیار غنی دارد

ها دانیم که وقتی دانشگاهالملل است و ما میتوانند در حوزه سرآمدی انجام دهند توسعه بینها میدکتر شعبانی افزود: یکی از کارهایی که دانشگاه

 .دارد وجود دانشگاه  در ظرفیت  این و بپردازند بیشتر دنیا  ه سرآمدی در منطقه وتوانند بکنند میالملل خودشان را معرفی میدر عرصه بین 

کردند گفت: اکنون دانشجویانی از همان کشورها برای ادامه تحصیل ایشان با اشاره به روزهایی که پزشکان سایر کشورها در کشور ما طبابت می

کنند و این یعنی سرآمدی در حوزه علوم پزشکی که  کشور از دنیا در دانشگاه علوم پزشکی تهران تحصیل می   ۵۰آیند و بیش از  ما می   کشور   به

 .تواند به این سرآمدی در حوزه علم کمک کند در کنار موضوع ترویج و گسترش زبان شیرین فارسی هم می 
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 مللی سازی بین ال

اهدای نشان فلورانس نایتینگل به دکتر سید ناصرعمادی متخصص پوست و عضو هیئت علمی پوست بیمارستان  

 رازی 

نشان فلورانس نایتینگل به دکتر سید ناصرعمادی متخصص پوست و عضو هیئت علمی پوست بیمارستان رازی به پاس زحمات  

 .آفریقایی اهدا شد ارزنده در خدمت رسانی به بیماران در کشورهای 

 

بیمارستان رازی، دکتر سید ناصر عمادی عضو هیئت علمی گروه پوست بیمارستان رازی به    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

در کمک به مجروحان جنگ و بلایای طبیعی و نیز سلامت  دلیل عضویت در تیم پزشکان بدون مرز در آفریقا و کشورهای خاورمیانه و فعالیت  

 .شد مردم و آموزش پرستاران، شایسته دریافت مدال جهانی فلورانس نایتینگل

کمیسیون اعطای مدال فلورانس نایتینگل متشکل از فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ و هلال احمر، کمیته بین    ۱۹۱۲از سال  

ورای بین المللی پزشکان و پرستاران با توجه به معیارهایی مانند شجاعت، ایثار و آمادگی برای ارائه خدمت، فعالیت های المللی صلیب سرخ و ش

هر    عملی به نفع مجروحان، بیماران یا سایر آسیب دیدگان ناشی از سوانح و جنگ و اقدامات ابتکاری در زمینه بهبود کیفیت درمان و یا آموزش،

 نفرات دارای معیارهای فوق، این مدال افتخار را هر دوسال اعطا می کند. دو سال یک بار به 

ی  دکتر عمادی که تحصیلات خود را در رشته پوست در دانشگاه تهران گذرانده، اکنون عضو هیئت علمی گروه پوست و دانشیار دانشگاه علوم پزشک

یا، تانزانیا، سومالی، غنا، نیجریه، بروندی، آفریقای جنوبی، زیمبابوه و افغانستان  های داوطلبانه در ایران، عراق، کنتهران است و خدماتی چون طبابت 

 را در کارنامه خود دارد.

  محروم  مناطق   در  پزشکی  خدمات  ارائه  دلیل  به  کشور،  پزشک  ترینجهادی  عنوان  به  پزشک،   روز  با  همزمان ۱۳۹4دکتر عمادی پیش از این در سال

 آوارگان حمله داعش در کردستان عراق معرفی شد.  به نیز  و ایران

احمر به  المللی صلیب سرخ و هلالاحمر ایران رئیس فدراسیون بیندر مراسم یکصدمین سالروز تاسیس هلال  ۱4۰۱اردیبهشت    ۱۸روز یکشنبه  

 .دکتر عمادی تقدیر کردند از احمر ایران  های ملی لبنان، کویت و ترکیه از اقدامات بشردوستانه هلالهمراه رهبران جمعیت

همچنین نشان فلورانس نایتینگل به دکتر عمادی به پاس زحمات ارزنده در خدمت رسانی به بیماران در کشورهای آفریقایی اهدا و همچنین از 

 . داوطلبان برگزیده جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران تقدیر شد
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 با فرزانگان 

ها برای کاهش فرسودگی دکتر مهدی مؤمنی: مسئولان بیمارستان، با فرزانگان دانشگاه علوم پزشکی تهران

 توانند شرایط کاری شادابی ایجاد کنند می شغلی در اورژانس

هیئت  سیاست عضو  در  است  لازم  گفت:  دانشگاه  تصمیم گذاری علمی  بهداشت  وزارت  سطح  در  که  می هایی  شرایط  گیری  شود 

 .ی، بازنشستگی زودهنگام در طب اورژانس در نظر گرفته شودزای کار در اورژانس، تعدیل ساعت کاراسترس 

 

های مختلف ها و دستاوردهای گروهمنظور معرفی توانمندی، مجموعه مصاحبه با فرزانگان، به روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانبه گزارش  

و تبیین افق پیش روی آن، در روابط عمومی دانشگاه در حال انجام است. به این منظور با دکتر مهدی  آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

 :خوانیدعلمی دانشگاه تهران گفتگو کردیم که در ادامه میمؤمنی متخصص طب اورژانس و عضو هیئت

های نسبتاً جدید پزشکی اورژانس یکی از رشته  اورژانس و نقش آن در حوزه سلامت گفت: طب اورژانس یا طب خصوص در  دکتر مهدی مؤمنی

ها به ارزیابی، احیا و تشخیص و مراقبت  آید و یک تخصص بالینی است که در اولین مرحله ورود بیماران به بیمارستان حساب میو نوپا در ایران به 

بایست بیمارانی که به اقدامات فوری نیازمند هستند و می  ها است و در آنپردازد. با توجه به اینکه بخش اورژانس ویترین بیمارستان ها میاز آن

  را   بیماران   گونهاند نتوانند تمام اقدامات موردنیاز ایندیدهشوند، ممکن است پزشکان عمومی که آموزشفوراً تحت درمان قرار گیرند بستری می

بر آن    بهداشت  وزارت  مسئولین  شد  دیده  اورژانس  طب    خصصهای بزرگ اهمیت و ضرورت وجود متدر بیمارستان  این   بر   علاوه  کنند،  مرتفع

تواند  خوبی آموزش و مهارت دیده باشد می اندازی کنند. مثلاً یک متخصص طب اورژانس که به تخصصی حیاتی را در ایران راه  شدند که این رشته 

ص زمان چندین متخصشود دیگر نیاز نباشد همها برطرف نماید که باعث میهای کوچک را هم حتی در شهرستانمشکلات اورژانسی بیمارستان 

 .کندازجمله متخصص قلب، ارتوپد، جراح،متخصص داخلی بر بالین بیمار حاضر باشند و خیلی از نیازهای اولیه اورژانسی بیماران را برطرف می 

کارگیری تولید محتوای آموزشی و آموزش از راه دور در طب اورژانس توضیح داد: امروزه با افزایش جمعیت فراگیرها،  وی در خصوص اهمیت و به 

ای برای آموزش عالی و وزارت بهداشت درمان و آموزش های آموزشی، بحث آموزش مجازی یک جایگاه ویژهفناوری اطلاعات و پیشرفت  توسعه 

گذاری و لزوم رعایت فاصله  ۱۹گیری بیماری کووید  پیداکرده است، چراکه در دوران همه   ۱۹گیری بیماری کووید  ویژه در دوران همه پزشکی به 

های اسکان و  اش کاهش هزینهصورت مجازی و از راه دور انجام دهند که بعلاوه فایدهها را به ناچار مجبور شدند یک سری از آموزش، به اجتماعی

 .وآمد و غیره هم هسترفت
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هانه صورت گیرد تا  صورت علمی و آگابایست به ی محتوای آموزشی می های یادگیری مختلفی دارند تهیه دکتر مؤمنی ادامه داد: فراگیران سبک

 .های مختلف فراگیران را پوشش دهدقادر باشد سبک 

های تخصصی دیگر شامل سه بخش آموزش تئوری،آموزش کارگاهی و آموزش بر بالین  وی تصریح کرد: طب اورژانس همانند بسیاری از رشته

های تئوری  شود و اما در خصوص بحث آموزش انجام میزمان با ویزیت بیماران و راندهای بالینی  است، آموزش بر بالین که بدیهی است هم

ها استفاده کنند، مثلاً تعدادی  کرده و در اختیار فراگیران قرارداد تا از آن شده تهیهتوان یکسری محتوای آموزشی را بر اساس نیاز و اهداف تعیین می

توانند از آن استفاده های موجود میکل سی دی و یا از طریق سامانه شان را صداگذاری کردند که فراگیران به شاز همکاران ما پاورپوینت آموزشی 

 .کنند

طور دکتر مؤمنی درباره کیفیت آموزش مجازی بیان کرد: کیفیت آموزش مجازی نباید نسبت به روش سنتی کمتر بلکه باید حتی بهتر باشد، همان  

های آن بحث تقاضا، جمعیت و عرضه  شود و یکی از چالشروز بیشتر میکنیم، متقاضی و جمعیت آموزش مجازی روزبهکه در دنیا مشاهده می

تواند محتوا را  آنکه اگر اصولی و علمی انجام شود کیفیت بهتر هم خواهد بود، همچنین فراگیر میاست که ممکن کیفیت فدای کمیت شود حال

 .جویی نمایدصرفهضبط و چندین بار مطالعه کند و از محتوا بهره ببرد،و در زمان و هزینه هم 

  شود،   تعطیل   های درسیموجب شد که جهت جلوگیری از افزایش ابتلا ، کلاس  ۱۹گیری بیماری کووید  علمی دانشگاه افزود: همهعضو هیئت

، پهنای باند و...  و مسئولین دانشگاه اقدام به فعال کردن ابزار ارتباطی اسکای روم کردند که البته در اوایل مشکلاتی مانند سرعت اینترنت رازاین

خوبی از آن طریق  های آموزشی آنلاین به های آموزشی و دوره تدریج مشکلات کمتر شد و بسیاری از جلسات، کلاس وجود داشت و بعد از مدتی به 

 .برگزار شد

افزاری و  افزاری، سخت رم های ویدئویی و آموزش مجازی، نیازمند فراهم ساختن زیرساخت قوی ندر کل آموزش الکترونیک و استفاده از کلاس 

ها در اختیار قرار مندی از آموزشها و بهرهمخابراتی است که پهنای باندی را برای انتقال و دریافت اطلاعات و همچنین جهت حضور در کلاس

 .کننده باشدتواند کمکیدهد؛ و البته پرواضح است که تهیه محتوای آموزشی نیازمند هزینه است که در این موضوع مالی و اقتصادی دانشگاه م

م در  دکتر مؤمنی در خصوص مقاله »مقایسه اثربخشی دیکلوفناک پتاسیم خوراکی با استامینوفن تزریقی در کنترل درد بیماران ترومای ایزوله اندا

دی و دیکلوفناک پتاسیم خوراکی کننده به اورژانس« توضیح داد: در این مطالعه مشخص گردید هر دو داروی استامینوفن تزریقی وریبیماران مراجعه

که برای یک از دو دارو مشاهده نگردید و ازآنجاییای هم از هیچطور مؤثر و ایمن و مشابه هم در کاهش درد تأثیر داشتند و عارضه عمدهبه 

که فرم خوراکی دیکلوفناک استامینوفن تزریقی نیازمند صرف هزینه اضافی و گرفتن راه وریدی محیطی توسط پرستار برای تزریق است درحالی

بایست فایده در این زمینه می-رسد که مطالعات هزینه گردد البته به نظر می این مشکلات را ندارد در این دسته از بیماران تجویز آن توصیه می 

   .صورت پذیرد

غی اورژانس و حجم زیاد بیمار و شرایط  لطفی صورت گرفته گفت: در مقابل شلووی با اشاره به اینکه در چند سال اخیر به طب اورژانس کم

های های طب اورژانس افزایش پیدا نکرده و بعضاً در مقایسه با برخی رشته پراسترسی که یک متخصص طب اورژانس در این حرفه دارد تعرفه 

این رشته کاهش پیداکرده  رو اقبال به سمت رشته طب اورژانس کمتر شده و تعداد دستیار تخصصی  تخصصی دیگر تفاوت زیادی دارد، ازاین

درنتیجه فشار کاری بیشتری بر روی سایر افراد شاغل در این رشته تخصصی ایجاد کرده است و ممکن است دانشجویان پزشکی زمانی که این  

یاتی خالی  های این رشته تخصصی حنداشته باشند و ظرفیت   شدن اورژانس طب  متخصص  و  تحصیل ادامه  به    ایشرایط را مشاهده نمایند علاقه 

رژانس  بماند و اگر این شرایط ادامه داشته باشد دیر یا زود با انصراف از تحصیل دستیاران این رشته و عدم ورود به دوره دستیاری تخصصی طب او

ه با های کشور در آیندشود و اورژانس تعداد متخصصان طب اورژانس کم خواهد شد که اکنون هم تعدادشان کمتر از حدی است که تصور می 

یکی از راهکارهای رفع این مشکل در سطح کلان وزارت بهداشت این است   :مشکل جدی مواجه خواهند گردید. وی در این خصوص ادامه داد

فراوان، ساعت کاری زیاد و درآمد کم، تعداد مریض زیاد و    ها، استرس شود، دغدغه گیری میها تصمیمگذاریکه زمانی که در مورد تعرفه سیاست 
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ر سطح  را در نظر بگیرند و از متخصصان این حوزه حمایت بیشتری بکنند تا در آینده افراد بیشتری برای ورود به این رشته تمایل داشته باشند، د  ...

 .توانند شرایط کاری شادابی ایجاد کنند تا فرسودگی شغلی از بین رودها میتر هم مسئولان بیمارستانکوچک

علمی های یک هیئتی فعالیتهای علوم پزشکی اگر مجموعهدانشگاه :علمی دانشگاه گفتهای اعضای هیئتره فعالیتدکتر مؤمنی در پایان دربا 

کنند که برای ترفیع نگاهشان باید اعم از درمانی، آموزشی و پژوهشی را برای ارتقاء در نظر بگیرند مفیدتر است. عمدتاً همکاران ما تصور می 

 .ی پژوهشی قطوری داشته باشندک پرونده منحصراً پژوهشی باشد و ی

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


